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Aktualno
Majšperk � Muzej 
ostane, galerijo 
bodo porušili

�� Stran 3

Podravje
Ptuj � Sodišče 
kupilo prostore 
pošte v Vodnikovi 
ulici

�� Stran 4

V središču
Podravje �

Krašenje sredin 
krožišč je postalo 
podravska folklora

�� Stran 5

Ljudje in dogodki
Haloze, Slov. 
gorice � »Če na 
vincenca sonce 
peče, vino lepo 
teče«

�� Stran 18

SPOREDSPOREDSPOSSSSSS

KATE MIDDLETON 
Rada bi imela še enega otroka ... 

27. JANUAR 2022 št. 4

Od 28. 1.

do 3. 2.

2022

TV-spored

AKI RAHIMOVSKI
Angelom ni več dolgčas ...V SPOMIN

EMA Freš 2022
»Na slovenski 

glasbeni sceni se 
dogaja renesansa«

Foto: ČG

Ptuj �� Nevsakdanji zaplet, ki bo Ptujčane še vse leto tepel po denarnicah

Višje cene ogrevanja zaradi razpisnih napakVišje cene ogrevanja zaradi razpisnih napak
Visoke položnice za ogrevanje, ki jih tudi Ptujčani prejemajo zadnji mesec, so javnost dodobra razburile. Občinsko podjetje Visoke položnice za ogrevanje, ki jih tudi Ptujčani prejemajo zadnji mesec, so javnost dodobra razburile. Občinsko podjetje 
Javne službe Ptuj je dobavitelja zemeljskega plina izbralo šele na drugem razpisu. Razlog, zakaj je bil prvi razpis s cenejšima Javne službe Ptuj je dobavitelja zemeljskega plina izbralo šele na drugem razpisu. Razlog, zakaj je bil prvi razpis s cenejšima 
ponudnikoma razveljavljen, pa je prav neverjeten ...                    Več na strani 3.ponudnikoma razveljavljen, pa je prav neverjeten ...                    Več na strani 3.

PodjetništvoPodjetništvo
Sveta Trojica �

Lepši časi 
za nekdanjo 
gostilno Žaba

�� Stran 5

AktualnoAktualno
Podravje � Muzej 
toži občino 
Središče ob Dravi 
za 31.000 evrov

�� Stran 2

Ptuj Ptuj ��

Prenova Prenova 
kotlovnice ni kotlovnice ni 
zagotovilo, da zagotovilo, da 
bodo cene nižjebodo cene nižje �� Strani 6 in 7 Strani 6 in 7

Kronika Kronika ��

Nič več Nič več 
Vklopi razum, Vklopi razum, 
zahtevaj zahtevaj 
računračun �� Stran 12 Stran 12

Zavarovanja hišnih ljubljenčkov Zavarovanja hišnih ljubljenčkov ��

Ko je zavarovalna Ko je zavarovalna 
premija za psa višja premija za psa višja 
kot za otrokakot za otroka

�� Stran 2 Stran 2
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Podravje � Spor med občino in PMPO se poglablja

Muzej toži občino za 31.000 evrov
Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož (PMPO) po neuspešni medi-
aciji in pogojni poravnavi toži občino Središče ob Dravi za 
slabih 31.000 evrov.

Foto: ČG

Direktor PMPO Aleksander Lorenčič

Foto: MH

Župan občine Središče ob Dravi Jurij Borko

Že tri leta je minilo, odkar je (so)ustanoviteljica, občina Središče ob 
Dravi, nenadoma in enostransko prekinila fi nanciranje PMPO. Spor je 
pristal na ptujskem sodišču, sprti strani pa še vedno nista našli skupne-
ga jezika. Po neuspešni mediaciji je po pričakovanjih sledila še jalova 
pogojna poravnava. Po besedah središkega župana Jurija Borka dve 
izmed treh soustanoviteljic (Ormož, Sv. Tomaž) nista pristali na njihov 
predlog, po katerem bi občina na račun nefi nanciranja zadnjih dveh 
let izplačala znesek v višini 25.000 evrov ter se rešila nadaljnjih obve-
znosti z izstopom iz soustanoviteljstva omenjenega zavoda. Tako or-
moški kot tomaževski župan sta takrat za časopis pojasnjevala, da na 
to ne moreta pristati, ker ne želita prevzemati dodatnega fi nančnega 
bremena za kritje izpadlega središkega dela.

Muzej krije izpad iz lastnih virov
Zadeva se nadaljuje na sodišču. Muzej po sodni poti s tožbo zah-

teva slabih 31.000 evrov. »Postopek se bo nadaljeval na pristojnem 
sodišču predvidoma v aprilu, muzej pa manjkajoči delež (gre za stro-
ške dela in materialne stroške, v treh letih to pomeni 47.000 evrov) 
krije iz lastnih virov. Problem fi nanciranja muzejske enote v Ormožu 
je prisoten že vrsto let. Občine soustanoviteljice so s 1. januarjem 2017 
že ukinile fi nanciranje ene zaposlene osebe. Torej je bil izstop občine 
Središče ob Dravi še dodaten udarec delovanju OE Ormož,« pravi di-
rektor PMPO Aleksander Lorenčič, ki vseskozi opozarja, da odlok o 
ustanovitvi muzeja, torej temeljni akt, in medsebojne obveznosti, pra-
vice in dolžnosti soustanoviteljic še vedno veljajo in ostajajo nespre-
menjeni: »Obveznosti soustanoviteljev izhajajo iz podpisane pogodbe 
z aneksom. Sprememba odloka o ustanovitvi in pogodba o medse-
bojnih pravicah je v domeni občin soustanoviteljic, vendar o tem resni 
pogovori še niso stekli.«

Delo v ormoški muzejski enoti sta sicer v lanskem opravljali le še dve 
zaposleni, etnologinja in dokumentalistka, saj je prišlo do ene upoko-
jitve (arheologa). V pomoč jima je bila javna delavka. »V nadomestno 
zaposlitev po upokojitvi, dokler se zadeva s Središčem ne zaključi, ne 
bomo šli. Takšen je dogovor, ne nazadnje to pomeni manjši delež kri-
tja izpadlega deleža, ki ga ne fi nancira občina Središče ob Dravi,« še 
dodaja Lorenčič.

Borko: »Izstop ne bi pomenil višjih obveznosti 
za preostali dve občini«

Domače živali nas osrečujejo in 
nam povzročajo veselje, ki pa je 
skaljeno, kadar zbolijo, se poško-
dujejo ali pa so celo one tiste, ki 
povzročijo nesrečo. Veterinarske 
storitve niso poceni in že navaden 
klinični pregled lahko stane od 
20 evrov naprej, če pride do za-
pletov in je potrebno dolgoročno 
zdravljenje, nadaljnja diagnostika 
ali celo operacijski poseg, potem ti 
zneski vrtoglavo narastejo na več 
sto, celo tisoč evrov. Skupni stro-
ški zdravljenja z dodatnimi diagno-
stičnimi preiskavami lahko znašajo 
tudi do 500 evrov na leto. 

Težka primerjava med 
zavarovalnicami

Na nove razmere in izrazito 
čustven odnos med človekom in 
hišnim ljubljenčkom so se seveda 
prilagodile tudi naše zavaroval-
nice, ki so nemudoma izkoristile 
novo poslovno priložnost. Tako v 
bistvu ni več zavarovalnice, ki ne bi 
ponujala zavarovanja za naše štiri-
nožce. Primerjava med premijami 
posameznih zavarovalnic je težka, 
saj ponujajo različne pakete in do-
datne storitve, ob tem pa imajo 
tudi različno politiko soudeležbe 
in višine odbitne franšize, dejstvo 
pa je, da so zavarovalni zneski vi-
soki in lastnika mesečno pogosto 
stanejo več, kot znaša povprečna 
premija za nezgodno zavarovanje 
otroka.

Zavarovanje Naše tačke so po-
nudbo poimenovali pri Zavaroval-
nici Sava. Kot pravijo, je po vzoru 
najsodobnejših zavarovanj na 
svetovnem trgu namenjeno zava-
rovanju psov in mačk. Zavarovanje 
je namenjeno vsem, ki želijo zava-
rovati svojega psa ali mačko, po-
goj pa je, da je žival čipirana. »Za-
varujemo vse rodovniške pasme, 
križance in mešančke, razen pse, 
ki so vpisani v centralni register 
nevarnih psov. Pri tem ne delamo 
razlik med psi, zato lahko zavaru-
jete tudi t. i. nevarne pasme.«

Večina zahtevkov za 
zdravljenje

Koliko bomo plačali za zavaro-
vanje našega štirinožnega prija-
telja pri Savi? Premija je seveda 
odvisna od obsega zavarovanja. 
Za primer smo vzeli leto dni staro 
zlato prinašalko in jo zavarovali za 
primer pogina, zdravljenja, oseb-
ne odgovornosti in pravne zaščite 
v primeru povzročitev nezgode. 
Letna premija znaša malo manj 
kot 190 evrov, torej slabih 16 evrov 

na mesec. Skoraj 35 evrov na letni 
ravni pa bi bilo treba dodati za pri-
mer karantene. Pri Savi poudarja-
jo, da zavarujejo žival ne glede na 
njeno nakupno vrednost, vendar 
do maksimalne zavarovalne vsote 
3.000 evrov.

Psa in mačko je mogoče zavaro-
vati tudi pri Zavarovalnici Triglav, in 
sicer zdrave čipirane živali v staros-
ti od dveh mesecev do sedmega 
leta starosti, z rodovnikom ali brez 
njega, mešance, lovske pse in pse 
za posebne namene. Ponujajo tri 
pakete zavarovanj, ki se razlikuje-
jo v naboru zavarovalnih kritij in 
višini maksimalne letne vsote, ki 
jo krije zavarovalnica. »Dosedanja 
praksa kaže, da je največkrat akti-
virano zavarovanje kritja stroškov 
zdravljenja, saj namreč več kot 90 
odstotkov vseh škodnih zahtevkov 
izhaja iz tega zavarovanja,« ugota-
vljajo pri Triglavu.

Z dodatki premija samo 
raste

»Pri sklenitvi lahko izbirate med 
10-, 25-, 40- ali 50-odstotno soude-
ležbo pri kritju stroškov vsakok-
ratnega zdravljenja male živali in 
tudi za višino letne odbitne franši-
ze. Izbrani paket zavarovanja stro-
škov zdravljenja lahko še razširite 
z dodatnimi kritji, kot so pogin, 
asistenca, stroški nastanitve živali 
zaradi hospitalizacije zavarovan-
ca, odgovornost lastnika živali, 
bivanje v tujini, prevoz, stroški is-
kanja izginule ali ukradene živali in 
pokop.«

Zavarovalno premijo za zlato 
prinašalko je zaradi soudeležbe 
in odbitne franšize težko povsem 
primerjati s tisto pri Savi, zavaro-
vanje s kritjem zdravljenja pa sta-

ne od 16,63 do 35,65 evra na me-
sec, odvisno od izbranega paketa. 
Temu je treba dodati še vsa druga 
kritja: za odgovornost lastnika 
4,59 evra, njegovo hospitalizacijo 
1,10 evra, za pogin živali pa 4,61 
evra na mesec, kar mesečno pre-
mijo kaj hitro podraži za 10 evrov, 
z zdravljenjem pa to na letni ravni 
pomeni več kot 300 evrov.

Paketni popusti
Pri Zavarovalnici Generali zava-

rujejo rodovniške in nerodovniške 
pse v starosti od 3 mesecev do 12. 
leta ter pasemske mačke z rodov-
nikom v starosti od 3 mesecev do 
8 let. Vse živali morajo biti cepljene 
in z identifi kacijskim dokumentom. 
Zavarovati jih je mogoče za nevar-
nost pogina ali usmrtitve zaradi 
usodne bolezni ali nezgode, do-
datna zavarovanja pa je mogoče 
skleniti še za stroške zdravljenja, 
za leglo pri rodovniških psicah, od-
govornost iz posesti psa in more-
bitne tožbe tretjih oseb v primeru 
pasjega ugriza. »Premija za zava-
rovanje psa z zavarovalno vsoto 
500 evrov za osnovne nevarnosti 
in zavarovalno vsoto 500 evrov za 
stroške zdravljenja s 30-odstotno 
soudeležbo zavarovanca ob škodi 
znaša od 88 do 178 evrov. Kdor 
ima pri nas sklenjena tudi druga 
zavarovanja, pa je deležen poseb-
nega paketnega popusta.«

Senka Dreu

Slovenija, Podravje � Vse večje povpraševanje po zavarovanju hišnih ljubljenčkov

Ko je zavarovalna premija za psa višja kot za otroka
Slovenci obožujemo domače živali, med katerimi prednjačijo psi in mačke. Imamo jih za družinske člane in jim privošči-
mo vse najboljše. Zadnja leta zanje vse pogosteje sklenemo tudi zavarovanja za primer bolezni ali povzročitve nesreče.

Foto: Dreamstime/M24

Zavarovalnice ponujajo najrazličnejše pakete zavarovanj za pse in mačke; tudi za odgovornost iz posesti psa in 
morebitne tožbe tretjih oseb v primeru pasjega ugriza.

Foto: Dreamstime/M24

Dosedanja praksa kaže, da več kot 90 % vseh škodnih zahtevkov izhaja iz zavarovanja za zdravljenje.

Na drugi strani pa Borko ves čas opozarja na neenakopravno sofi -
nanciranje omenjenega zavoda, saj so tri ormoške občine še do ne-
davnega pokrivale kar tri zaposlene, velika ptujska občina zgolj ene-
ga, medtem ko preostale okoliške občine ničesar. Hkrati poudarja, 
da muzejska dejavnost ni obvezna javna služba in da jih k temu ne 
morejo siliti. Kar se tiče bojazni, da bi sosednji občini z njihovim izsto-
pom prevzeli dodatno fi nančno breme, pa trdi, da naj ne bi bilo tako 
zaradi zmanjšanja stroškov za plače zaposlenih na račun omenjene 
upokojitve.

Monika Horvat

Plačani tudi sprehodi, če je lastnik v karanteniPlačani tudi sprehodi, če je lastnik v karanteni
V primeru pogina zaradi nezgode Savino zavarovanje krije 

nakupno vrednost psa ali mačke do višine izbrane zavarovalne 
vsote, krije pa tudi stroške zdravljenja, ki nastanejo zaradi bolezni 
ali nezgode. »Krijemo še odgovornost lastnika psa ali mačke za 
škode, ki jih povzročijo tretjim osebam, pa tudi sodnih stroškov 
in stroškov odvetnika v primeru tožbe lastnika psa ali mačke.« 
Tu govorimo o škodi zaradi morebitnih napadov in ugrizov živali, 
povzročitve prometne nesreče, če na primer žival skoči pred avto, 
in podobno.

Pri Savi so kot prvi v Sloveniji uvedli tudi novost – tako 
imenovane asistenčne storitve. »V primeru nezgode ali bolezni 
lastnika poskrbimo za nastanitev hišnega ljubljenčka v hotelu za 
male živali oz. pri skrbniku in povrnemo s tem povezane dejanske 
stroške bivanja in hrane. Kadar so lastnik ali njegovi družinski 
člani napoteni v karanteno zaradi zajezitve širjenja koronavirusne 
bolezni, organiziramo sprehode s sprehajalcem psov in mačk ter 
povrnemo s tem povezane stroške.«

Foto: Dreamstime/M24
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S tem denarjem so zgradili ces-
te znotraj cone, postavili javno 
razsvetljavo in betonsko ograjo, ki 
ločuje poslovno cono od preosta-
lega dela naselja. Ker gre za precej 
veliko območje, si je občina takrat 
zadala več ciljev. Županja Darinka 
Fakin je med drugim napoveda-
la, da bo območje Breg postalo 
preplet kulture in industrije. Tem 
ciljem so, kot vse kaže, vse bližje.

Majšperška občina je lani od 
Deželne banke Slovenije za okoli 
80.000 evrov kupila stavbo ob re-
gionalni cesti, galerijo ter Muzej 
volne in gobelinov. »Vse te stavbe, 
razen muzeja, bodo še letos poru-
šene. Na tem mestu pa bo zgrajen 
nov objekt v velikosti 800 m2, ki 
smo ga poimenovali Kompetenčni 

center. Slednji bo v prvi vrsti name-
njen mladim podjetnikom,« je po-
jasnila Fakinova. Bodo pa začasno 
v novih prostorih zagotovili pros-
tor za dnevno varstvo starejših, 
ker so v obstoječega namestili eno 
skupino vrtca.

Muzej ostane, galerijo 
bodo porušili

Načrti so pripravljeni tako, da 
bo ohranjena veduta, značilna 
za industrijsko cono. Zunanjost 
muzeja bodo obnovili, prostori 
sedanje galerije pa bodo v celo-
ti porušeni. To pa ne pomeni, da 
bodo majšperški umetniki ostali 
brez svojega osrednjega prosto-
ra. Na istem mestu bodo namreč 

zgradili novo sodobno galerijo, ki 
bo nekoliko večja od obstoječe. 
Glede na terminski plan bo v prvi 
polovici letošnjega leta izvedena 
rušitev objektov, v kratkem priča-
kujejo gradbeno dovoljenje, nato 
pa bodo objavili javni razpis za iz-
vajalca gradbenih del. »Naša želja 
je, da Kompetenčni center posta-
vimo v roku dveh let,« je dodala 
Fakinova. Okvirna vrednost nalož-
be je po predračunski vrednosti 
1,4 milijona evrov.

Še letos pa bo v neposredni bliži-
ni muzeja in galerije urejeno novo 
parkirišče. Gre za prostor, kjer je 
bil t. i. ležeči nebotičnik. Stavbo je 
občina za slabih 20.000 evrov ku-
pila od podjetja Albin Promotion. 
Ker je bila v izjemno slabem stanju, 

so jo lani porušili.
Sicer pa je v industrijski coni iz 

leta v leto več podjetij, eno izmed 
njih je avstrijsko podjetje, ki zapo-
sluje okoli 20 delavcev. V enem 

izmed objektov je še vedno aktiv-
no podjetje Albina Brencla, kjer 
izdelujejo volno za ročno pletenje. 
Pred kratkim sta prišla v industrij-
sko cono tudi mladi pivovar in le-

sar iz Lešja. Po propadu podjetij 
je lastnica večine objektov v indu-
strijski coni Breg postala Deželna 
banka Slovenije.

Estera Korošec

Foto: EK

Stavbo tik ob cesti in galerijo bodo kmalu porušili. Županja Darinka Fakin je napovedala, da bosta v roku dveh let 
postavljena Kompetenčni center in nova galerija. 

Prvi rok za oddajo ponudb za 
dobavo zemeljskega plina občin-
skemu podjetju Javne službe Ptuj 
se je iztekel 3. novembra 2021. Dva 
dni kasneje sta bili obe prejeti po-
nudbi zavrnjeni. Najnižjo ceno je 
ponudilo Javno podjetje Energe-
tika Ljubljana, in sicer 1,3 milijona 

evrov brez davka oziroma 1,586 
milijona evrov z davkom. Plinarna 
Maribor je oddala za približno sto 
tisočakov višjo ponudbo (1,4 milijo-
na evrov brez davka in 1,7 milijona 
evrov z davkom). 

To so bili višji ponudbeni zneski 
od pričakovanih, priznava Alen 

Hodnik, direktor občinskega pod-
jetja Javne službe Ptuj. Še vedno 
pa bistveno nižji od cen, po katerih 
je podjetje Javne službe nato na 
drugem razpisu kupilo zemeljski 
plin (2,5 milijona evrov z davkom). 

Zakaj so razpis z nižjimi 
cenami razveljavili

Razlog, zakaj je bil prvi razpis 
razveljavljen, so po navedbah 
Hodnika popravki merskih enot v 
razpisni dokumentaciji. Pretvorba 
merskih enot oziroma malomar-
nost nekaj posameznikov pa bo 
Ptujčane očitno po žepih udarjala 
celo leto. 

»Komisija naročnika (Javnih 
služb, op. a.) je po prejemu po-
nudb za dobavo zemeljskega plina 
ugotovila, da pri pripravi razpisne 
dokumentacije ni uskladila mer-
skih enot za ocenjene količine v 
navodilih omenjene dokumentaci-
je. Hkrati je naročnik (Javne službe 
Ptuj) ugotovil, da je treba nekatere 
določbe okvirnega sporazuma  za 
dobavo zemeljskega plina ponov-
no preučiti in jih eventuelno spre-
meniti,« je navedeno v obrazložitvi 
odločitve, da se vse prejete po-
nudbe na prvem razpisu zavrne. 
Eksplicitno piše še, da je napaka 
na strani naročnika, torej podjetja 
Javne službe Ptuj. Čeprav je torej 
ptujsko občinsko podjetje prevze-
lo odgovornost za to, da niso opra-
vili izbora ponudnika že novembra, 
pa Hodnik zatrjuje, da je bila nave-
dena razlaga le manever, kako se 
izogniti morebitni reviziji.

Hodnik: “Spreminjanje 
obrazcev ni dovoljeno”

»Ponudnik, ki je oddal najnižjo 
ceno, torej Energetika Ljublja-

na, je ročno vnašal spremembe v 
obrazec v sistemu eJavnih naročil. 
V tabeli, ki smo jo objavili kot pri-
logo razpisa, so bile predvidene 
enoletne količine dobave. Na ome-
njenem podjetju je nekdo vnesel 
ročno v obrazec spremembe in 
pretvoril merske enote. Iz mWh 
so količino spremenili v kWh,« po-
jasnjuje direktor Javnih služb Ptuj. 
Posledično se je spremenila tudi 
cena na evro na enoto, kar pa ni 
(bistveno) vplivalo na skupno po-
nudbeno ceno. Hodnik vztraja, da 
spreminjanje obrazcev ni dovolje-
no in da bi se v primeru, če bi jih 
vendarle izbrali kot najugodnejše-
ga ponudnika, znašel v težavah. 
Čeprav je nesporno dejstvo, da bi 
brez tega zapleta danes Ptujčani 
plin plačevali bistveno ceneje, kot 
ga sedaj, drži tudi, da najnižja no-
vembrska ponudba ni bila popolna.

To naj bi bil edini razlog, da so se 
odločili za ponovitev razpisa. Mož-
nost, da so špekulirali, da bodo 
cene padle, Hodnik zavrača. Priz-
nava pa, da so ga že novembrske 
ponudbe z višino cene šokirale. 

Ker jim je grozila revizija, cene 
pa so tvegano rasle, naj bi se od-
ločili odgovornost za neizbiro 
ponudnikov prevzeti nase: »Če bi 
dejansko povedali, zakaj nismo 

izbrali podjetja Energetika Ljublja-
na, bi lahko sledila revizija, kar bi 
postopek izbire podaljšalo vsaj za 
dva meseca. V tem času, vidimo, so 
cene plina ponovno zrasle. Ko smo 
jih kupovali, so bile 75 evrov na 
enoto. Prejšnji teden 150 evrov.«  
Dejstvo pa je tudi, da če bi Javne 
službe pripravile razpisno doku-
mentacijo brezhibno, do teh na-
pak in zapletov ne bi prišlo.

Izbrali tretjega 
ponudnika: dražjega

Na drugi razpis za dobavo ze-
meljskega plina ptujskemu občin-
skemu podjetju se ne mariborsko 
ne ljubljansko podjetje ni prijavilo. 
Edini ponudnik je bil Geoplin, sicer 
že lanskoletni dobavitelj. Njihova 
ponudba pa kar vrtoglavih 2,04 
milijona evrov brez davka in skoraj 
450.000 evrov več z davkom. V ta 
znesek je sicer zajeta večja količi-
na, kot so jo zahtevali na prvem 
razpisu. »Količino smo z 21 milijo-
nov kWh povečali na 27,5 milijona 
kWh zaradi kogeneracije. Zdajšnja 
cena velja do konca leta 2022, ko 
upamo, da bomo že zagnali novo 
kotlovnico,« pojasnjuje direktor 
Javnih služb Ptuj. Prepričan je, da 
so se vendarle dobro odločili, saj 

bi v primeru vložene revizije izbirali 
ponudnika šele ta mesec, kar bi po-
menilo dodatni dvig cen.  

Energetika Ljubljana 
vztraja pri svojem

Čeprav je iz obrazca, ki so ga 
oddali, jasno razvidno, da so 
popravljali oziroma ročno vnašali  
drugačne količine od zahtevanih 
in posledično tudi ceno na enoto, v 
podjetju Energetika Ljubljana očit-
ke, da so odgovorni za zaplet, zav-
račajo. Sklicujejo se na uradno na-
veden razlog v odločitvi za zavrni-
tev ponudb: da so napake na strani 
naročnika in da je bil to tudi razlog 
za ponovitev javnega naročila. 

Priznali so sicer, da so na obraz-
cu OBR-4_1 popravili oz. dopisali 
količino, a kot poudarjajo, takšno, 
kot je bila navedena v prilogi javne-
ga naročila: »V odločitve in razloge 
za razveljavitev javnega naročila 
naročnika ne posegamo, njegovo 
odločitev pa spoštujemo.« 

Ker so se razmere na cenovnih 
trgih zemeljskega plina v času do 
drugega javnega naročila spreme-
nile, nove ponudbe decembra niso 
oddali, prav tako se niso pritožili ali 
zahtevali revizije. 

Dženana Kmetec

Podoba industrijske cone na Bregu v občini Majšperk je že vrsto let precej klavrna. Vhod 
v naselje Breg kazijo propadajoče stavbe bivše Tovarne volnenih izdelkov. Občina je sicer 
pred štirimi leti za ureditev tega območja namenila okoli 400.000 evrov, od tega je bilo 
nekaj več kot polovica evropskih sredstev. 

Majšperk � Nova podoba stare industrijske cone

Kompetenčni center bo stal 1,4 milijona evrov

Foto: ČG 

Na prvem razpisu novembra lani sta bili oddani dve ponudbi, na drugem mesec dni kasneje, pa le ena. 

Visoke položnice za ogrevanje, ki jih tudi Ptujčani prejemamo zadnji mesec, so javnost 
dodobra razburile. Občinsko podjetje Javne službe Ptuj je sicer dobavitelja zemeljskega 
plina za leto 2022 izbralo decembra lani. Pojavlja pa se vprašanje, zakaj tega niso storili 
mesec dni prej, na prvem razpisu, ko sta dva ponudnika ponudila konkretno (za več sto 
tisoč evrov) nižjo ceno od izbranega. 

Ptuj � Nevsakdanji zaplet, ki bo Ptujčane še celo leto tepel po denarnicah

Višje cene ogrevanja zaradi speminjanja merskih enot na razpisu 

Tudi Javne službe Ptuj so popravljale 
merske enote ...

Kot je razvidno iz portala javnih naročil, je tudi občinsko 
podjetje Javne službe Ptuj v času trajanja razpisa spreminjalo 
merske enote. Najprej je bila navedena zahtevana cena za enoto, 
ki se ne uporablja več, in sicer EUR/Sm3. Ko so jih na to napako 
opozorili interesenti, so jo (26. oktobra) popravili in zapisali, 
da želijo ponudbeno ceno v EUR/kWh. Tudi na spletni strani 
podjetja Javne službe Ptuj je iz dostopne razpisne dokumentacije 
razvidno, da so ceno na enoto zemeljskega plina zahtevali za 
kWh. Nato pa so to v obrazcu spremenili in zahtevali ceno v evrih 
za mWh. Tudi sami so torej precej prispevali k celotni zmešnjavi 
okrog spreminjanja in vnašanja različnih merskih enot. 

Foto: DK 

Na obrazcu je res razvidno, da so ročno vnašali drugačno mersko 
enoto od zahtevane, kar je nedopustno, a je to delno posledica napak 
na strani naročnika. 
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Ptuj � Reševanje prostorske stiske sodišča

Kupili prostore pošte v Vodnikovi ulici
Leto 2021 na sodnem okrožju Ptuja ni bilo samo v znamenju kadrovskih sprememb, temveč tudi začetka pomembnih 
investicij. Za modernizacijo hladilno-ogrevalnega sistema v stavbi okrožnega sodišča v Krempljevi ulici na Ptuju so 
namenili četrt milijona evrov, za nakup prostorov pošte v Vodnikovi pa dobrih 900.000 evrov.

Nedvomno gre za pomembne 
investicije za zagotavljanje boljših 
delovnih pogojev zaposlenih na 
ptujskih sodiščih. Sredi lanskega 
leta so v stavbi okrožnega sodi-
šča začeli obnovo ogrevalnega 
sistema in novogradnjo sistema 
za hlajenje. „Vgradili smo popolno-
ma nov sistem hlajenja z zunanjo 
enoto in zamenjavo radiatorjev za 
pogodbeno ceno 243.000 evrov. 
Izvajalci so dela, ki jih je fi nanciralo 
ministrstvo za pravosodje, končali 
konec leta,“ je povedala Albina Hr-
nec Pečnik, predsednica ptujskega 
okrožnega sodišča, pod okriljem 
katerega kot organizacijski enoti 
delujeta tudi okrajni sodišči v Ptuju 
in Ormožu.

Sodne dvorane 
pretesne, za arhiv 
in zemljiško knjigo 
premalo prostora

Pomemben korak za reševa-
nje vprašanja prostorske stiske 
na Ptuju so naredili z nakupom 
prostorov pošte v poslovni stav-
bi v Vodnikovi ulici. Nakup dobrih 
1.400 m² površin za sodno okrožje 
Ptuj po besedah predsednice Hr-
nec Pečnikove predstavlja veliko 
pridobitev. „Že dlje časa se sre-
čujemo z vedno večjo prostorsko 
problematiko. Razpravne dvora-
ne v Vodnikovi 2, kjer so prostori 
Okrajnega sodišča na Ptuju, so 
premajhne, prav tako jih ni dovolj, 
da bi sodniki lahko nemoteno raz-
pravljali. Površina sodnih dvoran 
ne zagotavlja varnosti, kar se je 
pokazalo še zlasti sedaj v kovid 
obdobju. Velik problem imamo z 
arhivom, ki je tako prenatrpan, da 
ni več varen za uslužbence, ki dela-
jo v njem. Enako velja za zemljiško 
knjigo.“

Predsednica sodišča je pojasni-
la, da se je vzporedno s širjenjem 
obsega pristojnosti sodišč poveče-
valo število zaposlenih, medtem 
ko se delovni prostori niso širili. 
Prostorska problematika je še bolj 
začela trkati na vrata v kovid ob-
dobju. 

Za prostore pošte 
dobrih 900 tisočakov

Na ptujskem sodišču so več kot 
zadovoljni, da je ministrstvo za pra-
vosodje uvidelo potrebe okrožja in 
dalo zeleno luč za nujno potrebne 
investicije. „Imeli so posluh za naše 
težave in konstruktivno pristopili 
k reševanju dolgoletne problema-
tike. 25. novembra je bila s Pošto 
Slovenije sklenjena kupoprodajna 
pogodba, pridobili smo 1.431 m² 
površin v Vodnikovi ulici 2, kupni-
na znaša 917.000 evrov. Okrajno 
sodišče je manjši del poslovnih pro-
storov sedanje pošte že uporablja-
lo na podlagi najemne pogodbe, s 
sklenitvijo kupoprodajne pogodbe 

bomo pridobili velik del dodatnih 
prostorov. Del teh prostorov bo 
do izselitve še vedno uporabljala 
pošta, medtem ko bomo drugi del 
že lahko začeli koristiti za potrebe 
dela sodišča. V pritličnem delu po-
šte bomo predvidoma uredili večjo 
razpravno dvorano, pridobili bomo 
dodatni prostor za arhiv in garažne 
prostore v kleti ter parkirna mesta 
ob stavbi za sodnike, tako da bodo 
lahko sodniki svoja vozila parkirali 
v bližini poslovne zgradbe. Glede 
preostalih kupljenih prostorov se 
z vidika varnosti sodnikov zavze-
mam za skupne sodniške kabine-
te na Vodnikovi 2, saj so nekateri 
sodniki trenutno ločeni od skupnih 
prostorov. Želimo tudi urediti nove 

in večje razpravne dvorane z reor-
ganizacijo obstoječih prostorov, 
še zlasti, ker na Okrajnem sodišču 
na Ptuju ne razpolagamo z dovolj 
velikim številom sodnih dvoran, 
predvsem takih, ki bi bile glede 
na trenutne razmere iz vidika za-
gotavljanja varnostne razdalje in 
preprečevanja širjenja kovidnih 
okužb primerne za večje število 
udeležencev in strank. Prepričana 
sem, da bo z nakupom novih pro-
storov dokončno rešena prostor-
ska problematika, s tem pa tudi 
zagotovljeno nemoteno delovanje 
sodnega okrožja Ptuj,“ je poudarila 
predsednica Albina Hrnec Pečnik.

Tudi vrsta manjših 
naložb

Poleg omenjenih dveh velikih 
projektov so po besedah sogo-
vornice izvedli še nekaj manjših 
investicij. Med drugim so ptujsko 
okrajno sodišče opremili z novimi 
klimatskimi napravami, v stavbi 
okrožnega sodišča so prepleskali 
sodne dvorane in hodnike, na dvo-
rišču so uredili parkirišče. Kupili so 
nov službeni avtomobil (kia spor-
tage) in zamenjali nekaj dotrajane-
ga pisarniškega pohištva ter druge 
opreme.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG

V prostorih pošte bo v prihodnje poslovalo sodišče. Kupoprodajna pogodba za nakup dobrih 1.400 m² površine 
je bila sklenjena konec lanskega novembra. Z nakupom dodatnih prostorov ptujski sodišči rešujeta vprašanje 
prostorske stiske, s katerim se srečujeta že več let.

Foto: ČG

V stavbi okrožnega sodišča so posodobili ogrevalno-hladilni sistem, za kar 
so namenili 243.000 evrov.

Delovno mesto z izbranim kan-
didatom bodo sklenili s prvim ma-
jem letos. Osebe, ki se bodo prija-
vile na razpisano delovno mesto, 
morajo izpolnjevati pogoje v skla-
du z določili Zakona o javnih usluž-
bencih. Med drugim je zahtevana 
izobrazba s področja gradbene, 
upravne ali pravne smeri. Dodatno 
prednost pri izbiri bodo imeli kan-
didati z relevantnimi izkušnjami oz. 
poznavanjem vsebine in delovanja 
lokalne samouprave. Osnovne 
delovne naloge se bodo nanašale 
predvsem na področje gradbene 
in cestne dejavnosti.

Zanimivo je, da se bodo na 
markovski občinski upravi v bližnji 
prihodnosti upokojili še trije za-
posleni. Skupno je sicer zaposlenih 
devet ljudi, od tega jih je sedem 
na uradniških in dva na strokov-
no-tehničnih delovnih mestih. Po 
besedah direktorice občine uprave 
Marinke Bezjak Kolenko si poma-
gajo s prerazporejanjem zaposle-
nih: »Seveda bi bilo dobrodošlo še 
kakšno dodatno delovno mesto, a 
upoštevajoč gospodarnost in raci-
onalno trošenje javnih sredstev je 
trenutno zaposlenih dovolj.«

EK

Markovci � Na občini prosto delovno mesto

Kmalu nove upokojitve
Občina Markovci je v sredini januarja objavila javni natečaj za zasedbo prostega uradniškega delovnega mesta sveto-
valec, s poskusnim delom v trajanju šest mesecev. Kot so sporočili z občinske uprave, gre za zaposlitev zaradi upoko-
jitve enega izmed zaposlenih.

Foto: ČG

Na občinski upravi Markovci je zaposlenih devet ljudi. 

Leskovec � Gasilci ciljajo na nov dom

Do jeseni gradbeno dovoljenje
Vodstvo Prostovoljnega gasilskega društva (PGD) Leskovec si 
je zadalo ambiciozen cilj – gradnjo novega gasilskega doma. 
Do jeseni nameravajo pridobiti gradbeno dovoljenje.

Foto: PGD Leskovec

Vizualizacija novega gasilskega doma, kot so jo izdelali v idejni zasnovi 
projekta.

Foto: ČG

Gradnja POŠ Marjeta poteka po terminskem planu. 

Starše � V teku številne naložbe 

Štirirazrednica raste
V občini Starše je v teku ena večjih investicij v zadnjih letih 
v višini okoli pet milijonov evrov z DDV. Dolgo pričakovana 
gradnja podružnične osnovne šole v Marjeti se je začela ok-
tobra lani. 

V tem času so delavci podjetja GIC Gradnje iz Rogaške Slatine iz-
vedli kompleten izkop z varovanjem gradbene jame ter talno ploščo 
pred telovadnico in šolo. Trenutno gradijo stene šole in telovadnice, 
hidroizolacijo ter zasip za stenami. Kot so sporočili s starške občine, 
dela potekajo po predvidenem terminskem planu. Rok za dokončanje 
naložbe je konec avgusta letos. 

Novembra lani so začeli sanacijo mostu preko dovodnega kanala 
HE v Trničah. Gre za več kot 50 let star most v zelo slabem stanju. 
Podjetje RGP je že odstranilo voziščno konstrukcijo in ograji. Zaradi 
obnove, ki bo predvidoma končana junija letos, je popolna zapora od-
seka ceste od Starš do Trnič. Obvoz je urejen preko mostu Prepolje. 

Tik pred koncem leta sta župan Stanislav Greifoner in predsednik 
PGD Prepolje Sandi Kirbiš podpisala pogodbo o prenosu stavbne pra-
vice za namen izgradnje novega gasilskega doma v Prepoljah. 

Občina Starše pa ne zagotavlja sredstev samo za posodabljanje in-
frastrukture, ampak tudi za delovanje številnih društev. Za kulturne 
dejavnosti bo letos na voljo 26.000 evrov, za programe športa 105.000 
evrov, za ostala društva pa 30.000 evrov. Ker se roki za oddajo vlog na 
javni razpis za podelitev denarja društvom v začetku februarja izteka-
jo, morajo lokalna društva pohiteti s prijavami.

EK

Predsednik PGD Leskovec Peter Jagarinec je povedal, da bi nov ga-
silski dom gradili na zelenici pred sedanjim. „Za novogradnjo je izde-
lan idejni projekt, društvo pridobiva vso potrebno dokumentacijo za 
pridobitev gradbenega dovoljenja. Takšen je tudi dogovor z občino 
Videm oziroma županom Brankom Mariničem. En del dokumentacije 
smo že plačali. V spodnjem delu novega objekta bodo prostori za ga-
silce, v nadstropju pa štiri stanovanja, ki jih bomo prodali.“

V pritličju bodo gasilski dom, garaže za gasilska vozila in prikolice, 
komandna soba, pisarna in sejna soba, ki bo služila tudi kot predaval-
nica in prostor za druženje oziroma srečevanje manjših skupin. Prav 
tako bodo v pritličju kuhinja, sanitarije, garderoba, pralnica, sušilnica, 
kolesarnica in tehnični prostor. V nadstropju bodo štiri stanovanja, 
namenjena za prodajo. „Gradnja novega gasilskega doma je naš velik 
cilj, saj gre za dolgoročno pomemben projekt gasilskega društva, kra-
jevne skupnosti in občine. Razmišljali smo o vseh vidikih, da bo objekt 
čim bolje izkoriščen, investicija pa upravičena. Gre za naložbo, ki bo 
služila sedanji in naslednjim generacijam,“ je pojasnil Jagarinec in do-
dal, da natančna fi nančna konstrukcija za projekt še ni izdelana. Sedaj 
je prvi cilj pridobitev gradbenega dovoljenja, za tem sledijo nadaljnji 
koraki, povezani z izvedbenim delom. Vsekakor bodo del stroškov in-
vesticije po besedah Jagarinca pokrili s prodajo stanovanj, določen del 
bodo, tako kot pri nakupu novih gasilskih vozil, fi nancirali iz društvene 
blagajne, računajo pa tudi na fi nančno pomoč lokalne skupnosti.

MZ
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Sv. Trojica � Priprave na obnovo lokala ob Trojiškem jezeru

Lepši časi za nekdanjo gostilno Žaba
Kdor se odpravi na sprehod okoli Trojiškega jezera, ne more mimo zapuščenega lokala, ki kazi podobo priljubljene 
izletniške točke.

Gre za nekdanjo gostilno Žaba, 
ki stoji na elitni lokaciji ob jezeru in 
je zlasti v toplejših mesecih polna 
obiskovalcev. Zato preseneča, da 
ostaja lokal zaprt in že leta propa-
da, čeprav bi gotovo privabil dovolj 
gostov, da bi se lastniku investicija 
izplačala.

Trojiško jezero in njegova okoli-
ca kot ena največjih znamenitosti 
Svete Trojice spadata med priorite-
tne načrte župana Davida Klobase, 
ki je kmalu po prevzemu mandata 
v neposredni bližini Žabe prodal 
počitniško hišo, ki je bila v občinski 
lasti, navezal pa tudi stike z lastni-
kom nekdanje gostilne. »Takrat 
smo se pogovarjali o tem, kakšne 
načrte ima z nepremičnino, mene 
je zanimalo samo, ali jo bo obnovil 
in kakšne vsebine bodo v njej, da bi 
jo lahko vključili v del strategije Visit 
Trojica in oblikovanja prepoznavne 
turistične destinacije našega kraja. 
Kot je znano, pospešeno skrbimo 
za ta vstopni del v Sveto Trojico, 
uredili smo parkirišče, dokončuje-
mo Trojiško promenado, ob jezeru 
bomo gradili novi vrtec, manjka še 
gostinska ponudba, saj street food 
hrana ob vikendih ne zadošča. Su-
per bi bilo, če bi obnovo doživela 

tudi ta za zdaj črna packa. Naši po-
govori so sčasoma zamrli, zadeva 
se ni premaknila nikamor, tako da 
aktualnih načrtov lastnika ne poz-
nam, še vedno pa si želim, da se 
prostor okoli jezera, torej tudi nek-
danja Žaba, celostno uredi.«

Dotrajani objekt ob jezeru je v 
lasti podjetja Radix iz Lovrenca na 
Dravskem polju, katerega glavna 

dejavnost je poslovno svetovanje 
in inženiring. Da jim je uspelo prido-
biti sredstva Agencije za kmetijske 
trge in razvoj podeželja, s pomoč-
jo katerih se bodo v kratkem lotili 
obnove dotrajanega objekta, nam 
je povedal direktor Aleksander Do-
lenc. »Pravkar se usklajujemo, kaj in 
kako se bomo lotili rekonstrukcije, 
projektant končuje zasnovo, dela 

morajo biti končana do junija pri-
hodnje leto. V stavbi bo še najprej 
gostinski lokal, pogovarjamo se z 
dvema, tremi potencialnimi naje-
mniki; če bomo namreč našli zanes-
ljivega partnerja, bomo prostor od-
dali, sicer ga bomo prevzeli sami. A 
več konkretnega bom lahko pove-
dal konec februarja.«

SD

Foto: SD

Lastnik nekdanje gostilne Žaba je za obnovo pridobil sredstva Agencije za kmetijske trge in razvoj podeželja.

Notranjosti krožišč imajo izje-
mno raznoliko estetsko podobo, 
temu sledeč pa so tudi različni odzi-
vi javnosti, od občudovanja do od-
kimavanja, ponekod celo posmeha. 
Čeprav se v Ormožu šele gradi prvo 
izmed dveh načrtovanih krožišč, 
že ima vodstvo lokalne skupnosti 
načrte, kakšna bo ureditev obeh 
sredin. Eno izmed redkih, če ne 
celo edinih krožišč, ki še ni dobilo 
posebne ureditve sredice, čeprav 
je bilo zgrajeno pred dobrim letom 
dni, je v Moškanjcih. A tudi to naj bi 
se v kratkem spremenilo. Kot nam 
je zatrdil gorišniški župan Jožef Ko-
kot, načrte že rišejo. Ideja je, da bi 
bile v sredini predstavljene vse vasi 
občine. 

Pri raznoraznih estetskih uredi-
tvah pa se odpira vprašanje glede 
prometne varnosti. Prav iz vidika 
varnosti so namreč križišča preob-
razili v krožišča. Toda visoke skulp-
ture lahko zakrivajo pogled oz. na-
sploh vsi ti kipi in drugi razstavljeni 
predmeti preusmerjajo voznikovo 
pozornost in na tak način tudi slab-
šajo prometno varnost. Obstajajo 
kakšne omejitve glede ureditve 
sredic?

Na direkciji odgovarjajo, da mora 
investitor za ureditev sredinskih 
otokov v krožiščih na državnih ce-
stah pridobiti njihovo soglasje. »Di-
rekcija RS za infrastrukturo soglasje 
izda na podlagi 66. člena zakona o 
cestah, in sicer na pobudo investi-
torja, ki je največkrat občina. Z vlo-
go in ustrezno projektno dokumen-

tacijo mora investitor dokazati, da 
je predvidena ureditev sredinskega 
otoka v skladu z veljavnimi tehnični-
mi specifi kacijami,« so pojasnili. 

V krožišča lahko 
postavijo vse razen 
oglaševalskih tabel

Toda omenjeni dokument nare-
kuje predvsem, da okrasitev otoka 
ne predstavlja težav pri pregled-
nosti ali prometni varnosti, med-
tem ko se same vizualne podobe 
ne dotika. 

V sredine se tako lahko postav-
ljajo fontane, spomeniki, skulp-
ture in drugi objekti. Postavljanje 
tabel, napisov in drugih objektov 

ali naprav za slikovno ali zvočno 
obveščanje in oglaševanje v otoku 
pa ni dovoljeno. »Pri ureditvi sre-
dinskih otokov je treba upoštevati 
kriterij preglednosti. Glavni pravili, 
ki jima je s stališča preglednosti v 
krožiščih treba zadostiti, sta: da je 
v krožišču v urbanem okolju vozni-
ku lahko omogočena preglednost 
na nasprotni izhod iz krožišča, ni 
pa to nujno, ter da mora biti v kro-
žišču izven urbanega okolja vozni-
ku onemogočena preglednost na 
nasprotni izhod iz krožišča, kar pa 
dosežemo z deniveliranjem sredin-
skega otoka.« 

Dokument določa nekaj malega 
o ozelenitvi otoka. Kot piše, je za-
saditev otoka, katerega premer je 

manj kot 10 metrov (vključno s po-
voznim delom sredinskega otoka), 
z visokim rastlinjem neprimerna, 
saj zaradi potrebe po zagotovitvi 
preglednosti ostane na sredini oto-
ka zelo majhna razpoložljiva povr-
šina za zasaditev. »Ozelenitev ločil-
nih otokov naj se izvaja le pri velikih 
ločilnih otokih, in to na način, da se 
najprej zadosti pogojem izvedbe 
vertikalne signalizacije in pregled-
nosti. Šele nato se izvaja ozelenitev 
in zasaditev (na preostalem razpo-
ložljivem prostoru),« je zapisano. 
Nobene ozelenitve, postavitve 
skulptur in drugih podobnih objek-
tov pa naj ne bi izvajali v sredinah 
montažnega krožišča.

Monika Horvat

Sp. Podravje � Krašenje sredin krožišč je postalo podravska folklora

Direkcija brez posebnih omejitev glede »krašenja« krožišč 
Številna križišča po državi so se v zadnjih letih preoblikovala v krožišča, na sredini otokov pa je videti že vse mogoče, 
od fontan do raznoraznih skulptur. Medtem ko je bil še pred leti to neuporaben košček zemlje, človek dandanes dobi 
občutek, da lokalne skupnosti kar tekmujejo med seboj, katera sredica bo bolj izstopala oz. na čim bolj unikaten način 
promovirala kraj in njegove značilnosti. 

Foto: ČG

Primer ureditve krožišča, ki je značilen za spodnjepodravske občine.

Ptuj � Kmalu dražba še enega objekta

Ponovno v prodajo »rdeče« šole
V zadnjih petih letih je Mestna občina Ptuj objekt na Raičevi 2 
(»rdečo« šolo) skušala prodati kar 11-krat. V letu 2020 so stavbo 
ponujali po doslej najnižji izklicni ceni – dobrih 320.000 evrov. 
Nova cenitev je za približno sto tisočakov višja, a se kljub temu 
nadejajo, da bodo pri iskanju novega lastnika uspešni. Tudi ali 
predvsem zato, ker je v tej ceni prvič zajeta sosednja parcela, 
primerna za ureditev potrebnih parkirnih mest.

Foto: ČG 

Kmalu bo občina prodajala stavbo na Raičevi 2.

Sv. Tomaž � Malo interesa za individualne ČN

Zgradili bodo 0, 5 km kanalizacije
V delu naselja Sv. Tomaž (zahodno od šole) nameravajo letos 
zgraditi kanalizacijsko omrežje.

Z investicijo, vredno slabih 100.000 evrov, bodo v delu vasi zgradili 
okoli pol kilometra kanalizacijskega omrežja in 14 hišnih priključkov na 
gospodinjstva. Odpadne vode bodo speljali v tamkajšnjo rastlinsko čis-
tilno napravo. Dela nameravajo začeti predvidoma v poletnih mesecih 
in končati do januarja prihodnje leto.

V prihodnje jih čaka še izgradnja kanalizacije na drugem koncu vasi, 
južnem (območje pri Kostanju). Ostala gospodinjstva morajo po držav-
ni uredbi zamenjati greznico z individualno čistilno napravo do konca 
leta 2025. Po grobi oceni je takih okoli 500 gospodinjstev. Občina že 
nekaj let s subvencijami spodbuja gradnjo malih čistilnih naprav, letos 
zanje planirajo 10.000 evrov, toda interes je zelo majhen, saj subvencija 
ostaja nepočrpana. 

MH

Bo na 12. dražbi več uspeha?
Prodaja bo tako kot 11-krat doslej potekala po metodi javne dražbe. 

Prvič so omenjeni objekt prodajali v času, ko je občino vodil župan Mi-
ran Senčar, leta 2016, in sicer za 468.000 evrov. Nato so ceno nekajkrat 
spreminjali, na podlagi različnih cenilnih poročil nižali in višali. Ker uspe-
ha pri iskanju novega lastnika vse do danes še ni bilo, so poleti 2020 ta 
objekt ponujali po doslej najnižji izklicni ceni: 320 tisočakov. Tudi takrat 
neuspešno. Cene nepremičnin so v vmesnem času narasle, potrebe na 
trgu po dodatnih prostorskih kapacitetah za različne namene pa osta-
jajo, kar je nedvomno voda na mlin občine kot trenutne lastnice.

Sam objekt in parcela, na katerem ta stoji, sta zdaj ocenjena na 408 
tisočakov, preostanek do nove izklicne cene (432.000 evrov) predsta-
vlja vrednost sosednje parcele. Tudi v tem primeru je možnosti, kako 
optimalno izkoristiti nekdanjo šolo, več. Vse bo odvisno od tega, kdo 
bo nov lastnik: zasebno podjetje ali katera državna institucija. Konec 
lanskega leta smo poročali, da se za ta objekt zanima Finančna uprava 
RS, ki na Ptuju za svojo dejavnost išče primernejše prostore od tistih na 
Trstenjakovi ulici, v katerih deluje. Ali se bodo prijavili na dražbo, pa bo 
znano, ko bo objavljena.

Svet MO Ptuj je ta teden soglašal z vnovično prodajo Raičeve 2 in s 
tem dal zeleno luč za izvedbo aktivnosti, potrebnih za objavo dražbe, 
ki bo najbrž razpisana kmalu. 

Dženana Kmetec

Zemljišči, ki jih bo občina v kratkem ponudila na dražbi, skupaj meri-
ta 2.723 m², od tega je na enem izmed njih v velikosti 1.751 m2 postavlje-
na t. i. »rdeča« šola. Zadnje čase so del prostorov v njej uporabljali 
ptujski gledališčniki za shranjevanje gledaliških rekvizitov. A cilj občine 
ostaja jasen: čim prej najti novega lastnika.

Najnovejša izhodiščna vrednost dražbe, ki bo objavljena kmalu, bo 
432.000 evrov (brez davka). Zraven nekdanje šole in parcele, ki ji pripa-
da, je v ta znesek vračunana še sosednja parcela, ki v naravi predstavlja 
sosednje vrtove. »Obe nepremičnini, ki sta predmet prodaje, sta na ob-
močju centralnih dejavnosti in se prodajata kot celota,« so pojasnili na 
ptujski občini in dodali, da so se za sočasno prodajo obeh nepremičnin 
odločili zato, ker želijo zagotoviti zadostno število parkirnih prostorov 
pripadajočemu objektu.
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Azilni domovi so za marsikaterega migranta le vmesna točka na poti do 
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Pogodbe za dobavo plina se 
sklepajo na letni ravni. Lani so JS 
Ptuj za MWh energenta plačevale 
18,2 evra, za letos je s pogodbo 
dogovorjena cena 90,5 evra. Cena 

vključuje DDV, ne pa tudi stroškov 
distribucije in drugih zakonsko ob-
veznih dajatev. Dobavitelj plina je 
Geoplin. JS Ptuj so lani za nakup 
plina odštele slabih 782.000 evrov, 

letošnji znesek je bistveno višji, 
dva milijona evrov (brez davka), 
vključno z distribucijo in ostalimi 
zakonsko obveznimi dajatvami. 
Koncesionar daljinskega ogreva-

Več kot polovica tujcev, ki so 
jim možje v modrem prekrižali 
pot, je vložila prošnje za azil oziro-
ma mednarodno zaščito (5.300). 
4.000 tujcev so slovenski policisti 
izročili varnostnim organom sose-
dnjih držav, od koder so ti prišli v 
Slovenijo, večinoma v Hrvaško.

91 % prošenj za azil je 
ustavljenih in zavrženih

Do zanimivega spoznanja nas 
pripeljejo podatki o obravnavi 
vlog za odobritev mednarodne 
zaščite oziroma azila, saj se jih 
glavnina konča z ustavitvijo po-
stopka ali zavrženjem. Mar to 
pomeni, da tujci kar izginejo? Od 
skupno 5.301 prošnje za azil jih je 
bilo lani 3.445 ustavljenih in 1.390 
zavrženih. „Postopki se ustavijo 
v primerih, ko osebe, ki zaprosijo 
za mednarodno zaščito, Sloveni-
jo samovoljno zapustijo, zaradi 
česar njihovih prošenj ni mogoče 
vsebinsko obravnavati. Zavržejo 
se tiste prošnje, za katere je ugo-
tovljeno, da je za njihovo obrav-
navno odgovorna druga država 
članica EU. Lani smo na tak način 
ustavili in zavrgli kar 91 % vseh pro-

šenj,“ so pojasnili na Ministrstvu 
za notranje zadeve (MNZ) ter vla-
dnem uradu za oskrbo in integra-
cijo migrantov. 

In kje so vsi ti ljudje, za katere 
so se postopki mednarodne zaš-
čite ustavili ali zavrgli? Ker imajo 
kot prosilci za mednarodno zaščito 

omogočeno svobodno gibanje, jo 
iz azilnega doma preprosto popiha-
jo proti ciljnim državam. „V skladu z 
zakonskimi določili se prosilci pros-
to gibajo znotraj občine, v kateri 
imajo določen naslov začasnega 
prebivanja, vendar prosilci pogos-
to kršijo to določilo in našo državo 

Občutno zvišanje cen ogrevanja je na Ptuju še vedno tema številka ena. V Javnih 
službah (JS) Ptuj, ki upravljajo s sistemom, podražitev utemeljujejo z zvišanjem 
cen zemeljskega plina, na katerem sloni ptujski ogrevalni sistem.

Ne mine dan, da policisti ne bi poročali o nezakonitih prehodih državne meje. Dejstvo je, 
da je tihotapljenje ljudi iz držav južnega Balkana, zahodne Azije in severne Afrike dono-
sen posel za kriminalne skupine, ki v zameno za plačilo organizirajo prevoze in vodijo 
tujce mimo mejnih kontrol. Slovenski policisti so lani obravnavali 10.067 nezakonitih 
prehodov državne meje.

Ptuj � Še o ptujskem ogrevalnem sistemu

Nov projekt ni zagotovilo, 

Podravje, Slovenija � Iz azilnega doma pobegne na tisoče ilegalcev

Je lovljenje nezakonitih migrantov 

Ptuj � Lokalni energetski koncept Mestne občine Ptuj

Sploh vemo, kakšna je naša energetska prihodnost?
Ravno v času, ko se ubadamo z enormno rastjo cen energentov in ko je načrtovanje ra-
zvoja ravnanja z njimi toliko bolj potrebno, je ptujska občina sprejela Lokalni energet-
ski koncept. Do uveljavitve vizionarskih sprememb bo sicer preteklo še veliko časa, je 
pa ta dokument potreben, ker omogoča občini prijavo na državne in evropske razpise. 

Energetski zakon občinam 
nalaga sprejem lokalnega ener-
getskega koncepta kot progra-
ma ravnanja z energijo. Tovrstna 
strategija bi morala predstavljati 
najpomembnejši pripomoček pri 
načrtovanju občinske energetske 
politike. 

Sprejeti energetski koncept bo 
predvidoma veljaven deset let. S 
skladnostjo ptujskega predloga, 
ki ga je izdelala Lokalna energet-
ska agentura Spodnje Podravje, 
LEA, je soglašalo Ministrstvo za 
infrastrukturo, potrdil pa ga je 
tudi mestni svet. Finančni načrt 
za naslednjih deset let je ovred-
noten na 28 milijonov evrov. 

Še en (ne)potreben 
dokument za v predal?

Še pred obravnavo tega doku-
menta je županja MO Ptuj Nuška 

Gajšek svetnike seznanila s pre-
dlogom odbora za okolje in pros-
tor. Ta je predlagal, da se na Za-
vod za varstvo kulturne dediščine 
naslovi pobuda za izdajo soglasja 
k posegom, ki omogočajo alterna-
tivno izrabo energije. »Zakaj ne bi 
vključili še možnosti namestitve 
sončnih elektrarn? Vemo, da je to 
zaradi ZVKDS velik problem, a na 
tem moramo delati,« je obrazložil 
svetnik Janez Rožmarin. Kot pri-
mer je podal občino Burghausen, 
kjer naj bi večino streh prekrili s 
sončnimi elektrarnami, kljub ve-
likemu zgodovinskemu pomenu 
mesta. 

Milan Klemenc je spomnil, da 
so že pred časom podali pobudo, 
da bi se na domove krajanov na-
mestile sončne elektrarne: »Ugo-
tovljeno je bilo, da bi lahko polo-
vico rabe pridobili iz tega naslova 
za javne zavode. Na letni ravni 

zapravimo okrog 200.000 evrov 
električne energije, prihranek bi 
torej bil velik.«

Nekateri javni zavodi 
porabijo ogromno …

Da je posebno pozornost tre-
ba nameniti rabi energije v posa-
meznih javnih zavodih,  opozarja 
Sergeja Puppis Freebairn: »Neka-
teri res izstopajo po rabi energije. 
Predlagam, da se pregleda, ka-
teri, in se začne delati na iskanju 
možnosti za zmanjšanje stroškov. 
Energija se draži in to bo vedno 
večja cokla razvoja Ptuja. Najbrž 
že zamujamo s tem.« 

Največji porabniki električne 
energije so ptujska bolnišnica, 
Dom upokojencev, OŠ Ljudski vrt 
in Olge Meglič, Šolski center Ptuj, 
pa tudi občinska stavba.

Dženana Kmetec

Foto: ČG 

Občina je sprejela Lokalni energetski koncept. Kaj bomo od njega imeli in ali bo to le še en dokument v predalih 
več, pa bo pokazal čas. 

K oristno je vedeti, da pri uveljavljanju odškodninskih 
zahtevkov pri zavarovalnicah preko odvetnika 

za delo odvetnika, ki pa jih v primeru vlaganja zahtevkov 

OBVESTILO

ALI STE
VEDELI?

Kljub obljubam, da naj bi se ogrevanje po posodobitvi kotlovnice pocenilo, zagotovil o tem ne upa dati nihče.
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da bodo cene nižje

jalovo početje?

nja (JS) glavnino toplote pridela s 
kotli, ki jih poganja zemeljski plin. 
Del toplote odkupijo tudi od pod-
jetja Top energija, ki je v lasti Ko-
munalnega podjetja (KP) Ptuj. Top 
energija ima v posesti dve kogene-
racijski napravi, ki iz plina proizve-
deta toploto in elektriko. Toploto 
prodajo Javnim službam, elektriko 

Elektru Maribor. Minula leta so JS 
Ptuj Top energiji okvirno letno za 
nabavo toplote plačevale 200.000 
evrov, lani 125.000, za letos je 
predvideni znesek 331.000 evrov. 

Kogeneracija brez 
državne podpore ni 
rentabilna

Kogeneracija, ki jo poganja plin, 
je bila dobičkonosna v obdobju, ko 
je lahko Top energija zanjo koristila 
državno podporo. Podjetje ima da-
nes v bilanci prikazani akumulirani 
dobiček iz poslovanja minulih let v 
višini 841.000 evrov. Top energija 
subvencije od leta 2017 več ne pre-
jema, zato se je na glavo postavila 
tudi donosnost delovanja naprave, 
ki zadnja leta pluje med rdečimi 
številkami. Kogeneracija obratuje 
le v obdobju najvišje rentabilnosti, 
to je med kurilno sezono. Če bi že-
leli ponovno koristiti državno sub-
vencijo, bi bilo treba postrojenje 
obnoviti. „Kogeneracijsko napravo 
smo zagnali januarja 2007, konec 
leta 2016 je obratovalna podpora 
(subvencija) za proizvedeno elek-
trično energijo potekla,“ je pojasnil 
Janko Širec, direktor KP Ptuj, ki je 
lastnica Top energije ter njenih ko-
generacijskih postrojenj. Top ener-
gija je sicer v letih 2017 in 2020 na 
razpisih uspela z dodelitvijo obra-
tovalnih podpor, ki pa se za zdaj ne 
koristita, saj bi bilo treba naprave 
posodobiti. Po besedah direktorja 
KP Ptuj bi bilo to smiselno. 

Lahko bi sušili 
komunalno blato

Ena od opcij koriščenja kogene-
racijskih naprav je šla tudi v smeri 
preselitve na lokacijo centralne či-
stilne naprave na Bregu. Toploto, 
ki jo naprava proizvaja, bi uporabili 
za sušenje komunalnega blata. Za 
zdaj v zvezi s tem ni nič konkretno 
določeno, je razumeti iz pojasnila 
direktorja ptujske komunale. „Ker 
bi projekt zahteval pridobivanje 
gradbenega dovoljenja in dodatno 
izgradnjo elektro in plinske infra-
strukture, je to ena od opcij v pri-
hodnosti.“

Projekt ogrevanja na 
lesno biomaso se vleče 
več let

In zdaj še k štirimilijonskemu 
projektu, ki so ga spisali v JS Ptuj. 
V sklopu projekta bi obnovili ter 
dogradili kotlovnico na Volkmerjevi 
cesti, vgradili bi kotel na lesno bio-
maso, ki bi po besedah direktorja 
Hodnika pokrival okoli 80 odstot-
kov potreb, razširili bi omrežje za 
distribucijo toplote, kar bi omogo-
čilo priključitev novih odjemalcev. 
Čeprav je bil projekt pripeljan že 
zelo daleč, se ne izvaja, po pojasni-
lu vodstva JS Ptuj zaradi previsokih 
cen zainteresiranih ponudnikov. 
Po drugi strani pa si je treba naliti 
čistega vina in si priznati, da se o al-
ternativnih metodah ter virih ogre-
vanja na Ptuju govori že leta in leta, 

rezultata pa nobenega. Oziroma 
je rezultat tega stoičnega početja 
danes močno občuten za številne 
Ptujčane, ki se jim je ogrevanje dra-
stično podražilo. 

Zakaj so na Ptuju rešitve tako 
nedosegljive, zakaj se okoli pro-
blemov samo vrtijo, rešijo pa jih 
pozno, prepozno ali nikoli? Alen 
Hodnik, direktor JS Ptuj, je dolgo-
trajnost postopkov na projektu 
daljinskega ogrevanja utemeljil 
takole: „Na Ptuju se pripravlja pro-
jekt prenove kotlovnice na lesno 

biomaso, pri čemer peljemo vse 
postopke, ki so pred tem predvi-
deni. Treba je bilo projekt sprojek-
tirati, pridobiti služnosti, gradbeno 
dovoljenje, izpeljati postopke za 
pridobitev nepovratnih sredstev, 
pridobiti soglasje k zadolžitvi, iz-
vesti postopke v zvezi z javnimi na-
ročili, kar žal vzame kar nekaj časa. 
Projekt bomo v letu 202 nadaljevali 
ter ga praviloma zaključili do konca 
koledarskega leta.“

Vprašanje, ali bo 
projekt res prinesel 
nižje cene

A četudi bi šli po poti zastavlje-
nega projekta, je vprašanje, ali bi 
bila cena ogrevanja za uporabnike 
ugodnejša. V JS Ptuj pravijo, da z 
obnovo kotlovnice vsekakor raču-
najo na znižanje končne cene ogre-
vanja za uporabnike. Na vprašanje, 
v kakšnem deležu bi lahko bila cena 
potencialno nižja, po besedah di-
rektorja Hodnika ni moč dati jasne-
ga odgovora. „Ocene ne moremo 
podati, saj niso znani vsi podatki za 

izračun. Zaradi odstopov ponudni-
kov od ponudb moramo za določe-
ne sklope javna naročila ponoviti, 
kar pa defi nira ceno fi ksnega dela. 
Ko bomo imeli vse podatke znane, 
bomo narediti verodostojen izra-
čun. Glede na trenutno situacijo je 
za znižanje variabilnega dela cene 
toplotne energije gotovo boljša iz-
bira rekonstrukcija kotlovnice kot 
odvisnost od gibanja cen energen-
tov v takšni meri kot sedaj. Je pa 
končni prihranek seveda odvisen 
tudi od cen energentov, na katere 
nimamo vpliva.“

Mojca Zemljarič
Foto: ČG

Foto: ČG

Ptujski sistem daljinskega ogrevanja je v celoti odvisen od enega samega energenta, zemeljskega plina. 

zapustijo in odidejo proti ciljni drža-
vi,“ dodajajo sogovorniki na MNZ 
in uradu, pristojnem za migrante.

Policisti jim v bistvu 
naredijo uslugo

Poglejmo, kaj to pomeni v pra-
ksi. Policisti tujca zalotijo pri neza-
konitem prehodu državne meje in 
mu odvzamejo prostost. Če tujec 
izrazi namero (prošnjo) za azil, 
sledi policijski postopek osebne 
identifi kacije ter poti, po kateri 
je prišel v Slovenijo. Po teh po-
stopkih policisti tujca zapeljejo do 
azilnega doma in ga predajo tam-
kajšnjim organom; v Sloveniji sta 
azilna doma v Ljubljani in Logatcu. 
„V azilnem domu je do sprejema 
prošnje za mednarodno zaščito 
(azil) nastanjen v sprejemnih pro-
storih. Sprejem prošnje za med-
narodno zaščito poteka pri MNZ. 
Tujec je pred sprejemom prošnje 
za mednarodno zaščito ustrezno 

informiran o postopku in pravicah 
v jeziku, ki ga razume. Tudi spre-
jem prošnje za mednarodno zašči-
to poteka ob prisotnosti tolmača. 
Po podaji prošnje za mednarodno 
zaščito se prosilca nastani v azilni 
dom ali eno od njegovih izpostav,“ 
postopek prihoda v azil pojasnjuje-
jo na MNZ.

Status prosilca tujcu 
omogoča prosto 
gibanje

Z vložitvijo prošnje za azil dobi 
tujec status prosilca za mednaro-
dno zaščito. Ta status mu omo-
goča pravico bivanja v Sloveniji, 
nastanitev v azilnem domu ali za-
sebnih kapacitetah, nujno zdravlje-
nje, izobraževanje, dostop do trga 
dela, humanitarno pomoč in žepni-
no. Prosilcem so v azilnem domu 
zagotovljeni trije obroki na dan, 
priskrbijo jim oblačila in obutev 
ter higienske potrebščine. Gibanje 
prosilcev je omejeno na občino, 
kjer pridobijo začasni naslov, naj-
pogosteje je to na naslovu azilne-
ga doma. Prenočiti morajo v azil-
nem domu, izjemoma smejo drug-
je, če za to pridobijo dovolilnico. 
Ker se lahko tujci po pridobljenem 
statusu prosto gibajo, jih glavnina, 

lani je to bilo 91 odstotkov, izgine 
neznano kam. Običajno proti cilji 
državi, kamor želijo priti. Dejansko 
bi lahko sklepali, da gre migrantom 
celo na roko, če jih pri nezakoni-
tem prehodu meje zalotijo poli-
cisti. Izraziti morajo samo prošnjo 
za azil. Možje v modrem jih nato 
odpeljejo do azilnega doma, tam 
imajo nastanitev in prehrano, po 
potrebi dobijo tudi oblačila. Če vlo-
žijo prošnjo za azil, pa se lahko še 
prosto gibajo in jo mahnejo naprej, 
običajno proti Italiji.

Lani mednarodno 
zaščito priznali 17 
osebam, predlani 89

Med tujci, ki so zapustili svojo 
domovino, so tudi takšni, ki de-
jansko iščejo zatočišče in prilož-
nost za lepši in boljši jutri. Lani je 
Slovenija status mednarodne zaš-
čite priznala 17 prosilcem, predlani 
89. „Oseba z mednarodno zaščito 
se mora takoj po pridobitvi statusa 
zglasiti na MNZ, kjer ji po odvzemu 
biometričnih podatkov in predlo-

žitvi ustrezne fotografi je izdajo 
dovoljenje za prebivanje v obliki iz-
kaznice. Begunci dobijo dovoljenje 
za stalno prebivanje z veljavnostjo 
10 let, osebe s subsidiarno zaščito 
pa dovoljenje za začasno prebiva-
nje za obdobje, za katerega jim je 
priznana zaščita.“

Status begunca oziroma subsi-
diarne zaščite tujcem več ali manj 
zagotavlja vse pravice, kot jih ima-
jo državljani Slovenije, med drugim 
se jim organizacijsko in fi nančno 
pomaga pri nastanitvi, upravičeni 
so do zdravstvenega in socialnega 
varstva, izobraževanja, lahko se 
zaposlijo, pridobijo naslov bivališ-
ča, potni list, vozniško dovoljenje, 
bančni račun …

Mojca Zemljarič

Število vrnjenih tujcev Hrvaški, PU Maribor
Leto 2017 2018 2019 2020 2021
Število 93 162 854 501 240

Vir: PU Maribor

Število tujcev, predanih v azil, PU Maribor
Leto 2017 2018 2019 2020 2021
Število 80 216 470 266 390

Vir: PU Maribor

Foto: MZ

Azilni postopek na prvi stopnji je v lanskem letu v Sloveniji povprečno trajal 26 dni, medtem ko je vsebinsko 
odločanje o prošnji običajno trajalo 210 dni.

V Nemčiji lani 191.000 prošenj za azil
Medtem ko so v Sloveniji lani obravnavali 5.301 vlogo za azil, 

jih je Nemčija skoraj 191.000. Po podatkih nemškega notranjega 
ministrstva je bilo največ prosilcev iz Sirije, več kot 70.000. Podoben 
trend vztraja že leta, spodbudila ga je državljanska vojna v Siriji. 
Povečalo se je tudi število Afganistancev, ki so zbežali iz domovine, 
potem ko so oblast prevzeli talibani. 

Stroški dobave 
zemeljskega plina 
JS Ptuj

Leto Znesek (€)
2017 757.000
2018 755.000
2019 871.000
2020 746.000
2021 782.000
2022 2.078.629*

Vir: JS Ptuj

* predvideni strošek

Stroški nakupa toplote 
pri Top energiji

Leto Znesek (€)
2017 189.000
2018 181.000
2019 195.000
2020 203.000
2021 126.000
2022 331.000*

Vir: JS Ptuj

* predvideni strošek
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»Pred več kot 20 leti smo otroke, 
ki so potrebovali pomoč, pošiljali v 
vzgojno posvetovalnico Maribor. 
To je bilo težko. Voziti otroka na 
primer iz Zavrča v Maribor za eno 
uro svetovanja, je bil za marsikoga 
prevelik zalogaj. Sistemsko so se 
stvari izboljšale. Tudi to, da ima-
jo šole svetovalno službo, je zelo 
pomembno. Z njimi res odlično 
sodelujemo. Namen Laične pomo-
či družinam, ki jo izvajajo javni de-
lavci s pomočjo strokovnih delavk, 
je pomagati otrokom in njihovim 
staršem,« pojasnjuje Miran Kerin, 
direktor Centra za socialno delo 
Spodnje Podravje. Pomoč v sklopu 

omenjenega programa se razlikuje 
glede na potrebe posamezne dru-
žine. Tako po dodeljenih urah kot 
vsebini pomoči. »Izvajalci sprem-
ljajo, kako družina funkcionira, so 
kot njihovi osebni pomočniki. So-
delovanje je prostovoljno. Poma-
gajo jim pri opravilih, povezovanju 
z raznimi institucijami, svetujejo, 
jih usmerjajo, otrokom nudijo tudi 
učno pomoč ipd. Vse je odvisno od 
primera do primera,« dodaja Kerin. 
Otroke, za katere ocenijo, da bi 
jim tovrstna oblika pomoči lahko 
pomagala, predlagajo šole. Te so 
pogosto prve, ki zaznajo (potenci-
alne) težave.

Pogosto so izvajalci 
nepogrešljiv član 
družine ... 

Delavci so velika opora druži-
nam. Velikokrat so njihovi mentor-
ji, vodniki, pomočniki, mediatorji 
in prijatelji. CSD Spodnje Podravje 
to pomoč izvaja že desetletje, a 
ves čas s pomočjo javnih delavcev. 
Tudi tokrat so bili uspešni in bodo 
program lahko izvajali to leto, a 
je prihodnost negotova. Kerin si 
prizadeva, da bi lahko dobili redni 
program in s tem tudi redne zapo-
slitve. Stalnost istega izvajalca je 
pomembna, saj se družine nanje 
navežejo in obratno. Če ne bi bili 
uspešni na razpisu za javna dela, 
pa te dejavnosti več ne bi mogli 
nadaljevati. Lani so imeli na ptu-
jsko-ormoškem CSD skupaj za vse 
programe 12 javnih delavcev, letos 
le pet za omenjeni program. Drža-
va namreč sredstva za to področje 
dela iz leto v leto bolj krči.

Korona léti: veliko težav 
pri izvajanju in manj 
vključenih družin

Pomemben segment tega pro-
grama je preprečevanje zanemarja-
nja, nasilja ali zlorabe otrok, saj so 
izvajalci redno prisotni v družinah. 
Staršem pogosto pomagajo tudi 
pri njihovih starševskih vlogah. 

»Krizna situacija v letu 2020 je 
delo v družinah občutno spreme-
nila vsebinsko, predvsem pa orga-
nizacijsko, saj je bilo večino ciljev 
težko izvajati na daljavo. Ves čas 
smo sledili potrebam uporabnikov, 
prilagajali način dela, upoštevajoč 

vse ukrepe za varovanje zdravja 
družin in zaposlenih v programu,« 
pojasnjujejo na CSD Spodnje Pod-
ravje. V letu 2020 so se srečali tudi 
z velikimi kadrovskimi težavami, 
saj je bila vsem šestim izvajalcem 
prekinjena pogodba o zaposlitvi. 
Nekaj časa je trajalo, da so v delo 
uvedli nove izvajalce, s primernimi 
kompetencami in znanji. Število 
obravnavanih družin se je posle-
dično v prvem in drugem korona 
letu zmanjšalo. Zdaj nadaljujejo 
na začrtani poti. Trenutno je tako 
kot lani vključenih 51 otrok, ki živijo 
v 25 družinah  in še kako potrebu-
jejo pomoč na raznih področjih. 
»Večina otrok in mladostnikov v 
družinah ima posebne vzgojno iz-
obraževalne potrebe, s posebnimi 
potrebami je tudi nekaj staršev. 
Učne, vedenjske in čustvene te-
žave otrok so tudi najpogostejši 
vzrok stisk v družini. V program 
je vključena družina, kjer sta oba 
starša gluha, dva predšolska ot-
roka pa slišeča. Ta program je v 
takem primeru res neprecenljiv,« 
opozarja Kerin. 

Pozitivni učinki tudi za 
izvajalce programa

Delo v omenjenem programu, 
ki trenutno poteka samo in zgolj 
preko programa javnih del, je po-
membno tudi za same izvajalce. 
Z zaposlitvijo zraven socialne var-
nosti dobijo še kreativnost, oseb-
no rast ipd. Praviloma so zaposleni 
dve leti.

»Informacije iz okolja potrjujejo, 
da je Laična pomoč na domu druži-
nam pomembna, saj je to oblika, ki 
se je izkazala kot zelo koristna. Vse 
več je družin, ki same izrazijo željo 

in želijo biti vključene v program. 
Skupaj lažje prepoznajo stisko in 
se ob pomoči laičnih in strokovnih 
delavcev soočijo z njo,« o pomenu 
programa pravijo na CSD Spodnje 
Podravje. Vedno težje pa zago-
tavljajo sredstva za izvedbo tega 
programa. Država oziroma Zavod 
RS za zaposlovanje preko javnih 
del zagotavlja del plače, medtem 
ko mora CSD poskrbeti za sredstva 
za regres, prevozne stroške itn. 
Nekatere spodnjepodravske ob-
čine mesečno sofi nancirajo to de-
javnost. 

Dženana Kmetec

Pet javnih delavcev, ki bodo v tekočem letu delali na Centru za socialno delo Spodnje 
Podravje, je ključnega pomena za nadaljnjo izvedbo programa Laična pomoč druži-
nam. Ta predstavlja izjemno podporo družinam, ki same težje funkcionirajo. Trenutno 
je vključenih 25 družin, v katerih je 51 otrok. Pomemben je še en segment: vsi javni 
delavci, ki delajo na tem programu, so invalidi.

Podravje � Kaj bo delalo pet javnih delavcev Centra za socialno delo

Nepogrešljiva pomoč v družini z gluhonemima staršema 

Foto: ČG 

Brez javnih del programa Laična pomoč na domu sploh ne bi bilo. 

Število udeležencev programa po letih
• 2017: 30 družin in 58 otrok
• 2018: 31 družin in 62 otrok
• 2019: 34 družin in 75 otrok
• 2020: 27 družin in 55 otrok
• 2021: 25 družin in 51 otrok
Program letos izvaja pet javnih delavcev ob strokovni pomoči 

strokovne delavke CSD.

Program izjemnega pomenaProgram izjemnega pomena
»V program so vključene družine, katerih disfunkcionalnost ni 

takšna, da bi bilo potrebno ukrepanje. Z daljšim izvajanjem programa 
pa še dodatno preprečimo večino ukrepov,« je prepričan Miran Kerin. 
Meni celo, da se delo izvajalcev laične pomoči družinam odraža v 
manjšem številu otrok, ki so v zadnjih letih morali v rejo. Ker so s 
pomočjo omenjenega programa bolj prisotni v družini, se lahko namreč 
hitro odzovejo in po potrebi bolj aktivno vključijo strokovne delavke 
centra za socialno delo.

Foto: ČG

Član Liste GPS Nino Miličić je 
dejansko na odboru za družbene 
dejavnosti že junija lani – nekaj 
dni pred obravnavo spornega 
predloga o višjih cenah vrtcev na 
občinskem svetu – predlagal, da se 
v občinskem proračunu poiščejo 
viri za zagotavljanje sredstev pri 
podražitvah vrteške oskrbe oz. da 
se pač zmanjšajo stroški za starše. 
Ta predlog so člani odbora tudi 
potrdili. Toda na sami seji svetniki 
liste GPS niso glasovali proti podra-
žitvi, ampak so se (tako kot še več 
drugih) vzdržali, ker da niso želeli 
ogroziti poslovanja vrtcev ter da 
so v skladu s potrjenim predlogom 
na odboru pričakovali hitro rešitev 
glede znižanja cen. Toda pojasnilo 
glede ogrozitve poslovanja vrtcev 
ne vzdrži povsem, saj so cene, ki 
so jih svetniki potrjevali že junija, 
vstopile v veljavo šele septembra.

Edini, ki je takrat glasoval proti 
višjim cenam, je bil svetnik Ferdi-

nand Šulek (SD), ki je jasno dejal, 
da čas ni primeren za podražitve 
(spomnimo, da je takrat vrata za-
prla največja ormoška fabrika, za-
radi česar je na cesti pristalo več 
kot 500 ljudi).

Do nezadovoljstva in pritiska pa 
je zaradi višjih cen prišlo tudi od 
staršev in sveta staršev vrtčevskih 
zavodov.

Po pol leta rešitev
Župan Danijel Vrbnjak je z ob-

činsko upravo konec lanskega leta 
nato pripravil nov predlog za sub-
vencioniranje vrtčevskih cen obča-
nom, ki je cene ne samo poenotil, 
temveč dejansko znižal, v večini 
programov celo za več, kakor je 
znašala zadnja podražitev. Prav vsi 
svetniki so omenjeni predlog potr-
dili. Član Urh Lukman iz Liste GPS je 
ob tem dejal: »Žal bo do rešitve priš-
lo dokaj pozno, saj smo zelo težko 
mladim prijazna občina z najdraž-

jimi vrtci v Sloveniji, povprečna 
plača pa je ravno nasprotno, med 
nižjimi. Dejstvo je, da smo v gibanju 
GPS na sejah in odborih opozarjali 
na omenjeno podražitev, ki je zato 
v občinskem svetu nismo podprli – 
še več, na matičnem odboru smo 
predlagali sprejet sklep, ki je občini 
naložil, da poišče dodaten vir fi nan-
ciranja, saj so bile postavljene cene 
absolutno previsoke – vse to je bilo 
storjeno že junija. Za nazaj tega ne 
moremo spremeniti, vsekakor smo 
veseli, da je pred nami predlog, ki 
ob znižanju sledi še enemu našemu 
predlogu – da se cene vrtcev v ob-
čini poenotijo.« 

Vrbnjak je na drugi strani raz-
lagal, da predloga o subvencio-
niranju cen niso mogli pripraviti, 
preden niso zadeve fi nančno ovre-
dnotili in v proračunu zagotovili 
potrebnih sredstev. »Določili smo 
cene, ki so absolutno bolj sprejem-
ljive,« je dodal.

GPS je sicer že dlje časa aktivna 
pri problematiki, ki zadeva zlasti 
mlade in mlade družine. Po pojasni-
lih Miličića so že leta 2019 zagovar-

jali celostno reševanje problemati-
ke odseljevanja mladih, ko so med 
drugim predlagali analizo in za-
gotavljanje sredstev v občinskem 

proračunu za nižanje cen vrtcev 
ter pravočasen odziv na morebitne 
podražitve.

Monika Horvat

Foto: Dreamstime/M24

V ormoški javnosti je kar nekaj prahu dvignilo znižanje in uvedba enotnih cen ormoških 
vrtcev, ki je (tudi) na družabnih omrežjih postalo tema za pobiranje političnih točk.

Ormož � Predvolilno ogrevanje ali iskreno informiranje javnosti

Kdo (vse) je dejansko zaslužen za nižje in enotne cene vrtcev
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Danes se izteče rok za oddajo 
ponudb za konservatorsko-resta-
vratorski poseg na delu mestnega 
obzidja. V prihodnjih mesecih Me-
stna občina Ptuj načrtuje rušitev 
30 metrov dolgega stanovanjske-
ga objekta, ki že leta neslavno 
propada, in sosednje približno 
sedemmetrske pomožne zgradbe. 
To Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož 
sicer uporablja kot skladiščne pro-
store za rimsko opeko, hrambo 
mokrega lesa in opremo za izkopa-

vanje. »Za vse to je treba pridobiti 
nove skladiščne prostore, kamor 
bomo te predmete prenesli in 
ustrezno hranili. Po grobi oceni je 
v teh dveh objektih okrog pet tisoč 
rimskih opek, velik del signiranih 
s pečati rimskodobnih delavnic 
(58 različnih delavnic, od tega pet 
vojaških s pečati legij in kohorte,« 
izzive, s katerimi se srečujejo pri 
izvedbi te investicije, predstavljajo 
na ptujski občini. 

Odstranitev objektov ob domi-

nikanskem samostanu naj bi glede 
na pridobljeno ocenjeno vrednost 
stala okrog 27.000 (z davkom). Bo 
pa za točno ovrednotenje stroškov 
treba pridobiti ponudbe potencial-
nih izvajalcev. 

Obzidje historičnega 
pomena bo boljše 
prezentirano

Zaradi izjemnega pomena histo-
ričnega obzidja v tem delu mesta 

bodo pri rušitvenih delih prisostvo-
vali tudi strokovnjaki Zavoda za 
varstvo kulturne dediščine. Soča-
sno z odstranitvijo bodo namreč 
sanirali ta del obzidja. Kdo bo izva-
jal restavratorsko-konservatorska 
dela, bo znano po izteku prijavne-
ga roka in pregledu ponudb. Po-
ziv je Mestna občina Ptuj objavila 
4. januarja letos, ponudniki pa so 
se lahko prijavljali do danes, 28. 
januarja. Pogodba bo sklenjena s 
tistim, ki bo ponudil najnižjo ceno. 
Ta del investicije naj bi bil zaključen 
konec avgusta. Občina bo za to 
naložbo prispevala 70 % vrednosti, 
preostanek so sredstva ministr-
stva za kulturo. To je del dogovora 
o postavitvi arheološkega depoja 
odprtega tipa. Skupna vrednost 
te faze projekta je ocenjena na 
132.000 evrov. 

Zavod za varstvo 
kulturne dediščine 
zadovoljen, da se 
začenjajo posegi

»Obravnavan segment ptujske-
ga mestnega obzidja istočasno 
predstavlja tudi del oboda domini-
kanskega samostana. Mestno ob-
zidje je na nekaterih delih močno 
dotrajano, ob tem pa degradirano 
zaradi nekakovostnih, utilitarnih 
gradenj znotraj obzidja, na dvori-
šču dominikanskega samostana. 
Predviden konservatorsko-re-
stavratorski poseg bo poudaril 
spomeniške kvalitete prostora, v 
prvi vrsti berljivost in pojavnost 
mestnega obzidja, ob tem pa tudi 
zahodnega samostanskega dvo-
rišča,« poudarjajo na mariborski 

enoti Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine RS. Že dalj časa naj bi 
opozarjali na pomen dokumenti-
ranja, čiščenja utilitarnih gradenj 
in obnove mestnega in grajskega 
obzidja, ki je v veliki večini še ohra-
njeno, a slabo berljivo. Želja ZVKDS 
je celovit poseg, a kot pravijo, bo 
že konservatorsko-restavrator-
ska obnova dela obzidja bistveno 
doprinesla k varstvu in prezentaciji 
spomeniških sestavin. Po zaključku 
del naj bi bila prezentacija spome-
niških sestavin mestnega obzidja 
bistveno boljša. Ta del tvori sestav-
ni del dominikanskega samostana, 
mestnega jedra in vplivnega ob-
močja ptujskega gradu.

Na Muzejskem trgu je sicer še 
letos predvidena tudi izgradnja ar-
heološkega depoja odprtega tipa.

Dženana Kmetec

Ptujska občina v kratkem načrtuje začetek rušitvenih del dveh dotrajanih objek-
tov na dvorišču dominikanskega samostana. Gre za stanovanjsko stavbo in pomožni 
kmetijski objekt, oba v katastrofalnem stanju. Ker sta objekta locirana ob mestnem 
obzidju historičnega pomena, ga morajo pri rušenju posebej obvarovati. Občina že 
išče izvajalca restavratorsko-konservatorskih posegov. 

Ptuj � V načrtu urejanje območja ob dominikanskem samostanu

Stara objekta bodo porušili, mestno obzidje restavrirali

Foto: ČG 

Oba dotrajana objekta bosta odstranjena. 

Foto: ČG 

Danes se je zaključil poziv za izbiro izvajalca restavratorsko-konservatorskih del tega dela mestnega obzidja. 

Gornja Radgona � Pomurski sejem letos načrtuje šest sejmov

Častiljivih Agrinih 60 let
Kako težki sta bili zadnji dve leti za sejemsko dejavnost, je prvi mož Pomurskega sejma Janez Erjavec že večkrat 
javno povedal.

V prvem letu epidemije, leta 
2020, je namreč odpadlo vseh šest 
načrtovanih sejmov, samo med-
narodni kmetijsko-živilski sejem 
Agra so izvedli na spletu in tako 
vsaj delno ohranili kontinuiteto in 
stik s poslovnimi partnerji. Uspelo 
jim je izvesti tudi veliko večino oce-
njevanj izdelkov. Lani jim je uspelo 
organizirati dva sejma, Agra in 
Sobra, na katerih se je predstavilo 
1.215 razstavljavcev iz 29 držav na 
skupaj 95.600 kvadratih metrih 
razstavnih površin, ogledalo pa si 
ju je več kot 60.000 obiskovalcev.

Na kolenih, a ostajajo 
optimisti

A škoda, ki je nastala zaradi od-
povedi klasičnih sejmov, je ogrom-
na, Pomurski sejem, tako kot tudi 
vsa ostala sejemska podjetja, pa 
bo potreboval kar nekaj časa, da se 
bo vrnil v stare tirnice uspešnega 
poslovanja. »Vsi dosedanji ukrepi, 
ki jih je vlada sprejemala za omili-
tev posledic epidemije, nam niso 
bili naklonjeni, še več, v bistvu so 
nas povsem zaobšli. Kljub temu da 
smo jasno predstavili naše težave 
in predlagali rešitve v obliki pomo-

či pri pokrivanju fi ksnih stroškov 
na letni ravni, pri tem pa bi za pri-
merjavo vzeli celotno leto poslova-
nja v normalnem in epidemičnem 
obdobju, se to ni zgodilo, kar je se-
jemsko industrijo pravzaprav spra-
vilo na kolena,« je bil do vlade kri-
tičen Erjavec, ki pa vendarle ostaja 
optimist. »V letu 2020 smo pridelali 

izgubo, v 2021 smo se izvlekli s po-
zitivno nulo, a zdaj zremo samo 
še naprej. Upamo, da bodo našo 
vizijo z nami delili tako na nivoju 
države kot občine in da se slednji 
zavedajo pozitivnih vplivov, ki jih 
sejmi prinesejo lokalnemu okolju, 
a se obenem zavedamo, da je naj-
več odvisno od nas samih.«

Letos v znamenju 
ribištva

Najstarejši radgonski sejem Agra 
letos slavi častitljivo obletnico, in 
sicer 60 let delovanja. Davnega 
leta 1962 je prvič odprl svoja vrata, 
takrat še kot regijski sejem, ki pa je 
kaj kmalu prerasel v mednarodne-
ga. Pomurski sejem se je do danes 
podpisal pod 120 sejemskih prire-
ditev ter v Gornjo Radgono priva-
bil med sedem in devet milijonov 
obiskovalcev. Njegov paradni konj 
– kmetijski sejem – bo svoj jubilejni 
rojstni dan praznoval od 20. do 25. 
avgusta, posebna pozornost pa bo 
letos, kot se spodobi za mednaro-
dno leto ribištva in ribogojstva, na-
menjena prav tej panogi. Zato ne 
preseneča, da bo država partne-
rica tokrat Japonska, dežela ribi-
štva. V Pomurskem sejmu za letos 
pripravljajo šest sejmov in deset 
strokovnih ocenjevanj, ob visokem 
jubileju bodo izdali publikacijo o 
zgodovini sejma, ki pa jo bo mogo-
če spoznati tudi na posebni razsta-
vi v gornjeradgonski knjižnici in na 
priložnostni sejemski razstavi.

Senka Dreu

Foto: SD

Radgonski sejmarji upajo, da jim bo letošnje leto pri organizaciji sejmov 
bolj naklonjeno.

Sv. Trojica � Začetek sanacije plazu na Griču

Več kot dvomilijonska naložba
Križišče na Griču že dolga leta predstavlja kritično prometno 
točko, ki je bila vzrok za številne prometne nesreče.

Foto: SD

Letos načrtovana sanacija plazu in izgradnja krožišča na Griču veljata 
za največjo investicijo v zgodovini občine Sveta Trojica.

Velja namreč za problematično in nepregledno, zato je skrajni 
čas za njegovo ureditev in spremembo v krožišče. Kot so povedali v 
občinski upravi, bodo hkrati s krožiščem sanirali tudi bližnji plaz, kar 
krepko podraži projekt, ki je ocenjen na 2,3 milijona evrov. Gre za naj-
večjo investicijo v zgodovini trojiške občine, ki pa jo bodo zmogli s 
pomočjo sredstev. Župan David Klobasa je namreč pred dnevi z in-
frastrukturnim ministrom Jernejem Vrtovcem podpisal sporazum o 
sofi nanciranju.

»Čaka nas veliko dela, saj gre za obsežen projekt in poseg v pros-
tor. Zaradi plazu pod bodočim krožiščem bo namreč cesta znižana 
za približno dva metra. A najprej moramo pridobiti projektno in inve-
sticijsko dokumentacijo za sanacijo plazu in ureditev krožišča ter za-
gotoviti zemljišča, dela pa naj bi se nato začela v maju in predvidoma 
zaključila v letu dni. Obenem bomo rekonstruirali državno in lokalno 
cesto, dodali kolesarsko pot in poskrbeli za javno razsvetljavo,« je po-
jasnil župan.

SD
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Knjigarnica

Zgodba iz soseskeZgodba iz soseske
Besedica soseska je lepa slovenska beseda, ki ni pov-
sem udomačena v vsakdanjem govoru – vsaj tako se 
dozdeva. Morda je ta beseda bolj domača v velikih 
mestih, v urbanih središčih? V Slovarju slovenskega 
knjižnega jezika jo je najti na strani 578 (2. knjiga, 
2014), kjer piše, da je to zaokrožen stanovanjski 
del v mestu z objekti za vsakdanje življenje. Slovar 
navaja: zgraditi veliko moderno sosesko. Pod 2 piše: 
soseska pomeni kraj in bližnje kraje, s katerimi je 
ta navadno povezan: prodajati sadje po soseski; vsi 
v soseski so že obveščeni; najtrdnejša kmetija v sos-
eski. Pod 3 izvemo, da je pomenila nekdaj soseska 
skupnost upravičencev do skupnega premoženja 
ene ali več vasi. Pod 4 pa slovar pravi, da lahko go-
vorimo tudi o skupnosti vernikov podružnice, npr.: 
oznaniti mašo za skupnost sv. Jurija.

Seveda soseska takoj spomni 
na sosede, sosedstvo, sobivanje, 
pa tudi na druženje, spoznavanje, 
pozdravljanje in odzdravljanje, na 
praznovanja in zastave in podobno. 
In tudi na hrup in cestne povezave, 
na vrtove, parke, otroška igrišča in 
ograje.

V vzajemni knjižnični bazi je 
najti s ključno besedo soseska nas-
lednje naslove romanov: Prijazna 
soseska (Fowler, 2021), Jamnica: 
roman iz soseske (Prežih, 2010), 
Genialna prijateljica (Ferrante, 

2018), Soseska (Ingolič, 1939) in slikanici Angel v soseski (Steins-
dottir, 2016) in Srce soseske (Furman, 2020). Najnovejša je letnica 
izdaje tretje slikanice z naslovom Zgodba iz soseske, ki je prav pred 
kratkim izšla pri založbi Mohorjeva družba v prevodu Veronike Rot. 
Slednja je prevedla večji del opusa katalonske slikarke Rocie Bonil-
la (Barcelona, 1970), ki se pojavlja 18-krat z avtorstvom knjižnih 
monografi j v slovenski knjižnični bazi in od tega je veliko avtorskih 
slikanic, torej so njeno delo ilustracije in besedilo. In vse so odlične!

Tu so naslovi: Kakšne barve je poljubček (2017), Bratec in sestrica 
(2019), Najvišja gora knjig na svetu (2017), Čuden ptič (2017), 
Moj prijatelj z drugega planeta (2020), Velika knjiga super moči, 
Maks in super junaki, Saj to ni džungla … 

Tudi njena najnovejša prevedena knjiga je naslikana v mešani 
likovni tehniki in v prepoznavnem, duhovitem slogu, ki mu ne 
manjka stripovskega pridiha ter velike mere čustvene empatije in 
razumevanja, kakor pri vseh njenih avtorskih delih. Omeniti velja, 
da je avtorica pred prebojem med cenjene ilustratorke ustvarjala na 
področju oglaševanja, kar se, v dobrem seveda, pozna v njenem li-
kovnem izražanju in tudi v tematiki. Tako začenja slikanica, ki je v 
teh (izolacijskih in samoizolacijskih) časih še posebej dobrodošla:

Nekoč je bila soseska kot veliko drugih sosesk. V njej so bili hiše, 
ulične svetilke, drevesa … in sosedje, ki se niso poznali med seboj.

V hiši številka 15 je živela Karmen.
Od tam je bilo vedno slišati strašanski hrup.
Sosedje so mislili, da je gluha in
da ima zato televizijo vedno tako na glas …
Besedilo začenja na vrhu obojestranske ilustracije, ki prikazuje 

hiške soseske, v vrsti – pravzaprav ulico, kjer so raznolike hiške in 
ograje. Nekatere imajo ravno streho, druge črno, ena je rdeča, dru-
ga opečna, nekje so dimniki, drugje jih ni, ponekod so velikanska 
drevesa, drugod le okrasni lonci z zelenjem … Skratka: ni, da ni, 
bodo z veseljem opazovale in prepoznavale tako mlade kot starejše 
oči. Naslednja obojestranska ilustracija prikazuje interier hiše, kjer 
prebiva Karmen. In zdaj je jasno videti, da sploh ni gluha. Ima deset 
otročičev, ki niso niti sekundico pri miru in torej …

Tudi o drugem sosedu gre glas, da je resen in strog, da gotovo ne 
mara otrok. Bil je pomemben odvetnik v mestu, tako kot pred njim 
njegova mama, dedek in pradedek. Ampak nasproti njegove hiše živi 
gromozanski zmaj, oh, vsi v soseski se poznajo, no, vsaj mislijo, da 
se. In so si zoprni in se ne poznajo in je to soseska, kjer je vse skrito 
in zavito in samotarsko. Vse dokler se ne izkaže, da so sosedje imeli 
napačne predstave o svojih sosedih. 

In soseska je zaživela povsem drugačno, skladno in povezujoče 
sosedsko življenje, kakršnega si želimo vsi ljudje, mali in veliki, stari 
in mladi, če le niso previsoke ograje.

Prijetno sosedovanje in branje želim.
Liljana Klemenčič

Vsebina njegovega nahrbtnika je 
odvisna od tega, kam potuje. Obi-
čajno je težak okrog 10 kg, k temu 
pa je treba prišteti še sedem do 
osem kilogra,mov foto opreme in 
računalnika. S seboj obvezno vza-
me fotoaparat, brez njega ne ve, 
če bi sploh lahko potoval, pove.

Kaj ga je navdušilo za popot-
ništvo, odkrivanje novih dežel, 
kultur, ljudi, najrazličnejših zanimi-
vosti? Pravega odgovora nima. Že 
kot otroka ga je vedno vleklo k ze-
mljevidom, zemljepis v osnovni šoli 
je bil njegov priljubljeni predmet. 
Sanjaril je o tem, kam bo nekoč 
šel, ko bo večji. Začelo se je z ori-
entacijskimi tekmovanji, štopal je v 
Švedsko, Škotsko, leta 2004 pa je 
prvič odpotoval v Ameriko, kjer je 
poletje preživel v otroškem taboru. 
Že takrat pa je tudi sanjaril o poto-
vanju s transibirsko železnico, ki ga 
je uresničil leta 2008. 

Nobenega svojega potovanja 

vnaprej posebej ne načrtuje, to mu 
tudi najbolj ustreza. Vsako svoje 
potovanje je doslej tudi opisal v 
dnevniku. Vsak po svoje je zanimi-
vo branje. Na vseh poteh se pre-
pusti toku. V Nepal npr. gre, ker 
zelo rad hodi. Med potjo spoznava 
popotnike, dobrodošli so njihovi 

nasveti, izkušnje, informacije. Že 
majhne stvari pa odpirajo poti do 
ljudi, četudi je jezik pogosto lahko 
ovira, pove iz izkušenj.

Potovanje od Moskve do Pekin-
ga in še malo po Kitajski je bilo 
posebno doživetje. Na vlaku se je 
precej dogajalo, spoznal se je z do-
mačimi, Rusi, z vodko, rusko nacio-

nalno pijačo. Veliko se je dogajalo 
tudi na posameznih točkah poto-
vanja, na teh več kot 76.00 km po 
Rusiji, Mongoliji, Kitajski. V tem je 
ravno čar, da se prepustiš poti, da 
uživaš v trenutku. Danes so ljudje, 
ki potujejo, vse preveč obremenje-
ni s tem, kaj vse morajo videti, kje 
vse se morajo fotografi rati, koliko 
selfi jev morajo narediti, ker samo 
to še šteje. Premalo poudarka daje-
mo občutkom, temu, da občutimo 
neko okolje, v katerega smo prišli, 
da začutimo, kako ljudje tam živijo, 
izpostavlja Zoran Furman. Knjige 
o svojih potovanjih ne bo napisal, 
ker mu to ne leži, ni stvar, ki bi jo 
delal s srcem, veliko bolj mu ležijo 
potopisna predavanja, na katerih 
deli svoje izkušnje, poglede. Naj-
pomembnejše v življenju je, da 
počneš nekaj zaradi sebe, ker tako 
čutiš, je prepričan.

Koronavirus je tudi Zoranu 
Furmanu postavil ovire na njegovih 
poteh. V letu 2019 je obiskal Južno 
Korejo in Tajvan. Poletje prvega ko-
ronskega leta je preživel na sloven-
ski planinski poti. Lani se je odpravil 
na Camino. Upa, da bo obdobje ovir 
kmalu preteklost, da bo mogoče 
ponovno prosto potovati po svetu, 
uživati v številnih novih pogledih in 
spoznanjih, novi kulturi, predvsem 
pa uživati v druženju z ljudmi na 
teh poteh. Vsega videti, doživeti, 
namreč ne moreš na nobeni poti, 
naj bo še tako dolga. Pomembno 
je, da greš na pot, ker to želiš, ne 
pa zato, da boš nekaj odkljukal in se 
pohvalil, da si bil tam, pri tem pa ne 
občutil pristnosti nekega okolja, ki 
jo lahko dajo samo ljudje. 

Potovanje s transibirsko železni-
co, teh več kot 7.600 km od Mo-
skve do Pekinga, se je zgodilo sicer 
že leta 2008, a je še vedno tako 
živo in doživeto, da bo zanimivo za 
vsakogar, ki še ni bil na tej poti. 

MG

Ptuj � Zoran Furman, potovanje po transibirski železnici

»Pomembno je, da greš na pot, ker to želiš«
Tradicionalno prva prireditev v novem letu v Knjižnici Ivana Potrča je bila popotniška. Gostili so svetovnega popot-
nika, popotniškega fotografa, potopisnega predavatelja, tudi zbiratelja zanimivih stvari, Zorana Furmana iz okolice 
Slovenskih Konjic, ki se je pred dnevi vrnil s potovanja po Tajski. V zadnjem času nenehno potuje, obiskal je že blizu 
60 držav sveta, tokrat pa je v virtualnem potopisnem predavanju predstavil svojo več 7.600 km dolgo pot od Moskve 
do Pekinga s transibirsko oz. transibirsko mongolsko železnico.

Foto: Črtomir Goznik

Zoran Furman, svetovni popotnik iz Slovenskih Konjic, je v virtualnem potopisnem predavanju predstavil svojo 
več kot 7.600 km dolgo potovanje od Moskve do Pekinga. Na fotografi ji z bibliotekarjem Gregorjem Korošcem.

Foto: Zoran Furman

Gneča na postajah transibirske železnice je nepopisna, tudi zaradi trgovanja.

Foto: Zoran Furman

Z mongolskega festivala Naadama, ki ga imenujejo tudi mongolske olim-
pijske igre.

Foto: Zoran Furman

Fascinantni, svetovno znani glinasti vojaki iz Xiana
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Gre za projekt, ki starejšim ose-
bam omogoča brezplačen prevoz, 
njihovi šoferji pa so večinoma mlaj-
ši upokojenci, ki radi pomagajo. 
Številni občani so namreč brez pre-
voza, sploh v dopoldanskem času, 
ali pa živijo v odmaknjenih predelih 
občine, dostop do javnega prevo-
za pa imajo otežen. Individualni 
prevoz z avtomobilom je dobro-

došel tudi v času epidemije, saj je 
veliko bolj varen, kar se tiče mož-
nosti okužb, kot recimo vožnja z 
avtobusom ali vlakom.

V markovski občini je bilo v lan-
skem letu izveden 101 prevoz, ki so 
jih ob upoštevanju epidemioloških 
ukrepov izvajali nemoteno. Število 
prevozov je bilo v začetku leta ne-
koliko manjše, saj so zdravstveni 
pregledi večkrat odpadli, prav tako 

je bil med starejšimi strah zaradi 
širjenja okužb precej velik.

Občina je za izvedbo projekta 
(najem vozila, stroški klicnega 
centra) v lanskem letu namenila 
okoli 8.500 evrov. Kot je izpostavil 
župan Milan Gabrovec, je projekt 
zelo dobro zaživel, saj je voženj iz 
meseca v mesec več: »Starejši ob-
čani vse bolj potrebujejo tako obli-
ko prevoza, hkrati pa na tak način 

spodbujamo tudi prostovoljstvo 
v naši občini. Vsekakor bi tovrstni 
projekt svetovali tudi drugim ob-
činam v podravski regiji. Morda se 
zdi strošek nesorazmeren, vendar 
je  pri tem treba omeniti, da elek-
trični avto, kadar ni zaseden, upo-
rabljamo v občinski upravi za služ-
bene prevoze.«

Prostoferji opravljajo 
plemenito delo

Trenutno je na seznamu osem 
prostovoljnih šoferjev – prostofer-
jev, med njimi je tudi Jože Bezjak 
iz Bukovcev, sicer tudi gasilec, 
ki se je v projekt vključil že ob 
samem začetku. »To je bil zame 
nek nov izziv, predvsem pa sem 

želel pomagati starejšim ljudem, 
ki potrebujejo pomoč. Veliko ljudi 
se ne znajde, tudi nimajo pomo-
či otrok ali svojcev oz. jih nočejo 
obremenjevati. Če bi videli, kako 
so nam hvaležni, da jih peljemo 
do zdravnika ali trgovine, nekateri 
se celo razjočejo od sreče,« svoje 
doživljanje na terenu strne Bezjak, 
ki je bil v zadnjih dveh letih vedno 
na razpolago. »Vsaj dva dni prej 
dobimo termin in podatke, nato 
pa osebo poberemo pred vhodni-
mi vrati in jo zapeljemo do želene 
lokacije, največkrat je to zdravnik. 
Za to delo je treba biti precej po-
trpežljiv, saj je včasih treba čakati 
tudi uro ali več, odvisno od traja-
nja zdravstvenega pregleda. Na 
poti domov se običajno ustavimo 

še v trgovini, takrat pomagamo pri 
izbiri živil in nošenju vrečk.«

Njihovi uporabniki so starejši 
od 65 let, z blažjimi zdravstveni-
mi težavami, saj za prevoz težje 
bolnih ljudi niso usposobljeni. 
Občane lahko peljejo najdlje do 
Maribora ali Murske Sobote. Po 
oceni Bezjaka je sistem po slabih 
dveh letih dobro vpeljan, občani 
dobro poznajo njihovo storitev. 
Še vedno se sicer najde kdo, ki bi 
želel za prevoz plačati, vendar so 
se vsi prostoferji dogovorili, da 
denarja od uporabnikov ne bodo 
sprejemali. »Gre za dobro delo, 
seveda pa kdaj skupaj spijemo 
kavico in se pogovorimo,« je še 
dodal Bezjak.

Estera Korošec 

Občina Markovci je ena izmed redkih občin v Spodnjem Podravju, ki starejšim obča-
nom omogoča brezplačen prevoz od njihovega doma do želene lokacije. Pred dvema 
letoma so se namreč priključili Prostoferju, projektu zavoda Zlata mreža, ki je na-
menjen večji mobilnosti starejših. V lanskem letu se mu je pridružila že 74. sloven-
ska občina, pod streho zavoda pa je že več kot 1.100 prostovoljcev. 

Markovci � Prostoferji imajo vse več dela

»Starejši od sreče tudi zajočejo«

Foto: ČG

Lani so še pred iztekom roka 
zaključili dela na državni kolesar-
ski poti Biš–Gočova ob glavni cesti 
Ptuj–Lenart, ki je v celoti ločena 
od vozišča in dolga 1,2 kilometra. 
Glavnino stroška gradnje je tam 
prevzela Direkcija za ceste, in si-
cer 478.000 evrov, občina pa je 
prispevala slabih 100.000 evrov za 
pripravo projektne dokumentacije, 
odkupe zemljišč, prestavitev vodo-
voda, dve avtobusni postaji in jav-
no razsvetljavo.

Kmalu zatem so stroji že zabrne-
li na drugi strani občine, in sicer iz 
središča Trnovske vasi proti Drbe-
tincem v sosednji občini Sveti An-
draž. Kot rečeno, gradnja poti po 
Pesniški dolini poteka v sklopu ko-
lesarskih povezav na območju ORP 
Slovenske gorice in je dolga dobra 

2,4 kilometra. Traso so zakoličili že 
jeseni, vse od takrat pa dela poteka-
jo, kolikor delavcem omogoča vre-
me. Kot je povedal župan Alojz Ben-
ko, gre za zahteven in drag projekt, 
ki poleg same kolesarske poti zah-
teva tudi postavitev šestih mostov 
čez vodotoke. »Imamo 'srečo', da 
jih pet poteka po naši občini, zato 
je tudi investicija te dokaj kratke 
trase vredna več kot milijon evrov. 
Večina denarja bo šla iz regional-
nega razvojnega sklada in državne 
blagajne, v občinskem proračunu 
pa smo morali zagotoviti 250.000 
evrov, kar je za našo občino še ved-
no velik fi nančni zalogaj.«  

Benko upa, da bo zima dovolj 
prijazna, da bodo dela potekala do-
kaj nemoteno in da bo kolesarska 
povezava Trnovska vas–Drbetinci 

pravočasno končana in predana 
svojemu namenu. »Kako ljudje 
potrebujejo površine za gibanje in 
rekreacijo, se je še posebej izkazalo 
v času epidemije, zato sta oziroma 
bosta obe kolesarki, s katerima 
pravzaprav postavljamo hrbtenico 
kolesarskih povezav, velika prido-
bitev za naše občane.«

V izgradnjo kolesarskih povezav 
na območju ORP Slovenske gori-
ce so vključene občine Benedikt, 
Cerkvenjak, Lenart, Pesnica, Sveta 
Ana, Sveta Trojica v Slovenskih go-
ricah, Sveti Jurij v Slovenskih gori-
cah in Šentilj. Projektu, ki ga vodi 
Razvojna agencija Slovenske gori-
ce, sta se pridružili občini Sveti An-
draž v Slovenskih goricah in Trno-
vska vas iz ORP Spodnje Podravje. 

SD

Trnovska vas � Gradnja šestih mostov na kolesarski trasi

Postavili kolesarsko hrbtenico 
V Trnovski vasi nadaljujejo gradnjo kolesarskih povezav, pri kateri so se navezali na ORP 
Slovenske gorice.

Foto: SD

Gradnja kolesarske poti Trnovska vas–Drbetinci je zahtevna in draga, saj je treba na njej postaviti kar šest mo-
stov čez pesniške vodotoke.

Število prevozov v Število prevozov v 
letu 2021:letu 2021:

Meseci Število prevozov
Januar 4
Februar 5
Marec 7
April 13
Maj 12
Junij 8
Julij 5
Avgust 6
September 12
Oktober 7
November 12
December 10
Skupaj: 101

Vir: Občina Markovci

Foto: ČG

Jože Bezjak z veseljem opravlja delo prostoferja. 

Ministrstvu za okolje in prostor sem posla-
la zapis o drugih možnostih namesto sežiga 
odpadnega blata iz čistilnih naprav. Prejela 
sem odgovor ministra, v katerem je najprej 
povzeto moje razmišljanje »namesto vztra-
janja pri sežigu je treba iskati rešitve v po-
sodobitvi čistilnih naprav, da bi bilo možno 
izkoristiti fosfor, preostanek pa izkoristiti 
za kompozitne materiale v krožnem gospo-
darstvu«. Nato je v ministrovem odgovoru 
zapisano, da pozdravlja moje pobude in mi 
pozitivno odgovarja.

V nadaljevanju ministrovega odgovora 
je zapisano, da »ministrstvo odločno daje 
prednost predelavi blata v kompozit pred 
možnostjo monosežiga«. Nekaj odstavkov 
naprej je kot odgovor na moje vprašanje »za-
kaj prednost sežigu odpadnega blata?« v mi-
nistrovem odgovoru zapisano: »naj odločno 
poudarim, da ministrstvo ne daje prednosti 
monosežigu blata, temveč predelavi blata v 
kompozit«.

Najprej torej pozitiven odgovor ministra, 
potem pa zasuk. Nekoliko naprej je v minis-
trovem odgovoru zapisano, da je v trenutnem 
stanju razvoja »monosežig odpadnega blata 
ena od faz recikliranja fosforja, zato takšnega 
sežiga ni mogoče obravnavati kot sežig, tem-
več kot del snovnega reciklirnega postopka«. 
Tak odgovor, v katerem ministrstvo najprej 
odločno daje prednost predelavi blata v kom-
pozit (pred možnostjo monosežiga), potem 
pa v nadaljevanju zapiše, da monosežiga ni 
mogoče obravnavati kot sežig (temveč kot del 
snovnega reciklirnega postopka) razumem 
kot sprevrženo besedno telovadbo.

Sprašujem se, kje je pri monosežigu pre-
delava blata v kompozit, kateri ministrstvo 

odločno daje prednost pred monosežigom? 
Glede na prejeti odgovor ministra se bojim 
pristopa na področju odpadkov na način, 
da se bo najprej vse sežgalo, ker bo to ena 
od faz v proceduri reciklirnega postopka. 
Če gre za krožno gospodarstvo, ne gre le za 
fosfor, temveč tudi za druge snovi. Sežiganje 
ni rešitev, saj se s sežiganjem vire tudi uni-
čuje. Sežiganje pa je tudi vir toplogrednih 
izpustov. Toplogredni izpusti pa vplivajo na 
podnebne spremembe. Potrebno pa je tudi 
izpostaviti, da je treba izbirati ravnanja, ki 
ne bodo ogrožala okolja, zdravja ljudi, vsega 
živega.

V ministrovem odgovoru je še zapisano: 
»Ocenjujemo, da bi uvedba monosežiga vsaj 
za del odpadnega blata lahko prispevala k 
razvoju druge faze, to je izločanju fosforja 
iz pepela po izvedenem monosežigu.«. Glede 
na navedeno torej ne gre za dorečeno rešitev, 
temveč le za ocene, predvidevanja, da bi mo-
goče lahko vsaj za del (mogoče lahko vsaj za 
del!) odpadnega blata izvedli izločitev fosfor-
ja.!?

V Odloku o Programu porabe sredstev 
Sklada za podnebne spremembe v obdobju 
2021-2023 so določeni tudi novi upravičeni 
ukrepi, med temi ukrepi je na prvem mes-
tu navedeno: »predelava odpadnega blata 
iz komunalnih in skupnih čistilnih naprav 
(monosežig)«. Ministrstvo sem zaprosila za 
navedbo podlag, virov, na osnovi katerih 
istovetijo monosežig odpadnega blata s pre-
delavo odpadnega blata, a na to, na predhod-
no izpostavljeno in še na nekaj drugih vpra-
šanj v skoraj treh mesecih še nisem dobila 
odgovorov.

Danica Hren, Hajdina

Prejeli smo:

O dvoličnih ministrovih odgovorih glede sežiga 
odpadnega blata iz čistilnih naprav



Štajerski TEDNIK petek, 28. 1. 2022     COLOR CMYK stran 12

petek � 28. januarja 2022Kronika12

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Danes bo delno jasno s spremenljivo 
oblačnostjo. Zjutraj bo po nekaterih 
nižinah megla. Čez dan bo predvsem 
pod Karavankami in v severovzhodni 
Sloveniji pihal okrepljen veter sever-
nih smeri. Najnižje jutranje tempera-
ture bodo od -7 do -2, ob morju okoli 
0, najvišje dnevne od 4 do 8, na Go-
riškem do 10 °C. OBETI: V soboto bo 
zmerno do pretežno oblačno, pone-
kod bo pihal jugozahodni veter.

Ako je svečnica zelena, bo velika noč snežena.

Slovenija, Podravje � Račun v papirnati obliki od zdaj samo še na željo stranke

Nič več Vklopi razum, zahtevaj račun
Prejšnjo soboto je stopil v veljavo spremenjen zakon o davku na dodano vrednost, ki ukinja obvezno izročanje računa v 
fi zični obliki. Gre za nepričakovano novost, ki je presenetila tako izvajalce storitev na eni kot kupce na drugi strani.

Presenetila zlasti zato, ker nas 
je država leta »trenirala«, da mo-
ramo vzeti račun in brez njega ne 
smemo iz trgovine, gostilne ali 
frizerskega salona. Tako smo se 
ozirali čez ramo v strahu, da nam 
bo nanjo potrkal inšpektor in zah-
teval račun, če ga nimamo, pa nas 
bo kaznoval kot zločince. S ciljem 
po iztrebitvi sive ekonomije in dela 
na črno so dacarji poleg davčnih 
blagajn uvedli tudi akcijo pod slo-
ganom Vklopi razum, zahtevaj ra-
čun in za državljane, ki so jim pos-
lali prejeti račun, celo organizirali 
nagradno denarno igro. Ob tem 
pa zadovoljni ugotavljali, da se nas 
je izdajanje in prejemanje računov 
kar dobro prijelo.

V tiskanju ne vidi več 
smisla

Koronakriza k odpravi dela na 
črno seveda ni pripomogla, saj se 
je to v času lockdownov znova raz-
mahnilo, usmeritev k naravi bolj 
prijaznemu poslovanju brez tiska-
nja računov pa najbrž tudi ni mog-
lo biti glavno vodilo k tej zakonski 
novosti. Da ideja ni več povsem 
nova, pojasnjuje prvi mož davčne 
uprave Ivan Simič, saj naj bi ukini-
tev obveznega tiskanja računov 
predlagal že leta 2020, ko je še vo-
dil strateški svet za debirokratiza-
cijo. »Kdor želi, bo lahko račun še 
vedno zahteval, je pa res, da sam 
v tem tiskanju ne vidim več nobe-
nega smisla, saj večina med nami 
vsak račun takoj po prejemu tudi 
odvrže. Ljudem je zdaj dana mož-
nost izbire. Časi se spreminjajo, nič 
ni več tako, kot je bilo še pred ne-
kaj leti. Na Fursu skušamo iti v ko-
rak s spremembami in razmišljamo 
deset, dvajset let naprej. Še vedno 
bomo dacarji izdajanje računov 
nadzirali preko računalniških pro-
gramov, torej v zaledju, še vedno 
pa bodo naši inšpektorji hodili tudi 
na teren, tu ne bo bistvenih spre-
memb.«

Nove blagajne in 
inovativni pristopi

Prve reakcije potrošnikov so 
bolj negativne kot pozitivne, saj 
v novih pravilih ne vidijo nekega 
pravega smisla. Simič v tem ne vidi 
nobene težave in dodaja, da ljudje 
pogosto nasprotujejo vsaki spre-

membi, saj v njej ne vidijo pravega 
smisla. Verjame, da bodo nasled-
njih nekaj mesecev ali še kakšno 
leto še vedno vsi tiskali račune. 
»Sčasoma pa bodo menjali blagaj-
ne in preizkušali nove. V Sloveniji 
na leto izdamo 900 milijonov ali 
135.000 kilometrov računov. Če 
bi jih zložili na tla, bi lahko trikrat 
obšli Zemljo. Zanimiv bi bil izračun, 
koliko sekund porabimo za tiska-
nje računov in koliko hitreje bi delo 
brez njih potekalo. Skratka, pri od-
ločitvi o spremembi zakona sta me 
vodila zlasti varčevalni in ekološki 
vidik. Pričakujem, da bodo trgovci, 
gostinci in drugi v prihodnje glede 
tega vse bolj inovativni, ena od 
možnosti je tudi izdajanje pdf raču-
nov online, kot to že počno neka-
tere trgovine.«

Odslej lahko torej gremo na 
kavo, iz lokala pa nam ni treba več 
prinesti računa, kar se sliši smisel-
no. Kaj pa bomo storili pri večjih na-
kupih v trgovini? Tam bomo najbrž 
račun še zmeraj zahtevali, zlasti pri 
tehničnih stvareh zaradi garancije 
in morebitne reklamacije pa tudi 
zato, če se morda kupljeno kasneje 
iz kakršnegakoli razloga odločimo 
vrniti oziroma zamenjati. Poleg 
tega računi v številnih trgovinah 
pomenijo akcijski nakup pri nasled-
njem obisku oziroma na računih za-
pišejo kode za popuste, del računa 
so lahko tudi razni kuponi. 

Senka Dreu 

Foto: SD

Na Fursu so prepričani, da bodo tiskani računi kmalu romali na smetišče zgodovine. 

Ormož � Vandali povzročajo škodo

Uničeni klopi, popisano stopnišče
Sprehajalci, ki so se pred kratkim odpravili v ormoški graj-
ski park, so naleteli na prizore, vredne vsega obsojanja. 
Objestneži so se znesli nad dvema klopema, popisali so še 
stopnišče. Toda to ni edini primer vandalizma, s katerim se 
srečujejo že nekaj časa.

Foto: MH

Nemarneži so se znesli nad parkovno opremo. Eno izmed klopi so polo-
mili, drugo odvrgli v jarek. 

Foto: MH

Okužbe med zaposlenimi v ZD Ormož otežujejo delo.

Ormož � Težave zaradi okužb tudi v ZD

Na pomoč upokojeni pediater
Povsod po državi se pozna velik porast okužb. Tudi v Zdra-
vstvenem domu Ormož se podobno kot drugod soočajo z na-
raščanjem števila okužb med zaposlenimi, zaradi česar so 
morali na pomoč poklicati upokojenega pediatra.

Na začetku tedna je bilo zaradi okužb odsotnih 20 od 143 zaposle-
nih, direktorica Vlasta Zupanič Domajnko pa pričakuje, da bo število 
še naraslo. Lahko bi bilo sicer še precej višje, če bi zdravstveni delavci 
zaradi visoko tveganega stika morali v karantene. »Pri nas ne pridejo 
v poštev toliko karantene, ker velja za zdravstvo izjema, da če v neki 
enoti zboli kateri od zaposlenih, se ostali ob upoštevanju zaščitnih 
ukrepov vsak dan testirajo pred začetkom dela s hitrimi antigenski-
mi testi, seveda ob pogoju, da ne čutijo znakov okužbe. Po sedmih 
dneh lahko prekinemo izolacijo zaposlenega ob negativnem HAGT. 
Nekateri so se v sredo vrnili na delo po prestani izolaciji, nekateri pa 
se vračajo do konca tedna. Pričakujemo pa dodatne izolacije glede na 
trenutno situacijo petega vala epidemije,« je dejala. 

Težave pri nujni pomoči: okuženi trije reševalci
Kot je povedala, se tako že soočajo s kadrovskimi stiskami, ki jim jih 

ob naporih zaposlenih še uspeva pokrivati. Delajo vse, da stvari pote-
kajo kar se da normalno. »Zaradi okužbe edine zdravnice šolskega di-
spanzerja smo aktivirali upokojenega pediatra. Pri družinski medicini 
imamo trenutno eno odsotnost, tako da zadevo še nekako obvladuje-
mo, nekaj težav pa je bilo pri kadru službe nujne medicinske pomoči. 
Zaradi izolacije so bili odsotni trije reševalci, a so se sredi tedna vrnili. 
Če bi prišlo do naraščanja okužb pri tem kadru, bi se lahko zgodilo, 
da bi namesto s sedanjih dveh timov nujne pomoči morali preiti na 
enega čez dan in enega ponoči. V primeru večjih potreb bi potem ak-
tivirali reanimobil oz. vozilo urgentnega zdravnika iz Ptuja,« še pravi 
direktorica in nadaljuje, da okužbe beležijo predvsem pri medicinskih 
sestrah. Ob kadrovskih stiskah morajo poskrbeti še za vse večje števi-
lo testiranj, tudi PCR-testov, na drugi strani pa opažajo manj interesa 
za cepljenje, zaradi česar načrtujejo zmanjšanje cepilne ekipe.

Monika Horvat

V preteklosti je že prišlo do poškodovanja javnih objektov, največ-
krat pa je tarča prav grajski park. Objestneži uničujejo vegetacijo in 
parkovno opremo. Debla dreves so popackana z grafi ti, celo s kljukas-
timi križi. Neznanci pa so se nazadnje znesli nad parkovno opremo. 
Eno izmed klopi so polomili, drugo pa odvrgli v poln jarek smeti ob 
robu parka. Prav tako so popisali površino stopnišča na vhodu v park. 
»Čeprav se ogromna večina obiskovalcev parka obnaša izjemno odgo-
vorno, se nekaterim objestnežem očitno zdi potrebno uničevati par-
kovno infrastrukturo. Prosimo vsakogar, ki bi kaj vedel o teh dejanjih, 
da nam to sporoči,« pozivajo na občini, kjer so še dejali, da je kakršno-
koli poškodovanje ali uničenje kaznivo dejanje. V skladu z zakonom 
o varstvu javnega reda in miru se tistega, ki namenoma poškoduje 
objekte javne infrastrukture, kaznuje z globo od 200 do 400 evrov.

Monika Horvat

Se brez računa ne računa?
Da gostje za novost v zvezi z izdajanjem fi zičnih računov večinoma 

še niso slišali, opaža Janko Trinkaus, lastnik gostišča Siva čaplja v 
Trnovski vasi. »Pri nas jih gostom še vedno dajemo, ne nazadnje imamo 
tudi takšen računalniški program, da ga avtomatsko natisne. Lahko bi 
ga nastavili tudi tako, da se tiskanje blokira, kadar gost računa ne bi 
hotel, a to bi seveda natakarju vzelo nekaj dodatnega časa. Ljudje so se 
računov navadili, mi pa tudi. Zlasti se mi zdi to dobro pri višjih zneskih: 
tam tudi sam račun še enkrat preletim in preverim zneske, verjamem, 
da ga pregleda tudi gost. Pri gotovinskih plačilih se brez računa izgubi 
tudi notranji nadzor, kar bo lahko kje prav tako težava. Saj veste, to 
lahko gre hitro po sistemu brez računa se ne računa. Ena od možnosti je 
tudi izdajanje računov preko pametnega telefona, in sicer tako, da se bo 
gost približal blagajni in po telefonu prejel avtomatski elektronski račun. 
Ne vem, zakaj se je država tako odločila, ekološki vidik najbrž ni glavni 
razlog. Vsekakor pa menim, da gre za prehoden ukrep, da bomo počasi 
prešli na pavšalno obdavčitev.«

Foto: Profimedia/M24
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Zagrebčan Karlo Plantak 
je drugi izmed dosedanjih 
letošnjih novincev v dresu 
kidričevskega prvoligaša. 
24-letni defenzivni vezist že 
ima izkušnje s slovenskim 
nogometom, za Celje 
je namreč nastopal v 
šampionski sezoni 2019/20. 

Kakšen so prvi vtisi po prestopu 
k Aluminiju?

K. Plantak: »Ekipi sem se pridružil 
na pripravah v Poreču, dečki pa so 
me odlično sprejeli, prav tako stro-
kovni štab. Za delo smo imeli na raz-
polago odlične pogoje, tudi vse os-
talo je bilo super – prvi vtisi so zares 
dobri. Tudi po vrnitvi v Kidričevo je 
vse v najlepšem redu, tereni so dob-
ro pripravljeni, dobro delamo …«

Kakšna bi bila ocena tekem proti 
madžarskima drugoligašema?

K. Plantak: »Tekem ne bo ocenje-
val samo z rezultatom, saj so trenin-
gi trenutno res naporni in so 'noge 
težke'. Pomembno je, da smo dali 
vse od sebe v danem trenutku, tudi 
igra pa je bila na dokaj visokem ni-
voju za ta del priprav. Tudi trener je 
bil s prikazanim zadovoljen, sedaj pa 
sledi nadgradnja.«

Kako pa gledaš na ekipo Alumi-
nija?

K. Plantak: »Vsi so super fantje, 
tako na igrišču kot tudi izven tere-
nov. Moje mnenje je, da je sedanje 
stanje na lestvici le splet nesrečnih 
okoliščin ter da nas čaka zanimivo 
nadaljevanje sezone. V ekipi je toliko 
kakovosti, da se lahko povzpnemo 
po lestvici. Obstanek v ligi je primar-
ni cilj kluba, moramo pa si postaviti 
tudi kakšne višje cilje.«

S slovenskim prvoligaškim nogo-
metom si se že spoznal, eno leto si 
igral za Celje.

K. Plantak: »S Celjani sem takrat 
osvojil prvenstvo, zaradi te zgodbe 
pa mi bo pri Aluminiju zagotovo laž-

je, saj ne pričakujem težav s prilaga-
janjem na prvoligaški nivo. Razmiš-
ljam pozitivno, prepričan sem, da bo 

tudi pri Aluminiju vse dobro.«
Kaj ti je najbolj ostalo v spominu 

iz šampionske celjske sezone?
K. Plantak: »V ekipi je vladala 

odlična energija, to je bilo tisto naj-
pomembnejše. Imeli smo tudi nekaj 
odličnih posameznikov, ki so v danih 
trenutkih potegnili voz naprej. Kot 
kolektiv smo delovali po načelu 'vsi 
za enega, eden za vse', tudi ko nam 
ni šlo, smo se 'metali na glavo'. To 
je velikokrat odločilno vplivalo na 
razplet tekem; velikokrat smo remi-
je v zadnjih trenutkih spremenili v 
zmage. Delali smo pošteno, pa nas 
je včasih tudi boginja sreče nagradila 
za naš trud.«

Takrat je odločitev padla na zad-
nji tekmi proti Olimpiji.

K. Plantak: »To je bil pravi fi nale 
sezone, tekma, ki je ne pozabiš niko-
li. Imam odlične spomine na to sre-
čanje, ker smo se na koncu veselili 
naslova. Zame je tista tekma never-
jetna izkušnja!«

V Celju si delal pod vodstvom 
trenerja Dušana Kosiča, ki je bil po 
koncu sezone izbran za trenerja leta 
v Sloveniji.

K. Plantak: »Ta izbor je bil zame 
pričakovan, saj Celje realno ni bilo fa-
vorit za osvojitev naslova, pa smo ga 
vseeno osvojili. A zgodba gre naprej, 
Kosič je sedaj trener v Sežani, tudi 
številni takratni moji soigralci so v 
drugih klubih, jaz sem v Kidričevem – 
takšno je naše delo, iz tedna v teden 
se je treba dokazovati.«

Iz Celja te je pot vodila nazaj na 
Hrvaško, postal si član drugoligaške 
ekipe Kustošija.

K. Plantak: »Po sezoni v Celju se je 
zgodilo veliko stvari, tudi situacija s 
korono je bila vmes, tako da sem se 
bil prisiljen vrniti na Hrvaško, v nižji 
rang tekmovanja. Sedaj je znova vse 
v redu, pripravljen sem za vse napo-
re in sem na razpolago trenerju.«

Svojo nogometno pot si sicer 
začel v mlajših selekcijah Dinama. 

Kakšna izkušnja je to bila zate?
K. Plantak: »To je bila zares izjem-

na izkušnja. Sanje vsakega zagreb-
škega fantiča so zaigrati v Dinamu 
– meni je to uspelo in to bom pomnil 
do konca življenja. Šlo je za vrhunski 
nivo dela, klub je eden najboljših v 
širši regiji, ne samo na Hrvaškem. 
Tudi sedaj sem še vedno velik navi-
jač Dinama, spremljam vse rezultate 
in dogajanje. Če pa bi moral igrati na 
igrišču proti njemu, potem pa bi dal 
vse od sebe za pozitivni rezultat svo-
jega moštva.«

Bi katerega igralca izpostavil kot 
svojega vzornika?

K. Plantak: »Rad imam Luka 
Modrića, ker je Hrvat in ker že 15 
let igra na TOP nivoju. V letih, ko 
številni igralci padajo v svoji formi 
in predstavah, on še vedno drži za-
vidljiv evropski in svetovni nivo. Sam 
sem sicer orientiran bolj defenzivno 
od Modrića, zato rad spremljam tudi 
N'gola Kanteja, predvsem zaradi 
količine pretečenih kilometrov, za-
radi številnih osvojenih dvobojev in 
odvzetih žog …«

Katere izmed evropskih lig najra-
je spremljaš?

K. Plantak: »Angleška liga je naj-
boljša, zato je tudi najbolj gledana, 
tudi pri meni je tako. Rad imam tam-
kajšnji nogomet, ker je dinamičen, s 
polno tempa in priložnosti – nikoli ni 
dolgočasen.«

Kakšne so tvoje ambicije v nogo-
metu?

K. Plantak: »Trenutno je primarni 
cilj dokazovanje pri Aluminiju v slo-
venski 1. ligi. Čas pa bo pokazal, kako 
daleč sem sposoben pripeljati svoje 
nogometno znanje v prihodnosti. Če 
me bo pot v nadaljevanju kariere od-
nesla v kakšno močnejšo ligo, bom 
zadovoljen.«

Jože Mohorič

E-mail: sport@radio-tednik.si
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Oskar Drobne: »Nekateri mladinci bodo redno trenirali s člansko 
ekipo, možne so tudi kakšne posoje. Je pa veliko odvisno od njih 
samih.«

Nogomet � Karlo Plantak, Aluminij

»Tudi ko nam ni šlo, smo se 
'metali na glavo'«

Foto: Črtomir Goznik

Karlo Plantak: »Sanje vsakega zagrebškega fantiča so zaigrati v Dinamu – meni je to uspelo in to bom 
pomnil do konca življenja. Šlo je za vrhunski nivo dela, klub je eden najboljših v širši regiji, ne samo na 
Hrvaškem. Tudi sedaj sem še vedno velik navijač Dinama.«

»Rozi je car!«
V Celju je bil tvoj soigralec Matjaž Rozman – kakšen odnos sta imela?

K. Plantak: »Matjaž je odličen fant z zelo pozitivnim razmišljanjem. 
Tisto sezono je branil odlično, na številnih tekmah nas je reševal iz ne-
mogočih situacij, dobesedno iz prepada (smeh). Rozi je car!«
S kom si se sicer največ družil v Celju?

K. Plantak: »Nekaj fantov sem poznal iz Dinama, predvsem Božiča in 
Čalušića, zato sem se na začetku največ družil z njima. Potem sem bolje 
spoznal tudi vse druge in z vsemi sem si bil dober - bili smo res prava 
ekipa. Omenil bi še Marandičija, pa Jurharja …«

Nogometaši Aluminija so imeli 
ob koncu tedna v načrtu odhod v 
Avstrijo in tekmo z Rapidom, a je 
srečanje odpadlo. »Ta pot je od-
padla, pojavile so se težave, zato 
sedaj aktivno iščemo tekmeca za 
prijateljsko tekmo,« je v uvodu dejal 
trener Oskar Drobne. V nadaljeva-
nju se je dotaknil stanja v moštvu 
glede poškodb in nadaljnjega načr-
ta priprav.

Kakšno je trenutno stanje glede 
poškodb?

O. Drobne: »Nov na listi poško-
dovanih je vratar David Nwolokor, 
ki bo odsoten nekaj tednov. Še 

naprej je izven pogona Kofi  Babil, 
ki je imel poleg vsega nazadnje še 
težave s korono. Zanj še ni datuma 
načrtovane vrnitve. Razveseljivo je, 
da se počasi vrača Aljaž Krefl , ki je 
že začel s tekom.«

Odhodov je bilo za zdaj več kot 
prihodov. Kako gledate na to?

O. Drobne: »Žal mi je, da so ne-
kateri fantje odšli, a so sami izrazili 
željo po odhodih – to je bilo glede 
na minutažo tudi pričakovano. Še 
naprej se trudimo, da bi nadomes-
tili te odhode, a to za NK Aluminij 
ni enostavna naloga – imamo zelo 
omejena sredstva. Čakali bomo do 

konca in videli, kaj se bo iz dose-
danjih pogovorov izcimilo. Smo v 
pogajanjih, pogledujemo na hrvaški 
trg, kjer se ob koncu januarja zaklju-
čijo prestopni rok.«

Kako so mladi izkoristili prilož-
nost, ki jim je bila ponujena na 
pripravah?

O. Drobne: »Kot vsako leto tudi 
letos opazujemo mlade in jih prip-
ravljamo na vstop v člansko konku-
renco. Večina fantov je zadovoljila, 
bomo pa sedaj v klubu sprejeli od-
ločitve za naprej. Nekateri bodo re-
dno trenirali s člansko ekipo, možne 
so tudi kakšne posoje. Je pa veliko 

odvisno od njih samih.«
Kaj bo še sledilo do začetka pr-

venstva, ki je predviden čez dobra 
dva tedna?

O. Drobne: »V naslednjem ted-
nu bo sledilo spuščanje intenzitete 
treningov in piljenje podrobnosti. 
Čakata nas še dve prijateljski tekmi, 
ki bosta že priprava na tekmo z Ra-
domljani. Tekmece že spremljamo, 
bo pa treba na naši strani resnično 
dobro izkoristiti čas in se maksimal-
no pripraviti na začetek prvenstve-
nih tekem.«

JM

Nogomet � NK Aluminij

Nwolokor in Babil izven pogona, 
Krefl se vrača
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Kegljači Drave so startali v po-
mladni del sezone 2021/2022 s polo-
vičnim uspehom. Ptujčani so dosegli 
zmago proti Lokomotivi 2 in zabele-
žili poraz proti Tehnotimu. 

Na prvi tekmi so doma ugnali 
ekipo mariborske Lokomotive 2 z 
rezultatom 6:2 (3085:2977). Tekmo 
so dobro odprli, povedli z 2:0 v prvih 
dveh dvobojih in si priigrali 58 keg-
ljev prednosti. V drugih dveh parih 
so se začele težave, saj domačima 
igralcema igra nikakor ni stekla po 

željah, nasprotniki pa so imeli ravno 
na tretji in četrti poziciji svoja naj-
močnejša igralca. Vodja ekipe Robi 
Golob je tako že po tridesetih lučajih 
namesto Janeza Čuša poslal v igro 
mladega, neizkušenega Uroša Kru-
šiča, ki je tako prvič zaigral v članski 
ekipi Drave. 23-letnik je srednji od 
treh sinov Bojana in Melite Krušič, ki 
sta tudi kegljača Drave. Sicer so vsi 
v družini športniki, saj je starejši brat 
Luka najboljši ptujski namiznoteniški 
igralec, član NTK Ptuj, mlajši brat Žiga 

pa je že debitiral v nogometni članski 
ekipi Drave. Uroš se je s kegljanjem 
prvič srečal pred približno desetimi 
leti, ko je nekaj časa treniral pod vod-
stvom Marine Kramberger, vendar 
je potem dal prednost nogometu. Še 
vedno je vratar v NK Tržec, tako da 
bo zdaj poskušal združiti oba športa. 
Svojo debitantsko nalogo je solidno 
opravil, saj je podrl celo kegelj več 
kot soigralec. Tekmeca sta rezultat 
vseeno izenačila na 2:2 in svoji eki-
pi priborila 64 kegljev prednosti. 
Na koncu sta Boris Premzl in Mitja 
Kramberger zaigrala dobro in zmaga 
je zanesljivo ostala doma. Drava v tej 
sezoni še zmeraj ostaja neporažena 
na svojem kegljišču. 

Poraz v gosteh proti 
Tehnotimu

Na drugi tekmi so člani KK Drava 
v 1. OTS Maribor gostovali v Ceršaku 
pri ekipi Tehnotima, s katero so obe 
jesenski tekmi igrali doma (tokrat 
bodo v Ceršaku še enkrat gostova-
li). V ekipi je tokrat zaradi službene 
zadržanosti manjkal vodja ekipe in 
najboljši igralec Robi Golob. 

Ptujčani so tekmo začeli obetav-
no. V prvi ekipi Drave je tokrat prvič 
zaigral Janez Krajnc, ki je sicer že 
nekaj let član druge ekipe. Odigral 
je zelo dobro, premagal tekmeca in 
podrl zelo dobrih 510 kegljev. Zma-
gal je tudi Bojan Krušič, ki je podrl 
osem kegljev manj od nasprotnika, 
v setih pa je bil boljši z 2,5:1,5. Zno-
va so sledile težave srednje igralske 
dvojice, tokrat so imeli na voljo samo 

eno menjavo. Uroš Krušič je vstopil 
po odigranih šestdesetih lučajih in 
ponovno zelo dobro odigral drugo 
polovico dvoboja. V zadnjih dveh 
dvobojih je Boris Premzl osvojil toč-
ko proti Stojanu Krajncu. Oba sta 
podrla po 536 kegljev, v setih pa je 
bil Premzl boljši s 3:1. Mitja Kramber-
ger je v drugem delu dvoboja moč-
no popustil, njegov tekmec Srečko 
Dobaj pa je po odlični igri podrl kar 
581 kegljev. Končni rezultat je bil 
tako 5:3 za domačine. Igralci Drave 
so vedeli, da ima ekipa Tehnotima 
štiri odlične posameznike, dva jim 
je uspelo zaustaviti, dva pa sta jim 
rezultatsko »ušla«. Ptujčani po tem 
porazu upajo, da bodo na drugem 
gostovanju v Ceršaku uspešnejši.

David Breznik

Na mednarodnem tekmovanju 
Pohorski bataljon v Slovenski Bistri-
ci je med člani slavil Luka Perkovič iz 
ptujske Drave v kategoriji do 73 kg. 
Tako je potrdil svojo zmago s pred-
zadnjega prvenstva. Ta zmaga mu je 
ob rezultatih na državnih prvenstvih 
v letu 2021 odprla tudi vrata za re-
prezentančne nastope na evropskih 
in svetovnih pokalih v letošnjem 
letu. V sicer okrnjeni konkurenci za-

radi covida-19 sta mu za prvo mesto 
zadostovali dve zmagi.

Žanet Polanec se je med kadeti-
njami do 18 let, v starostni kategoriji 
višje od njene, morala zadovoljiti s 3. 
mestom po porazu s kasnejšo zma-
govalko Jevgenijo Gajič iz slovenjgra-
škega Akrona. V borbi za tretje mes-
to je bila prepričljiva zmagovalka pro-
ti Katarini Kufek iz hrvaške Sakure.

David Breznik

petek � 28. januarja 2022Šport14

Rezultati:

Drava – Lokomotiva 2 
6:2 (3085 : 2977)

Drava (posamezno): Bojan Krušič 
541, Robi Golob 533, Milan Čeh 469, 
Janez Čuš/Uroš Krušič 470, Boris 
Premzl 540, Mitja Kramberger 532 
podrtih kegljev

Tehnotim – Drava 5:3 
(3118:2933)

Drava (posamezno): Bojan Krušič 
494, Janez Krajnc 510, Janez Čuš/
Uroš Krušič 466, Milan Čeh 435, 
Boris Premzl 536, Mitja Kramberger 
492 podrtih kegljev

Majda Raušl je že leta daleč 
najboljša ptujska strelka 
z zračno pištolo, hkrati 
pa s tem orožjem sodi že 
več kot desetletje tudi v 
sam slovenski vrh. Odlična 
strelka je v karieri tekmovala 
že na skorajda vseh 
najpomembnejših tekmah, 
za njo je tudi strelsko zelo 
»natrpan« mesec januar.

Najprej je kot članica Strelskega 
kluba Ptuj uspešno tekmovala na 25. 
Skirci v Trzinu, nato na ISSF Grand 
prix tekmi v Rušah, kjer je kot posa-
meznica zasedla 16. mesto, medtem 
ko je bila z reprezentanco ekipno 
odlična druga. Na koncu je tekmo-
vala še na ISSF Grand prix tekmi v 
Osijeku, kjer je v močni mednarodni 
konkurenci zasedla 25. mesto.

Po nizu mednarodnih tekem jih je 
opisala s svojega zornega kota, ozrla 
se je tudi na lansko strelsko leto in 
razkrila nekaj načrtov za prihodnost.

Leto 2021 je bilo kar uspešno za 
vas. Kako uspešno je bilo in katere 
rezultate bi izpostavili?

M. Raušl: »Leto 2021 je bilo zame 
in za Strelski klub Ptuj dokaj uspeš-
no. Glede na trenutne razmere so 
morali pravila na določenih tekmo-
vanjih spremeniti. Naš cilj je bil, da 
se s tem čim manj obremenjujemo 

in poskušamo narediti maksimalno 
dobre nastope. Pomemben se mi zdi 
ligaški ekipni naslov v 1. A državni ligi 
v streljanju z zračno pištolo, potem 
naslov državnega prvaka mešanih 
parov skupaj s Sašem Stojakom, 
prav tako pa sem dobro streljala tudi 
na nekaterih drugih domačih in med-
narodnih tekmovanjih.«

Januar je za strelce zelo pester, 
saj je bilo na koledarju kar nekaj 
pomembnih tekem. Prva in hkrati 
največja v Sloveniji je bila mednaro-
dna tekma v Rušah. Kakšna je bila ta 
tekma za vas iz organizacijskega iz 
rezultatskega zornega kota?

M. Raušl: »Z organizacijskega vidi-
ka je bilo tekmovanje v Rušah prip-

Streljanje � Majda Raušl, Strelski klub Ptuj

»Ko rezultatov ne bo več, bom prenehala tekmovati, 
polovičarstva ne maram«

Foto: SZS

Majda Raušl (SK Ptuj) je dobro nastopila na zadnjih dveh velikih mednarodnih tekmovanjih v Rušah 
in Osijeku.

Kegljanje � 1. OTS Maribor

Zmaga doma ob debiju Uroša Krušiča

ravljeno na najvišjem možnem nivo-
ju. Tekmovanje v Rušah je meni eno 
izmed najljubših. Na posamičnem 
delu je rezultat bil povprečen, kar pa 
se ekipnega dela tiče, pa sem nastop 
izpeljala vrhunsko.«

Kam sodi po teži osvojena srebr-
na ekipna medalja na tekmi v Rušah?

M. Raušl: »Za primerjavo je ved-

Judo � Pohorski bataljon

Perkovič gladko 
do prvega mesta, 
Polančeva tretja

Foto: arhiv Kegljaškega kluba Drava Ptuj

Uroš Krušič, novinec v članski ekipi Drave
Foto: arhiv Judo kluba Drava Ptuj

Luka Perkovič (JK Drava Ptuj)

sport@radio-tednik.si

no najpomembnejši rezultat. Tok-
rat nam je uspel vrhunski rezultat, 
čeprav smo še vedno čutile rezerve.«

Po tekmi v Rušah je sledila še 
močnejša tekma svetovnega pokala 
v Osijeku. Kako vam je šlo na Hrva-
škem?

M. Raušl: »Na tekmovanju v Osi-
jeku mi ni šlo vse po načrtu, saj sem 
imela težave z vidom. Pri vsakem 
strelcu je posebnost, da mu določe-
na svetloba ustreza, določena ne. 
Meni v tej dvorani ni ustrezala. Zara-
di dobre pripravljenosti sem na kon-
cu vseeno naredila soliden rezultat.«

Kakšni so vaši tekmovalni načrti 
ali cilji v letu 2022?

M. Raušl: »Prvi cilj je, da k trenutni 
formi dodam še kakšen krog. Seve-
da bi se rada uvrstila na evropsko 
prvenstveno in še na kakšno tekmo 

za svetovni pokal. Na klubskem ni-
voju pa nas čakajo ligaški dvoboji in 
poskus ubranitve naslova prvaka 1. A 
državne lige. Sledi še posamično dr-
žavno prvenstvo in državno prven-
stvo mešanih parov.«

V streljanju z zračno pištolo vztra-
jate že lep čas. Kaj vas vleče naprej 
v vašem športu oziroma kaj vas mo-
tivira, da pridno trenirate in odlično 
tekmujete?

M. Raušl: »Držim se pravila, da 
dokler bom dosegala konkurenčne 
rezultate, bom trenirala in tekmo-
vala. Ko rezultatov ne bo več, bom 
končala s tekmovanji. Polovičarstva 
ne maram. Seveda pa mi veliko 
pomeni podpora partnerja Zlatka 
Kostanjevca, ki je hkrati tudi trener v 
našem klubu.«

David Breznik
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metrov v predtekmovanju osebni 
rekord 8,25 sekunde, medtem ko je 
bila v fi nalu s časom 8, 35 sekunde 
sedma. V tej disciplini so iz ptujskega 
kluba tekmovale še Maša Rus, Tija 
Kolednik in Tija Lovše. V teku na 300 
metrov so na državnem prvenstvu 
v skladu s svojimi spodobnostmi 
odtekle Katarina Simonič, Pia Škor-
janec, Veronika Vera Muršec in Zala 
Kramberger. Na 300 metrov je tekla 
tudi Valentina Lah, ki pa je bila dis-
kvalifi cirana.

Maja Bedrač pristala pri 
612 centimetrih

V Novem mestu so izpeljali tudi 
dvoranski miting, na katerem so se 
predstavili nekateri mladinci in člani 
iz AK Ptuj. V svoji paradni disciplini - 
v skoku v daljino – je zmagala Maja 
Bedrač, ki je dosegla rezultat 612 
centimetrov. S to znamko in rezul-
tatom je Bedračeva dobro startala 
v novo sezono, sicer pa je v Novem 
mestu ob najdaljšem skoku še dvak-

rat skočila točno šest metrov, enkrat 
pa je pristala pri 6,07 metra. 

Na Dolenjskem je odlično formo 
potrdil sprinter Anej Čurin Pra-
potnik, saj je dosegel najboljši čas 
kvalifi kacij (6,90 sekunde), v fi nalu 
pa je bil zaradi trzaja na startu dis-
kvalifi ciran. 

V teku na 200 metrov je dobro na-
stopil Marcel Merc (24,63 sekunde), 
medtem ko se je v teku na 400 me-
trov izkazal Blaž Jurgec, saj je odte-
kel svoj osebni rekord (54,02). Prav 
tako se je osebnega rekorda v teku 
na 200 metrov veselila Sara Šeruga, 
ki je bila v tej disciplini šesta s časom 
26,68 sekunde. 

Po končanem Prvenstvu Slove-
nije v dvorani za pionirje in pionirke 
(U16) in mitingu v Novem mestu je 
trener Gorazd Rajher na kratko po-
vedal: „Spodbudni rezultati mladin-
ske selekcije, medtem ko naši mlajši 
atleti orjejo ledino in si utirajo atlet-
ske poti za naprej.“

David Breznik

Uvod v atletsko sezono 2022 
v Sloveniji je predstavljal 
Mednarodni miting v 
Ljubljani, na katerem so 
tekmovali tudi mladi atleti 
Atletskega kluba Ptuj. 

V atletski dvorani Park Šiška je bil 
prvo ime ptujskega kluba Anej Ču-
rin Prapotnik (letnik 2003), saj je v 
članski konkurenci blestel v teku na 
60 metrov. Zelo nadarjen sprinter je 
v predtekmovanju tekel 6,94 sekun-
de, kar je bil najboljši izid med vsemi 
82 nastopajočimi v tej disciplini. V 
fi nalu pa je dobesedno »eksplodiral« 
in postavil čas 6,83 sekunde! To je 
njegov osebni rekord in hkrati dose-
žek, ki je le štiri stotinke počasnejši 
od mladinskega državnega rekorda. 

V senci izredne predstave Aneja 
so tudi ostali trije predstavniki AK 
Ptuj nastopili zelo solidno v isti di-
sciplini, saj je Blaž Jurgec tekel 7,47 
sekunde (končno 16. mesto), Marcel 
Merc 7,68 sekunde (27.) in Andraž 
Petrovič 7,77 sekunde (29.). Slednji 
je bil četrti v skoku v daljino, potem 
ko je njegov najdaljši poizkus meril 
535 cm. 

V konkurenci deklet je dobro na-
stopila Taja Pučko, saj je v Ljubljani 
osvojila dve drugi mesti v kategoriji 
pionirk U16. V teku na 60 metrov z 
ovirami je dosegla čas 9,57 sekunde, 
v skoku v daljino pa je pristala pri 494 
centimetrih. Druga predstavnica AK 
Ptuj Sara Šeruga se je izkazala v teku 
na 60 metrov, saj je v predtekmo-
vanju postavila svoj osebni rekord 
– 8,19 sekunde. S tem je osvojila 12. 
mesto med 120 nastopajočimi. V fi -
nalu je v 2. skupini osvojila 4. mesto, 
skupno je to pomenilo 10. mesto. 

Državni prvakinji 
Pučkova in Kelčeva

Prvenstvo Slovenije v dvorani 
za pionirje in pionirke (U16) se je v 
soboto odvilo v Olimpijskem vad-

benem centru v Novem mestu. Pod 
vodstvom trenerjev Gorazda Raj-
herja in Aleša Petroviča je na Do-
lenjskem nastopila kupica mladih 
nadarjenih tekmovalec Atletskega 
kluba Ptuj. Ti so domov prinesli 
nekaj medalj, dosegli nekaj dobrih 
uvrstitev, postavili nekaj osebnih 
rekordov in še kopico dobrih rezul-
tatov. 

Nadarjena Taja Pučko je osvojila 
zlato in srebrno medaljo. Zmagala 
je v skoku v daljino s skokom 4,96 
metra, druga pa je bila v teku na 60 
metrov z ovirami s časom 9,52 se-
kunde. Gre za spodbudna rezultata 
mlade atletinje glede na njeno tre-
nutno pripravljenost. Ob Pučkovi so 
solidno tekmovale v skoku v daljino 
tudi Tija Lovše, Vita Majcen in Živa 
Šmigoc. 

Drugo zlato medaljo je za ptujsko 
atletiko osvojila Tia Kelc, ki je 3-kg 
kroglo sunila do osebnega rekorda 
9,36 metra. V suvanju krogle je bil 
drugi Gašper Plavec z osebnim re-
kordom 12,53 metra. Za oba mlada 
atleta sta osvojeni medalji dobra po-
potnica za naprej, za vidnejše rezul-
tate v mladinski kategoriji pa bosta 
morala vložiti še veliko več trdega 
dela. Oba imata odprto pot do novih 
uspehov, tako kot tudi ostali mladi 
ptujski atleti. 

Med njimi sta se tokrat izkazala 
še Andraž Petrovič in Ana Čurin Pra-
potnik. Petrovič je dosegel 5. mesto 
v skoku v daljino, potem ko je posta-
vil osebni rekord 5,60 metra. Ome-
njenemu atletu je dobro uspel tudi 
nastop v teku na 60 metrov, kjer 
je bil 6. z osebnim rekordom 7,77 
sekunde. V sprintu so ptujsko atle-
tiko zastopali še Lan Žitnik Rogelj, 
Paskal Rihtarič in Nik Stajnko. Ome-
njeni štirje sprinterji so v štafetnem 
teku 4 krat 200 metrov zasedli 5. 
mesto. 

Ob pionirjih so zadovoljive rezul-
tate dosegle tudi pionirke v tekih 
na 60 in 300 metrov. Ana Čurin 
Prapotnik je dosegla v teku na 60 

V športni dvorani OŠ Gustava Šiliha Laporje je potekalo območno tekmo-
vanje v odbojki za starejše učence letnika 2007 in mlajše. Tokrat so bile na 
tekmovanju prisotne vse štiri ekipe, ki so si to priborile na medobčinskih tek-
movanjih.

Prvo mesto so osvojili člani ekipe OŠ Cirkovce, ki so dosegli dve zmagi brez 
izgubljenega niza. Za nagrado so se uvrstili v četrtfi nale državnega tekmo-
vanja.

Rezultati: 
OŠ Gustava Šiliha Laporje – OŠ Videm-Leskovec 0:2, OŠ Cirkovce – OŠ Ka-

jetana Koviča Poljčane 2:0;

tekma za 3. mesto: OŠ Gustava Šiliha Laporje – OŠ Kajetana Koviča Poljča-
ne 2:0;

tekma za 1. mesto: OŠ Cirkovce – OŠ Videm-Leskovec 2:0.
Vrstni red:
1. OŠ Cirkovce
2. OŠ Videm-Leskovec
3. OŠ Gustava Šiliha Laporje
4. OŠ Kajetana Koviča Poljčane
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Drugo mesto je osvojila ekipa OŠ Videm-Leskovec.Zmagovalna ekipa območnega tekmovanja v odbojki: OŠ Cirkovce
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Atletika � Tekmovanji v Ljubljani in Novem mestu

Medalje, rekordi in dobri nastopi mladih ptujskih atletov

Šolski šport � Odbojka, fantje

Cirkovčani napredovali z naslovom 
območnega prvaka

Zmagovalec 18-letnik iz Kranja, 
najboljši domačin na 5. mestu

V organizaciji šahovske akademije BMP, katere direktor je MM 
Danilo Polajžer, je bil v prostorih Šahovskega društva Ptuj odigran 
dvodnevni mednarodni šahovski turnir 2022. Osnovni namen organi-
zatorja je bil predvsem v zagotovitvi ustrezen pripravljalni turnir mla-
dim pred prihajajočimi mladinskimi državnimi prvenstvi. V tej nameri 
je turnir povsem uspel, saj se ga je udeležilo 35 šahistk in šahistov iz 
desetih slovenskih in enega tujega kluba, med njimi 21 mladih do 18 let, 
od tega kar osem članov ptujskega šahovskega društva.

Prvi nosilec je bil član ŠS Tomo Zupan iz Kranja Ožbej Markun z ra-
tingom 1986 točk, ki pa ob koncu ni upravičil tega statusa, saj je osvojil 
šele 7. mesto. Najboljši domačin po začetnem ratingu je bil Darko Do-
minko na 3. mestu, ki je odlično začel in v prvih treh krogih zabeležil tri 
zmage. Nadaljeval je nekoliko slabše, saj je v dveh zaporednih krogih 
moral podpisati poraz, z zmago v zadnjem krogu pa je ob koncu osvojil 
solidno 6. mesto. 

Med četverico perspektivnih članov ŠD Ptuj je najvišjo, 15. pozicijo 
zasedal Tilen Kovačec, ki jo je ob koncu izboljšal za štiri mesta. Najvišji 
skok na lestvici – in to za kar 16 mest – je uspel Aneju Levaniču, s tem 
pa je na svoj konto vpisal tudi novih 45 ratinških točk. Ponovno se je 
izkazal najmlajši Ptujčan Tom Crnjakovič s končnim 12. mestom in 43 no-
vimi ratinškimi točkami. Ti trije mladi šahisti so si razdelili tudi medalje 
v konkurenci fantov do 12 let (1. Tilen  Kovačec, 2. Tom Crnjakovič, 3. 
Anej Levanič). 

Veseli podatek, da so se turnirja udeležile tudi tri mlade šahistke ŠD 
Ptuj, ki so si prav tako razdelile medalje za najboljše tri v konkurenci 
deklet do 12 let (1. Arandjela Horvat, 2. Zoja Pintarič, 3. Alisa Beranič). Pri 
fantih do 15 let so medalje osvojili člani treh različnih klubov (1. Gašper 
Drevenšek ŽŠK MB Poligram, 2. Teo Cimperman ŠK Komenda, 3. Luka 
Resnik ŠD Sl. Konjice).

Končni vrstni red: 1. (8.) Samo Bobnar (ŠS Tomo Zupan Kranj) 5 točk, 
2. (6.) Gašper Kodrič (ŽŠK MB Poligram) 5, 3. (10.) Nejc Marovt (Ljublja-
na) 4,5, 4. (2.) Saša Kontler (ŠK Malečnik) 4,5, 5. (5.) Roman Rozman 
4,5, 6. (4.) Darko Dominko 4,5 vsi ŠD … 11. (15.) Tilen Kovačec 4, 12. (17.) 
Tom Crnjakovič 3,5, 13. (29.) Anej Leva nič 3,5, 14. (12.) Leon Selišek 3 
(vsi ŠD Ptuj) …

Silva Razlag

Šahovski kotiček
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Ilka Štuhec in Žan Košir zastavonoši 
na odprtju zimskih olimpijskih iger v Pekingu
Alpska smučarka Ilka Štuhec in deskar na snegu Žan Košir bosta nosil-

ca slovenske zastave na odprtju zimskih olimpijskih iger 4. februarja na 
stadionu Ptičje gnezdo v Pekingu. Vodstvo olimpijske reprezentance Slo-
venije se je tako kot lani na odprtju poletnih iger v Tokiu 2020 odločilo, da 
bosta nosilca slovenske zastave dva. Lani sta to bila slovenska kajakašica 
na divjih vodah Eva Terčelj in igralec namiznega tenisa Bojan Tokić.

Po poletnih OI, ko so nacionalni olimpijski komiteji prvič izbrali po ene-
ga športnika in eno športnico za nosilca zastav svojih držav, se je Medna-
rodni olimpijski komite odločil, da bo protokol za zimske igre enak. Leta 
2008, ko je Peking gostil poletne olimpijske igre, je zastavo nosila judoist-
ka Urška Žolnir.

sta
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Medalje Slovenije na zimskih olimpijskih igrah po letu 1991
 št. športnikov zlato srebro bron skupaj

Albertville 1992 27 0 0 0 0
Lillehammer 1994 22 0 0 3 3
Nagano 1998 34 0 0 0 0
Salt Lake City 2002 40 0 0 1 1
Torino 2006 37 0 0 0 0
Vancouver 2010 47 0 2 1 3
Soči 2014 66 2 2 4 8
Pyeongchang 2018 71 0 1 1 2
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Slovenski športniki bodo na zim-
skih olimpijskih igrah v Pekingu za-
čeli lov na 22. slovensko medaljo na 
zimskih igrah. Velik delež 21 dose-
danjih medalj so Slovenci osvojili v 
Sočiju leta 2014, ki veljajo za najuspe-
šnejše zimske olimpijske igre za Slo-
venijo. Iz Rusije se je reprezentanca 
vrnila s kar osmimi odličji.

Prvi mož Olimpijskega komiteja 
Slovenije (OKS) Bogdan Gabrovec se 
v preteklih letih vzdržuje nehvalež-
nega napovedovanja medalj sloven-
skih olimpijskih odprav in tako naj bi 
bilo tudi tokrat. A slovenski športni 
navdušenci bodo nedvomno lačni 
vrhunskih uspehov, na kar so jih slo-
venski športniki skoraj že navadili z 
nastopi v preteklosti.

Tako se država s sončne strani Alp 
od leta 2008, ko se je olimpijska ka-
ravana prvič v zgodovini (takrat za 

poletne igre) ustavila v Pekingu, re-
dno uvršča med najboljših deset po 
osvojenih olimpijskih odličjih glede 
na število prebivalcev. V tem pog-
ledu vsekakor izstopa Soči, kjer je 
Slovenija z osmimi odličji pristala na 
drugem mestu na svetu z osvojeno 
medaljo na vsakih 257.192 prebival-
cev. Pred njo je bila le zimska špor-
tna velesila Norveška z medaljo na 
vsakih 192.526 prebivalcev, je izraču-
nala spletna stran www.medalsper-
capita.com.

Na zadnjih zimskih olimpijskih 
igrah v Pjongčangu je bila Sloveni-
ja z dvema osvojenima medaljama 
na osmem mestu med vsemi, mer-
jeno po številu prebivalcev. Takrat 
je v ospredje pred Norveško prišla 
majhna kneževina Lihtenštajn, ki je z 
okoli 38.000 prebivalci prišla do ene 
medalje.

Zimske olimpijske igre Peking 2022

Slovenska reprezentanca v Peking 
po 22. medaljo na ZOI

Foto: Profimedia 

Slovenska ekipa, ki potuje v Peking.

Dobitniki medalj za Slovenijo na ZOI:
- zlati (2):

Tina Maze, alpsko smučanje – veleslalom, Soči 2014
Tina Maze, alpsko smučanje – smuk, Soči 2014

- srebrne (8):
Jure Franko, alpsko smučanje – veleslalom, Sarajevo 1984
Mateja Svet, alpsko smučanje – slalom, Calgary 1988
Ulaga, Tepeš, Zupan, Debelak, smučarski skoki – ekipno, Calgary 1988
Tina Maze, alpsko smučanje – superveleslalom, Vancouver 2010
Tina Maze, alpsko smučanje – veleslalom, Vancouver 2010
Peter Prevc, smučarski skoki – srednja skakalnica, Soči 2014
Žan Košir, deskanje na snegu – paralelni slalom, Soči 2014
Jakov Fak, biatlon – 20 km, Pyeongchang 2018

- bronaste (11):
Matjaž Debelak, alpsko smučanje – skoki, Calgary 1988
Alenka Dovžan, alpsko smučanje – kombinacija, Lillehammer 1994
Katja Koren, alpsko smučanje – slalom, Lillehammer 1994
Jure Košir, alpsko smučanje – slalom, Lillehammer 1994
Peterka, Kranjec, Žonta, Fras, smučarski skoki – ekipno, Salt Lake City 2002
Petra Majdič, smučarski tek – sprint klasično, Vancouver 2010
Vesna Fabjan, smučarski tek – sprint v prosti tehniki, Soči 2014
Teja Gregorin, biatlon – 10 km zasledovanje, Soči 2014
Peter Prevc, smučarski skoki – velika skakalnica, Soči 2014
Žan Košir, deskanje na snegu – paralelni veleslalom, Soči 2014
Žan Košir, deskanje na snegu – paralelni veleslalom, Pyeongchang 2018

Seznam slovenske olimpijske ekipe v Pekingu:
alpsko smučanje: 
- ženske: Meta Hrovat, Tina Robnik, Ana Bucik, Andreja Slokar, Neja 

Dornik, Ilka Štuhec, Maruša Ferk Saioni
- moški: Žan Kranjec, Boštjan Kline, Martin Čater, Miha Hrobat, Nejc 

Naraločnik
biatlon:
- ženske: Živa Klemenčič, Polona Klemenčič
- moški: Jakov Fak, Miha Dovžan, Rok Tršan, Lovro Planko
deskanje na snegu:
- ženske: Urška Pribošič, Gloria Kotnik
- moški: Žan Košir, Tim Mastnak, Rok Marguč, Tit Štante
nordijska kombinacija:
- moški: Vid Vrhovnik
smučarski skoki:
- ženske: Ema Klinec, Nika Križnar, Urša Bogataj, Špela Rogelj
- moški: Peter Prevc, Timi Zajc, Lovro Kos, Anže Lanišek, Cene Prevc
smučarski tek:
- ženske: Anamarija Lampič, Eva Urevc, Anja Mandeljc, Anita Klemen-

čič, Neža Žerjav
- moški: Miha Šimenc, Vili Črv, Janez Lampič, Miha Ličef
(nastop deveterice tekačev in deskarke Glorie Kotnik mora zaradi do-

datnih vabil Mednarodnega olimpijskega komiteja formalno potrditi še 
Olimpijski komite Slovenije).

Vodja reprezentance je podpredsednik OKS Tomaž Barada, strokovni 
vodja pa nekdanji smučarski skakalec in olimpijec Jernej Damjan. 

Zgodovina osvajanja medalj slo-
venskih športnikov na zimskih igrah 
sega nazaj v Sarajevo leta 1984, ko 
je Jure Franko v veleslalomu z osvo-
jenim srebrom navdušil vseh šest 
republik takratne skupne države. 
Štiri leta pozneje so z dvema meda-
ljama skakalcev in z medaljo alpske 
smučarke Mateje Svet v Calgaryju 
sledile še bolj uspešne zimske igre za 
slovenske športnike.

S štirimi medaljami na zimskih 
igrah se je država tudi podala na sa-
mostojno olimpijsko pot štiri leta po-
zneje v Albertvillu. Te so se kljub ničli 
v stolpcu slovenskih medalj zapisale 
v zgodovino kot prve olimpijske igre, 
na katerih so slovenski športniki na-
stopili pod lastno zastavo. Prve me-
dalje na zimskih igrah kot samostoj-
na država pa je Slovenija osvojila dve 
leti kasneje v Lillehammerju, kjer se 
je veselila kar treh bronastih odličij 
svojih alpskih smučarjev.

Sledilo je obdobje osvajanja me-
dalj izmenično na zimskih igrah: nič 
v Naganu leta 1998, eno v Salt Lake 
Cityju 2002, nič v Torinu 2006 in tri v 
Vancouvru leta 2010. Tam je začela 
blesteti tudi olimpijska zvezda alp-
ske smučarke Tine Maze, ki je nato 
v polnem obsegu zasijala v Sočiju 
štiri leta kasneje. Tam je Mazejeva in 
preostala slovenska odprava na gla-
vo preobrnila teorijo o medaljah na 
vsakih drugih igrah.

Za dva naslova olimpijske prvaki-
nje je poskrbela Mazejeva, ki je bila 
zlata v veleslalomu in smuku, po dve 
kolajni – srebro in bron – sta na igrah 

osvojila še smučarski skakalec Peter 
Prevc in deskar na snegu Žan Košir, 
po enkrat pa sta se na stopničke 
povzpeli tudi smučarska tekačica Ve-
sna Fabjan in biatlonka Teja Grego-
rin, obe sta osvojili bronasto odličje.

Slovenski športni predstavniki pri-
znavajo, da bo takšen uspeh težko 
ponoviti. To se je zavedala tudi slo-
venska odprava na igre v Pjongčan-
gu pred štirimi leti. Ta je bila sicer 
najštevilčnejša doslej, njen izkupiček 
pa v okviru pričakovanj: dve kolaj-
ni (srebro biatlonca Jakova Faka in 
bron deskarja Žana Koširja).

Tudi na poletnih olimpijskih igrah, 
kjer praviloma nastopa več slo-
venskih športnikov v več različnih 
tekmovanjih, ostaja bera v Sočiju 
rekordna po golem številu odličij. Je 
pa slovenska reprezentanca na po-
letnih olimpijskih igrah v Tokiu pred 
petimi meseci postavila nov mejnik 
po merilu žlahtnosti osvojenih odličij 
- prvič je osvojila tri zlate medalje. V 
tem pogledu je Soči z dvema zlatima 
odličjema izenačil uspeh iz Sydneyja 
leta 2000 pred tem.

Na prihajajočih igrah v Pekingu 
bodo slovenski športniki znova me-
rili visoko. Če se je napovedovanju 
novih slovenskih medalj odpovedal 
Gabrovec, pa to še naprej počnejo 
tuji specializirani podatkovni ser-
visi. Tako po dve medalji Sloveniji 
v Pekingu napovedujeta tako Gra-
cenote kot tudi ameriška tiskovna 
agencija AP, obe po eno srebrno in 
eno bronasto medaljo.

sta
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Na ptujskih srednjih šolah so v 
zadnjem času kar nekaj sredstev 
vložili v posodabljanje digitalne 
opreme, kar je bilo logična posle-
dica izobraževanja na daljavo. Učil-
nice so opremljene s pametnimi 
tablami, profesorji pri svojem delu 
uporabljajo grafi čne tablice, pone-
kod je med poukom dovoljena celo 
uporaba pametnega telefona. 

Na Gimnaziji Ptuj že vrsto let da-
jejo velik poudarek posodabljanju 
digitalne opreme, še posebej pa 
v času epidemije. V zadnjih dveh 
letih so prejeli veliko opreme pre-

ko projektov SIO2020, ReactEU in 
Arnesa. Na ta način so po besedah 
ravnatelja Boštjana Šeruga del-
no prenovili digitalno opremlje-
nost šole, čeprav je idej še veliko. 
»Digitalizacija postaja vedno po-
membnejši segment celotnega 
življenja vsakega posameznika, 
zato bo v prihodnosti toliko po-
membnejša ustrezna implementa-
cija digitalnih orodij v naš vsakdan. 
Za to pa je potrebna ustrezna iz-
obrazba na digitalnem področju 
profesorjev, da bomo lahko pri 
mladih razvijali vse digitalne kom-

petence,« je izpostavil Šeruga. 
Dijaki ponekod opažajo, da so nji-
hove šole zelo dobro tehnološko 
opremljene, vendar profesorji niso 
vešči uporabe sodobnih tehnolo-
ških naprav. Podobno ugotavljajo 
tudi v Dijaški organizaciji Slovenije, 
zato predlagajo uvedbo rednega 
izobraževanja profesorjev na po-
dročju digitalne pismenosti, saj so 
ponekod velike pomanjkljivosti v 
njihovem znanju na področju di-
gitalnih veščin, kar pogosto ovira 
nemoteno izvedbo pouka. Med 
drugim predlagajo posodobitev 
vse digitalne opreme, tudi projek-
torjev, e-tabel in računalnikov v 
srednjih šolah. 

Učenje digitalnih veščin
Šola za ekonomijo, turizem in 

kmetijstvo ŠC Ptuj je že pred epi-
demijo začela spodbujati uporabo 
informacijsko-komunikacijskih teh-
nologij. V ta namen so se vključili 
v projekt Inovativna pedagogika 
1:1. »Pri določenih predmetih 30 
odstotkov vsebin poučujemo s po-
močjo sodobnih tehnologij, torej 
tablic in pametnih telefonov,« je 
pojasnila koordinatorica projekta 
Anita Golob in dodala, da tak, so-
dobnejši, inovativni način dela od 
profesorjev zahteva več razisko-

vanja in dodatnega izobraževanja. 
Njihov cilj je, da bi dijake čim bolj 
opremili z digitalnimi veščinami, ki 
jim bodo prišle prav tako pri nadalj-
njem izobraževanju, zaposlitvi kot 
tudi v vsakdanjem življenju, saj je 
vedno več storitev mogoče urejati 
preko spleta (javna uprava, zdra-
vstvo, šolstvo …). Ker si želijo to 
področje v prihodnje nadgrajevati, 
so se prijavili za pridobitev certifi -
kata Digitalna šola. 

Tudi oprema na Elektro in ra-
čunalniški šoli ŠC Ptuj je sodobna, 
učilnice so opremljene s kamera-
mi, ki omogočajo izvedbo pouka 
na daljavo, stare projektorje so 
zamenjali z novimi. Profesor-
ji naravoslovnih predmetov pri 

poučevanju uporabljajo grafi č-
ne tablice. Ravnatelj Rajko Fajt z 
zadovoljstvom ugotavlja, da so 
v lanskem letu kupili 80 novih ra-
čunalnikov. »S pomočjo sodobne 
tehnologije smo lahko nemoteno 
izvajali pouk na daljavo,« je dodal 
Fajt. 

Vsekakor pa ni dovolj, da so 
sodobno opremljene samo šole, 
saj je na drugi strani tudi dijakom 
treba zagotoviti ustrezno digitalno 
opremo in pogoje, kot so dostop 
do interneta, računalniki, tiskalniki 
in druga oprema. V dijaški organi-
zaciji so prepričani, da dijaki brez 
ustrezne opreme nimajo dostopa 
do enako kakovostnega izobraže-
valnega sistema. Ob vseh ukrepih 

hkrati opozarjajo na velike social-
ne razlike med dijaki, zato morajo 
biti vsi ukrepi obravnavani z vidika 
zagotavljanja enakih možnosti za 
vse, ne glede na kraj prebivališča, 
osebne okoliščine, starost in smer 
izobraževalnega programa. 

Kot je znano, je Služba vlade za 
digitalno preobrazbo konec lan-
skega leta napovedala tako imeno-
vane digitalne bone v vrednosti 150 
evrov, ki bi jih Slovenci lahko unov-
čili za nakup računalniške opreme. 
Do njih naj bi bili upravičeni dijaki 
in študenti naravoslovnih in teh-
niških smeri in tisti starejši, ki se 
bodo vključili v posebne brezplač-
ne izobraževalne programe.

Estera Korošec 

Ena izmed redkih prednosti pandemije je pospešitev digitalizacije. Zaradi omejeva-
nja širjenja koronavirusa so se številne storitve, delo in šolanje preselili na splet. V 
tem času se je pokazalo, kako pomembno je, da so šole opremljene s sodobno digital-
no opremo, profesorji pa vešči rokovanja z informacijsko-komunikacijo tehnologijo. 

Spodnje Podravje � Digitalizacija v srednjih šolah

Učenje s pomočjo tablic in pametnih telefonov

Foto: ČG

Šola za ekonomijo, kmetijstvo in turizem v pridobitev certifi kata Digitalna šola

Foto: ČG

V srednjih šolah vse več pouka s pomočjo sodobnih tehnologij. 

Kaj želijo mladi?Kaj želijo mladi?
Znano je, da se Ptuj sooča z 
odhajanjem prebivalstva v večja 
mesta in celo v tujino. Če odhajajo 
mladi, je to toliko bolj pereče. Tako je 
ključni izziv manjših mest, kot je Ptuj, 
zadržati mlade v mestu. Raziskave 
kažejo, da se generacije med seboj 
razlikujejo in zahtevajo različen 
pristop. Kar je veljalo za naše starše, 
za mlade več ne velja. V projektu z 
nazivom Talent Magnet, ki ga vodi 
ZRS Bistra Ptuj, se osredotočamo na 
iskanje najustreznejših pristopov za 
generacijo Z, ki v tem desetletju že 
vstopa na trg dela.
Preden se lotimo optimiranja 
pristopov za določeno generacijo, 
pa moramo vedeti, kakšne so njene 
zahteve, želje in značilnosti.
Pomembna vrednota generacije 
Z je družbena odgovornost. Želijo 
biti solidarni, so pripravljeni postati 
prostovoljci in zahtevajo ukrepanje 
širše družbe proti pretečim 
podnebnim spremembam.
Ko iščejo službo, izbirajo družbeno 
odgovorna in moderna podjetja, ki 
jim omogočajo prilagodljiv delovni 
čas. Velikokrat izpostavljajo, da 
želijo delovati v kreativnih okoljih in 
so vajeni reševanja težav, zato so 
naklonjeni tudi ustanavljanju lastnih 
podjetij.
Za mlade te generacije niso 
pomembne samo zaposlitvene 
možnosti lokalnega okolja, 
ampak tudi možnosti kulturnega 
udejstvovanja, športne participacije, 
kulinaričnega razvajanja, prostočasnih 
priložnosti za družine, družbenega 
udejstvovanja in prostovoljstva. 

Cenijo enakopravnost, enakovrednost 
in pristnost ljudi.
Kot pravijo udeleženci ptujskega 
kluba talentov, ki smo ga vzpostavili 
v projektu, je skrajni čas, da začne 
lokalna politika pričakovanja mladih 
vključevati v svoje strategije v največji 
možni meri. Le tako bodo mladi 
ostajali v mestu.
Morda je za koga presenetljivo, da 
se mladi želijo čimprej osamosvojiti 
in odseliti od staršev. Ampak to je 
generacija Z. Zanje je značilno, da so 
po eni strani nepotrpežljivi, po drugi 
pa samozadostni. Hkrati so vedoželjni 
in v veliko primerih tudi samouki. 
Cenijo zasebnost, a hkrati želijo biti 
del skupnosti. Želijo živeti v hišah, 
ker jim omogočajo več bivalnega 
prostora. V večjih mestih pa se 
navdušujejo tudi nad stanovanjskimi 
zadrugami, ki poleg samega bivanja 
omogočajo povezanost stanovalcev 
preko uporabe skupnih prostorov in 
souporabe koles ter orodij.
V povezavi z generacijo Z se 
omenja, da so digitalni domorodci. 
Malo šaljivo lahko rečemo, da so 
se rodili z mobilnimi telefoni v roki, 
zato potrebujejo pametno digitalno 
infrastrukturo tako v poklicnem kot 
v zasebnem življenju. Mladi vidijo 
digitalni svet kot del vsakdanjega 
življenja in je pomemben dejavnik 
razvoja njihovih osebnosti. Veliko bolj 
ga razumejo in poznajo njegove pasti. 
Naučili so se obvladovati tveganja, 
ki jih prinaša deljenje informacij na 
spletu.
Leto 2022 je Evropska unija razglasila 
za evropsko leto mladih (EYY – 

EuropeanYear of Youth), tudi zaradi 
pandemije covid-19, saj je to obdobje 
za mlade še posebej težko. Mladi so v 
tem času svoje življenje, upe in sanje 
zamrznili. Leto mladih naj bi začrtalo 
korake k boljši prihodnosti, da bo bolj 
zelena, vključujoča in digitalna.
V evropskem letu mladih bodo 
izpostavljali priložnosti za mlade 
ter jih skušali pritegniti v aktivno 
državljanstvo.
Del proticovidnih ukrepov so bile 
omejitve gibanja, ki so pa škodljivo 
vplivale predvsem na mlade. Mladi 
se morajo gibati in družiti, če se 
želijo razviti v zrele osebnosti, zato 
je spodbujanje mobilnosti mladih 
po pandemiji pomemben ukrep v 
evropski politiki, ki naj bi ji sledile tudi 
države članice. Posebna pozornost bo 
v tem letu namenjena tudi bodočim 
zaposlitvenim priložnostim. S tem 
je močno povezana digitalizacija, v 
kateri mladi vidijo svojo konkurenčno 
prednost.
Kot za vsako generacijo mladih do 
sedaj, tudi za generacijo Z velja, 
da na mladih svet stoji, zato jim je 
treba prisluhniti in jim postaviti trdne 
temelje, da zgradijo svoj svet.

Projekt TalentMagnet poteka v okviru 

Evropski sklad za regionalni razvoj.
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Ob družinskem vinogradu so se 
dopoldne v manjšem številu zbrali 
člani društva, povabljeni gostje, 
predvsem pa vinogradniki, ki so 
imeli možnost obnovitvi svoje zna-
nje o tem, kako skrbeti za vinograd. 
Kratkemu kulturnemu programu in 
blagoslovu vinske trte je sledilo 
predavanje vinogradniškega spe-
cialista Andreja Reberniška, sicer 
direktorja Kmetijsko-gozdarskega 
zavoda Ptuj. Opozoril je predvsem 
na previdnost pri rezih tistih sort 

vinske trte, ki so v lanskem letu 
pozeble. »Če les vinske trte še ni 
kvalitetno dozorel, je bolje z rezom 
nekoliko počakati. Zgodilo bi se 
nam lahko, da bi ostali brez rodne-
ga lesa oz. šparona. Prav tako reže-
mo tako, da je na deblu čim manj 
poškodb. Ugotavljamo namreč, da 
so razne bolezni vinske trte tudi 
posledica prevelikih »ran« na deblu, 
zato ne režemo« v živo«.« V svojem 
nagovoru zbranim je Rebernišek 
med drugim naznanil, da prihajajo 

boljši časi za vinogradnike, ko se bo 
začelo vino znova bolj spoštovati 
– zadnjih deset let namreč temu ni 
bilo tako, predvsem zaradi sramot-
no nizkih cen: »Prepričan sem, da 
se bosta tako cena grozdja kot vina 
kmalu dvignila. Liter odprtega vina 
v Halozah že sedaj ne bi smelo stati 
manj kot 2,5 evra, je pa res da ga 
marsikateri vinar prodaja po precej 
nižjih cenah. To se ne bi smelo več 
dogajati, kakovost se mora proda-
jati tudi po temu primerni ceni.« 

Vinogradniki 
potrebujejo strokovno 
znanje

Med poslušalci je bil tudi mlad 
vinogradnik, ki je pred kratkim pos-
tal lastnik vinograda, prvo znanje o 
vzgoji vinske trte pa je našel kar na 
na youtubu: »Izjemno sem vesel, da 
sem lahko v živo videl, kako opraviti 
rez. To je seveda čisto nekaj druge-
ga kot predavanja preko spleta. Po-
časi se učim, predvsem pa uživam 
ob prvih vinogradniških opravilih.« 

Za vinogradniške škarje je z veli-
ko veselja in dobre volje prijel tudi 
videmski župan Branko Marinič, ki 
se je Rebernišku zahvalil za njego-
vo strokovno znanje, ki ga že vrsto 
let predaja na širšem območju Ha-
loz. »Taki dogodki niso namenjeni 

samo druženju, ampak tudi stro-
kovnemu izobraževanju. Vsekakor 
pa je pomembno, da ohranjamo 
tradicijo haloških krajev, ki so bo-
gati predvsem zaradi svoje prvo-

bitnosti in nedotaknjene narave. 
Prepričan sem, da bo čez nekaj let 
vse manj zaraščenih površin, saj je 
povpraševanja po nakupih parcel v 
Halozah vse več,« je še dodal Ma-
rinič. 

Turistično društvo Podlehnik je 
skupaj z družino Pajnkiher pripravi-
lo prijeten dogodek, ki je namenjen 
ohranjanju bogate vinogradniške 
tradicije v Halozah, pa tudi promo-
ciji teh krajev. Prav tako niso poza-
bili na vinogradniško malico in ve-
selo pesem, za katero so poskrbeli 
ljudski godci Haloški Veseljaki in 
Fantje iz Jurovc KD France Foršne-
rič Videm.

Estera Korošec

Foto: EK

Andrej Rebernišek, direktor Kmetijsko-gozdarskega zavoda Ptuj, je opravil 
prvi rez vinske trte.

Za blagoslov pa je poskrbel žu-
pnik Jože Škofi č. Tudi letošnjo rez 
je spremljal Vincekov pohod med 
slovenskogoriškimi vinogradi in 
bližnjimi gozdovi. Zvesti tradiciji 
so oba dogodka kljub koronavi-
rusu izpeljali, ker, kot je poudaril 
predsednik Društva vinogradnikov 
in sadjarjev Andrej Rebernišek, na-
rava je tista, ki zdravi vse, tudi nas 
in našo dušo. Udeležence Vinceko-
vega pohoda in rezi je pozdravila 
ravnateljica Šole za ekonomijo, tu-
rizem in kmetijstvo Darja Harb.

Vsi programi nekdanje Bioteh-
niške šole Ptuj tudi v okviru zdru-
žene šole ostajajo še naprej, tudi 
šolsko posestvo ostaja v takšnem 
obsegu kot doslej, je poudarila. 
Opustili so razmišljanje o tem, da 
bi vinograd za nekaj časa oddali v 
najem zaradi problemov s številom 
dijakov na kmetijskih programih. 
To ni samo problem Ptuja, s tem se 
srečujejo tudi v drugih šolah s temi 
programi. „Brez bojazni, ničesar 
ne bomo dali vstran. Ponosni smo 
na šolsko posestvo, na Grajenščak. 

Zelo bomo veseli vseh tistih, ki se 
bodo tudi letos odločili za nakup 
naših proizvodov. Grozdja iz naše-
ga vinograda tudi letos ne bomo 
predelali v vino. Podobno kot v 
preteklem letu ga bomo poskušali 
prodati. Še naprej pa se bomo tru-
dili, da bi povečali interes mladih 
za vpis v kmetijske programe na 
naši šoli. Zavedamo se, da je prede-
lava, pridelava hrane izrednega po-
mena za celotni družbeni razvoj. 
Prepričani smo, da nas bo lokalno 
okolje pri tem tudi podprlo,“ je še 

Darja Harb položila na srce vsem, 
ki lahko s svojim delovanjem in 
vplivom ustvarjajo pozitivno klimo 
za več vpisa v kmetijske programe.

Vincekova rez ohranja 
tradicijo in sporočilnost

Udeležence pohoda in rezi je 
pozdravila tudi ptujska županja 
Nuška Gajšek. Zaželela je uspešno 
rez za novo vinsko letino in uspeš-
no vinsko kapljico. Za Vincekovo 
rez si je „izposodila“ besede bivše 
ptujske vinske kraljice, da se na 
vincekovo vinogradnik in trta spet 
zaljubita, zato tudi želja, da je plod 

te ljubezni nova odlična vinska ka-
pljica.

Vincekova rez ohranja svojo 
tradicijo in sporočilnost za novo 
vinsko letino, kot je to bilo v starih 
časih, četudi je danes rez za novo 
letino, ta najpomembnejša rez, od 
katere je v največji meri odvisna 
nova vinska letina, mogoče opra-
viti že, ko trta odvrže listje. To po-
meni, da jo je mogoče opraviti že 
hitro po trgatvi. Večji vinogradniki 
so izkoristili suho vreme in v večini 
rez že opravili. „Lanska pozeba je 
nekatere trte zelo prizadela. Zlasti 
še rane sorte, med najbolj priza-
detimi so bili tudi muškati. Zato je 

nastavek pri teh trtah malo večji 
problem. Za optimalno rez naj bi 
bile ene vinske škarje pod osnovno 
žico, kjer tudi iščemo šparon. Zara-
di pozebe tega povsod ni mogoče 
izvesti, zato smo v tem letu primo-
rani za toliko zvišati deblo. Za 20 
odstotkov v povprečju pa naj bi bil 
tudi manjši pridelek pri prizadetih 
sortah v primerjavi z dolgoletnim 
povprečjem. Upamo pa tudi, da 
letos pozebe ne bo,“ je ob letoš-
nji Vincekovi rezi v vinogradu z 
renskim rizlingom izpostavil Matej 
Rebernišek.

MG

Minulo soboto je sonce obsijalo haloške griče, rezači pa so se odpravili v vinograde. Po tradiciji se namreč na god Svetega 
Vincenca (22. januar) opravi prva rez vinske trte. Ker stari pregovor pravi: »Če na Vincenca sonce peče, vino lepo teče«, 
so bili pridelovalci vina še toliko bolj veseli lepega vremena. Prav tako pa člani Turističnega društva Podlehnik, ki so na ta 
dan organizirali že 5. tradicionalno Vincekovo rez na domačiji Pajnkiher v Doleni na Rodnem Vrhu, kjer imajo vinsko klet.

Haloze � 5. Vincekova rez na Rodnem Vrhu

»Če na Vincenca sonce peče, vino lepo teče«

Foto: Črtomir Goznik

Vincekovo rez vinske vrte je vodil Matej Rebernišek. Blagoslov rezi in novega leta v vinogradu pa je opravil župnik 
v župniji sv. Urbana Destrnik in sv. Bolfenka Trnovska vas Jože Škofi č.

Foto: Črtomir Goznik

Udeleženci pohoda na Vincekovo rez pred šolskim domom na Grajenščaku. Pot jih je vodila po slovenskogoriških 
vinogradih in bližnjih gozdovih. Vodil jih je planinski vodnik PD Ptuj Janez Vertič in član Društva vinogradnikov 
in sadjarjev Osrednje Slovenske gorice.

Foto: EK

Kot veli tradicija so za dobro letino vinsko trto bogato zalili z vinom in nanjo obesili klobase. 

Lokalni pregovor pravi, da je rezač prvi berač. Ob tem je kletar 
Franc Pajnkiher dodal še: »Rezač lahko odnese tudi polovnjak 
vina s škarjami domov.« Zato je rez vinske trte eno izmed 
pomembnejših opravil v vinogradu. Ob zori, na god Svetega 
Vincenca, se mora po tradiciji vsak vinogradnik odpraviti v svoj 
vinograd in obrezati vsaj tri trte, med vitice pa navesiti mesene 
priboljške ter vinsko trto zaliti z vinom. Šibe, ki vzbrstijo, kažejo, 
kakšna bo letina. Te šibe nato povežejo v presmec, ki ga na cvetno 
nedeljo nesejo k blagoslovu.

Na posestvu Šole za ekonomijo, turizem in kmetijstvo na Grajenščaku je že tradicionalno 
dan po vincekovem potekala Vincekova rez. Člani Društva vinogradnikov in sadjarjev 
Osrednje Slovenske gorice so jo izvedli v sodelovanju s Šolskim centrom Ptuj, omenjeno 
šolo, ptujskim KGZ in Planinskim društvom Ptuj. Praktični prikaz rezi vinske trte je 
vodil Matej Rebernišek. 

Ptuj � Vincekova rez in pohod na Grajenščaku

»Dan, ko se vinogradnik in trta ponovno zaljubita«



Štajerski TEDNIK petek, 28. 1. 2022    COLOR CMYK stran 19

petek � 28. januarja 2022 Za kratek čas   19

Na Kmetijsko-gozdarski zborni-
ci Slovenije (KGZS) jim je registra-
cijo uspelo pridobiti po dolgotraj-
nem postopku, v skladu z uredbo 
Evropske komisije pa lahko odslej 

slovenski rejci uporabljajo imena, 
kot so seneno mleko, ovčje sene-
no mleko in kozje seneno mleko. 
S tem so postali enakopravni 
rejcem drugih evropskih držav, 

senena prireja pa je umeščena v 
krovno evropsko zakonodajo. 

Po shemi, ki je v drugih evrop-
skih državah, kot na primer Italiji, 
Avstriji, Nemčiji in Španiji, uveljav-

ljena že desetletja, je zdaj možno 
delati in poimenovati tudi sloven-
sko mlečno prirejo ter mlečne 
izdelke. Aktivnosti za registracijo 
je KGZS vodila v okviru triletne-
ga evropskega projekta Seneno 
meso in mleko, ki se je zaklju-
čil konec lanskega leta, njegovi 
osrednji cilji pa so bili vzpostavi-
tev sistema pridelave, predelave 
in promocije senenega mesa in 
mleka na območjih z omejenimi 
možnostmi za kmetijsko dejav-
nost.

»Certifi kacijska služba bo rej-
ce obvestila o podrobnostih na-
daljnjih postopkov in navodilih 
za prehod na nov način označe-
vanja omenjenih certifi ciranih 
živil,« sporočajo z zbornice, kjer 
jih zlasti veseli povezanost rejcev 
senene prireje in vse večje število 
njihovih podpornikov. »V sklopu 
omenjenega projekta smo prip-
ravili tudi evropsko shemo ka-
kovosti Zajamčena tradicionalna 
posebnost za seneno meso, ki 
pa je še v procesu dopolnjevanja. 
Specifi kacija bo potrjena šele, ko 
se bodo z njo strinjale vse države 
članice, zato je ne pričakujemo 
pred prihodnjim letom.«

SD

Slovenija � Odobrena uporaba slovenskih imen za seneno prirejo

Izenačitev domačih rejcev z evropskimi 
Evropska komisija je potrdila registracijo slovenskih imen za vse tri vrste senenega mleka: kravje, kozje in ovčje.

BART, Jean - francoski admiral, pomorski ljudski junak zaradi uspešnega boja proti Angliji, MERANO - mesto na južnem 
Tirolskem severozahodno od Bolzana, ŠTOVIČEK, Vladimir - naš kipar in medaljer

Aglais urticae
Razpon kril je od 35 do 50 mm. Osnovna 
barva kril je zgoraj rjasto rjava. Na sprednjem 
paru ima črne in rumene lise, ob robovih 
obeh parov kril pa vrsto modrih polmeseča-
stih peg. Spodnja stran je na notranji polovici 
temno rjava. Samica je po navadi malo večja 
od samca. Gosenica je črna ali siva z rumen-
kastimi vzdolžnimi črtami in kratkimi trni. Je 
eden najbolj razširjenih evropskih metuljev. 
Hranilne rastline gosenic: Velika kopriva. 
Razširjenost: Vrtovi, polja, gozdni parobki, 
do višine 3000 m. 
Doba letenja: V eni do treh generacijah od 
maja do oktobra, imago prezimi in naslednje 
leto leta od marca do aprila. 

Zadnji teden v mesecu bo minil 
v smislu poetičnosti, globoke 
romantike in pripadnostim 
tistim osebam ter rečem, ki jih 
imate za svoje in radi. Postali 
boste premišljeni in sledili klicu 
prenove v sebi. Delo na lastnih 
vrednotah se bo obrestovalo. V 
službi bo prijetno s koristnim!

Po keltski tradiciji obstajajo ptice 
trnovke in to bo pomenilo, da 
boste iskali svojo srečo in svoj 
prostor pod soncem. Izkušnje iz 
preteklosti se bodo obrestovale in 
počasi bo čas, da zaživite osebno 
legendo. Glasba in pogovori bodo 
balzam za dušo. Služba: prijetna 
novost.

Obeta se teden, ki ga boste 
sprejeli z odprtimi rokami. 
Smisel življenje je tudi učenje, 
no to vam ne pove dosti, toda na 
srečo boste dovzetni za novosti. 
Službeno bodo stvari šle po 
tisti poti, ki je pravilna, le-to 
prepoznate po lastnih uspehih. 
Amorjeve puščice švigajo okoli 
vas!

Umetnost življenja je lahko 
tudi umetnost. Tudi sami boste 
spoznali, da je življenje kot perut 
bele golobice, nežno in čudežno. 
Seveda bodo besede lahko ostre 
in direktne. Le s težavo najdete 
zlato sredino. Klic po ustvarjanju 
vas umiri in napolni z energijo – 
kar vam vlila moči.

Dinamičen teden in ne bo časa 
za počitek, ampak hiteli boste 
sem in tja. Učinkovito bo, da 
naredite urnik in se ga držite. 
Modri nasvet je tudi ta, da si 
vzamete čas zase, kajti tako 
dosežete več. V ljubezni bo v 
ospredju igra tišine in strasti. 
Sledi fi nančni uspeh!

Čas je, da stvari pogledate 
še iz druge strani in odkrili 
boste bistvo problema. Tako 
malo je pomembno, da osrečite 
sočloveka. Začutite klic, da so 
na tem svetu ljudje, ki jim je 
treba pomagati, kar je lepo in 
pravilno. Ljubezenska pravljica 
se bo nadaljevala in prav je 
tako!

Vzbujali boste pozornost in 
tako doživeli veliko več, kot ste 
sprva pričakovali. Opravičena 
bo trditev, da so zvezde na vaši 
strani. Doma boste razdvojeni, na 
eni strani uživati in po drugi vam 
dom daje občutek nemira. Čas 
za spremembo videza ali stilsko 
preobrazbo trka na vaša vrata.

Nizali boste uspeh za uspehom, 
le kje drugje kot v intelektualnih 
in komunikativnih dejavnostih. 
Spodbudno je, da obiščete 
prijatelje, se odpravite v 
knjižnico, na kakšno predavanje 
ali na izlet. Intuitivni signali se 
bodo okrepili in sporočila boste 
dobivali skozi sanje!

Prava oaza sreče bo dom, tam 
boste pridobili možnost za 
ustvarjanja in razvajanje. Vezani 
uživate v ljubezni in v okrilju 
doma. Nevezani pa v svobodi in 
če ne čutite drugače, pojdite tako 
naprej. Finančno morda nekoliko 
bolj previdno. Sreča pa bo vseeno 
na vaši strani!

Postali boste zelo učinkoviti in 
si na svoj način želeli hitrih 
rezultatov. Samozavestna drža 
in notranja trdnost se krepita in 
kmalu dokažite svoje rezultate. 
Iskre sreče se bodo stopnjevale 
in tako je blizu pravi plamen. 
Besede bodo prijetne in čas bo, 
da še bolj razvajate srčnega 
izvoljenca.

Potreba po varnosti se bo 
stopnjevala in če si priznate, 
ali pa ne, potrebujete objem in 
toplo besedo. Omenjen bo tako 
kot naravni antibiotik. Odnosi z 
ljudmi vas veliko učijo in so tisti, 
s katerimi prihajate v kontakte, 
so vam učitelji. Iz učnih lekcij pa 
se poskusite tudi kaj naučiti!

V tem tednu bo pri vas zelo 
veselo, in če boste le imeli 
priložnost, lahko tudi zapojete. 
In nič ni narobe, da uživate, 
bolje pa je, da se varujete slabih 
navad. Dinamika bo nekaj 
normalnega in na delovnem 
mestu se vrstijo skupinski 
uspehi. Prijateljska srečanja bodo 
eliksir mladosti.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Foto: SD 

Z registracijo slovenskih imen za seneno prirejo so slovenski rejci postali enakopravni rejcem drugod po EU. 



Štajerski TEDNIK petek, 28. 1. 2022     COLOR CMYK stran 20

Zdravstveni globus petek � 28. januarja 202220

zožanja medvretenčnih prostorov 
in posledično utesnitve živca, kar 
povzroči bolečino. Bolečina seva v 
tiste predele telesa, ki ga utesnje-
ni živec oživčuje. Pri spondilozi je 
pomembno, da mišice ohranjamo 
aktivne. To ne velja za začetno, 
akutno fazo, kjer je krajši počitek 
nujen. Poznamo različne vrste 
spondiloze, ki se razlikujejo glede 
na nastanek. Lahko je prirojena ali 
nastala zaradi poškodbe, npr. pri 
športu. Prekinitve loka vretenca 
ljudje po navadi niti ne zaznajo. Po-
zneje se kažejo spremembe, kot 
so bolečina v križu, mravljinčenje, 
pekoč občutek … Največkrat se 
pojavi bolečina v hrbtenici, ko se 
želimo usločiti nazaj. Ljudje, ki trpi-
jo za tovrstno spremembo v hrbte-
nici, težje opravljajo vsakodnevne 
dejavnosti.

Spinalna stenoza
O spinalni stenozi govorimo, 

kadar pride zaradi degenerativnih 
sprememb do tolikšne zožitve hrb-
teničnega kanala, da to mehanično 
utesni živce in hrbtenjačo. To se 
odraža z izrazito bolečino in funk-
cionalno okrnjenostjo okončin. 
Najpogostejša je spinalna stenoza 
ledvene hrbtenice. Pri tej bolečina 
izžareva v noge ob daljši stoji ali 
hoji. Možnih vzrokov za nastanek 

spinalne stenoze, zoženja hrbte-
ničnega kanala, je več. Lahko je 
posledica hernije medvretenčne 
ploščice, kostnih izrastkov, tumor-
jev, zadebeljenih ligamentov, po-
operativnih vnetij in oteklin. Med 
počivanjem, torej med sedenjem in 
ležanjem, ni bolečin v hrbtenici. Ob 
stoji ali hoji pa se pojavita pekoča 
bolečina in drevenenje v ledvenem 
delu, zadnjici in nogah. Možni sta 
tudi odpoved nog in inkontinenca.

Skolioza
Skolioza na kratko pomeni 

ukrivljenost hrbtenice. Prizadene 
strukture, kot so kosti, mišice in 
ligamenti. V skrajnih primerih je 
lahko ogroženo tudi delovanje 
pljuč in srca. Ločimo funkcionalno 
skoliozo zaradi slabe drže, mišič-
nega spazma ali neenake dolžine 
nog. Pri funkcionalni skoliozi ne 
gre za deformacije kosti in se lah-
ko popravi s hotenim krčenjem 
mišic oziroma s pravilnimi vajami. 
Navadno v ležečem položaju simp-
tomi skolioze izginejo. Strukturna 
skolioza nastane zaradi prirojene 
motnje v razvoju vretenc ali drugih 
bolezenskih procesov. Prisotna je 
v vseh položajih telesa in jo s ho-
tenimi gibi težko odpravimo oz. je 
sploh ne moremo.

Tea Dečman

Besedo »revma« večina ljudi 
povezuje s starejšo osebo, ki ima 
težave z gibanjem in bolečine v 
sklepih. To le deloma drži. Rev-
matske bolezni zajemajo široko 
področje in ne pomenijo zgolj 
bolezni sklepov in mišic, ampak 
tudi oziroma predvsem različna 
revmatična vnetja. Res je, da bo-
lezen največkrat prizadene dele 
telesa, ki skrbijo za gibanje, lahko 
pa se razširi tudi na druge dele te-
lesa, in sicer na kožo, mišice, živ-
čevje in notranje organe. Skoraj v 
vseh primerih revmatska obolenja 
spremlja bolečina. Bolezenski 
znaki in spremljajoče bolečine pa 
se tako zaradi bolezni kot tudi 
zaradi lastnosti in spremljajočih 
težav posameznega pacienta zelo 
razlikujejo. Revma je, žal, tudi bo-
lezen otrok. 

V grobem bi revmatska obo-
lenja lahko razdelili v pet skupin. 
Skupine najpogostejših revma-
tičnih bolezni so asteoartroza, 
zunajsklepni revmatizem, vne-
tne revmatične bolezni, s kristali 
povzročena sklepna vnetja in sis-
temske bolezni vezivnega tkiva. 

Sklepne bolečine, otekline, jut-
ranja okorelost, deformacije skle-
pov in hrbtenice, kožne spremem-
be, spremembe na sluznicah, huj-
šanje, mišična šibkost, slabo po-
čutje, prizadetost živčevja in vse 
posledice naštetih težav sprem-
ljajo večino bolnikov z revmo. Pri 
nekaterih so težave večje zjutraj, 
pri drugih ponoči, spet pri tretjih 
ob naporih oziroma gibanju. 

Danes je zdravljenje revmatič-
nih obolenj že zelo uspešno. Zelo 
pomembno pa je sodelovanje 
bolnika, dosledna uporaba zdravil 
ter redna telesna vadba. Uspeš-
nost je zelo odvisna tudi od hitre 
postavitve diagnoze. Cilj zdravlje-

nja, kot povedo specialisti in bol-
niki, ni zgolj odsotnost bolečine, 
ampak stanje brez simptomov 
in znakov bolezni ali vsaj nizko 
aktivnost bolezni. To je izjemne-
ga pomena tudi pri zdravljenju 
t. i. otroške revme. V Sloveniji so 
na voljo vsa zdravila za sodobno 
zdravljenje revmatičnih obolenj. 
Srečujemo se tudi s pacienti, ki 
zanikajo bolezen v prepričanju, 
da ne more prizadeti mladih ljudi, 
ter s pacienti, ki odklanjajo upora-
bo zdravil v strahu pred njihovimi 
neželenimi učinki. Ti velikokrat 
preizkušajo različne alternativne 
metode, ne vprašajo pa se o tem, 
kakšne bodo dolgoročne posle-
dice nezdravljene revmatske bo-
lezni. Vnetje povzroča poškodbe 
sklepov, ki so brez zdravljenja po 
nekaj letih lahko neodpravljive. Če 
pa bi bolnik začel zdravljenje ta-

koj, kroničnih poškodb ne bi bilo.
Zdravljenje poteka po korakih. 

In sicer, če klasična zdravila, to so 
nesteroidna protivnetna zdravila 
(naproksen, ibuprofen, diklofe-
nak), niso učinkovita, se zdravnik 
odloča za uporabo imunomoduli-
rajočih zdravil, glukokortikoidov 
in kombinacij. Če tudi s to terapi-
jo ni želenih rezultatov, je čas za 
uvedbo bioloških zdravil. Treba 
pa je poudariti, da tudi biološka 
zdravila niso stoodstotno učin-
kovita oziroma imajo tudi ome-
jitve uporabe. Biološka zdravila 
so namenjena bolnikom s težjim 
potekom bolezni in tistim, pri ka-
terih ni nobenih kontraindikacij 
za njihovo uporabo. Uporabljajo 
se za zdravljenje revmatoidnega 
artritisa, otroškega idiopatskega 
artritisa in spondiloartritisov.

Uspešno zdravljenje revmat-
skih obolenj temelji na stalnem 
spremljanju aktivnosti bolezni, 
čemur se prilagaja terapija. Po-
membno vlogo igrajo zdravila, ki 
so predpisana na recept, enako 
pomembno pa je sodelovanje 
bolnika. Velik poudarek je danes 
na telesni vadbi, ohranjanju nor-
malne telesne teže, vzdrževanju 
mišične mase in pravilni drži tele-
sa. Odsotnost bolečine je za izva-
janje aktivnosti pomembna, in če 
ste v dvomih glede pravilne upo-
rabe zdravil, se vedno posvetujte 
z zdravnikom ali farmacevtom. 
Pred začetkom športnih aktivno-
sti pa je priporočljiv posvet s fi zi-
oterapevtom. Obstaja več vrst ak-
tivnosti, od dihalnih vaj do telesne 
vadbe za revmatike in vse do raz-
ličnih športnih aktivnosti. Veliko 
bolnikov najde pomoč v Društvu 
revmatikov. 

Mag. Darja Potočnik Benčič, 
mag. farm., spec. 

Zdravstveni nasveti

Revma ni le bolezen starejših ljudi – 1. del

Akutna bolečina v hrbtenici v 
90 odstotkih izzveni, preostalo pa 
predstavljajo kronične bolečine, za 
katere je značilno, da trajajo dlje, 
npr. več kot 3 mesece, in se po 
navadi tudi spremenijo v kronične. 
Ob hujših bolečinah in nezmožnos-
ti normalnega gibanja je treba po-
iskati zdravniško pomoč. Zdravnik 
je seveda tisti, ki postavi ustrezno 
diagnozo ali bolnika napoti k spe-
cialistu oziroma izda delovni nalog 
za fi zioterapijo.

Hernija diska
Najpogostejši vzrok bolečine 

v hrbtenici je zdrs medvretenč-
ne ploščice (hernija diska), ki jo 
spremlja močna bolečina v hrb-
tenici. Velikokrat nas kdo vpraša, 
kaj pomeni oznaka kot »L4–L5«. 
Razlaga je preprosta: L = lumbalni 
(ledveni) del hrbtenice, 4 in 5 pa 
pomenita prizadeti predel med če-
trtim in petim vretencem.

Spondiloza
Spondiloza hrbtenice je širok 

pojem za težave v hrbtenici zara-

di degenerativnih sprememb, ki 
so tesno povezane s staranjem 

človeka (npr. spinalna stenoza, de-
generativa spondilolisteza ali oste-

oartritis). Pri spondilozi pride zara-
di degenerativnih sprememb do 

Pandemija covida-19 je z različi-
co omikron vstopila v novo fazo. 
Z omikronom bi se v Evropi do 
marca lahko okužilo 60 odstotkov 
ljudi in to bi lahko pomenilo konec 
pandemije, je v začetku tega te-
dna dejal direktor WHO za Evropo 
Hans Kluge. 

Dejal je še, je možno, da se regi-
ja premika proti nekakšni končnici 
pandemij. Kljub temu je pozval k 
previdnosti zaradi sposobnosti 
virusa, da mutira. Ko se bo število 
okužb z omikronom, ki se trenu-
tno širi po Evropi, umirilo, bo po 
besedah Klugeja kar nekaj tednov 
in mesecev obstajala globalna 
imuniteta, bodisi zahvaljujoč ce-
pivu bodisi ker bodo ljudje imuni 
zaradi okužbe. Dodal je, da zaradi 
tega predvidevajo, da bi lahko 
prišlo do mirnega obdobja, pre-
den bi se lahko covid-19 ob koncu 
leta vrnil, a ni nujno, da se bo pan-
demija vrnila. 

»Veliko se govori o endemič-
nem, vendar endemično pomeni 
(...) da je mogoče predvideti, kaj 
se bo zgodilo. Ta virus (nas) je pre-
senetil večkrat, zato moramo biti 
zelo previdni,« je še dejal Kluge.

V evropski regiji WHO, ki obse-

ga 53 držav, vključno z več država-
mi Srednje Azije, je različica omi-
kron sredi januarja po podatkih 
WHO predstavljala 15 odstotkov 
novih primerov v primerjavi s 6,3 
odstotka teden prej.

Tudi v Afriki, kjer je precep-
ljenost prebivalstva najnižja na 
svetu, število novih primerov 
okužb z novim koronavirusom 
pada. 56-dnevni izbruh so opisali 
kot doslej najkrajšega v Afriki. Po 
podatkih afriškega urada WHO 
se je število na novo zabeleženih 
primerov okužb v tednu do mi-
nule nedelje zmanjšalo za 20 %. 
Celini z 1,2 milijarde prebivalcev 
je sicer pandemija relativno pri-
zanesla. AFP ob 10,5 milijona po-
trjenih okužbah poroča o 234.913 
smrtnih primerih.

Zaradi bakterij, 
odpornih na 
antibiotike, umrlo več 
kot milijon ljudi 

Zaradi bakterij, odpornih na 
antibiotike, je leta 2019 po svetu 
umrlo 1,2 milijona ljudi oziroma 
več kot za aidsom ali malarijo, je 

pokazala doslej največja študija o 
protimikrobni odpornosti, obja-
vljena v reviji Lancet.

Študija ugotavlja tudi, da je 
protimikrobna odpornost vlogo 
imela še pri do 3,68 milijona dru-
gih smrti. »Ti podatki razkrivajo 
resničen obseg odpornosti na an-
tibiotike po vsem svetu in so jasen 
znak, da moramo v boju proti tej 
grožnji ukrepati takoj,« je dejal 
soavtor študije Cris Murray z uni-
verze v Washingtonu. Za najbolj 
smrtonosno velja MRSA, z visoko 
ravnjo odpornosti na antibiotike 
pa povezujejo tudi bakterijo E.co-
li in še nekatere druge. Najbolj 
ogroženi so majhni otroci, saj je 
ena od petih žrtev mlajša od pet 
let, največ žrtev pa okužbe terjajo 
v podsaharski Afriki in na jugu Azi-
je. Do protimikrobne odpornosti 
pride, ko se bakterija razvije tako, 
da postane imuna na delovanje 
antibiotikov.

Svetovna zdravstvena organi-
zacija je zaradi tega problema že 
razglasila svetovno zdravstveno 
krizo in ustanovila delovno sku-
pino za preučevanje alternativnih 
načinov zdravljenja, poroča AFP.

Sta

Tedenski mikroskop 

WHO: Po omikronu morda konec 
pandemije v Evropi 

Foto: Dreamstime/M24

Pomagajmo si

Bolezni vretenc, ki pridejo s staranjem
Bolečine v hrbtenici, naj bo to vratni, prsni ali ledveni del, vplivajo na naše počutje in sposobnosti. Pojavljajo se pri četrtini 
ljudi, starih do 50 let, vsekakor pa pojavnost s starostjo narašča.

Foto: Dreamstime/M24

Navadno išias ni posledica nenadne poškodbe, ampak se razvije sčasoma.

Foto: Črtomir Goznik

Mag. Darja Potočnik Benčič, mag. 
farm., spec.
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www.ptujski-festival.si

8.
SEZONA 
PROJEKTA

 “NAJBOLJŠI PEVCI SO DOMA TAM, KJER OTROCI
POJEJO SLOVENSKE PESMI IN SE VESELIJO”

KMALU NA RADIU PTUJ  KMALU NA RADIU PTUJ 
TER NA FACEBOOK  TER NA FACEBOOK 

IN YOUTUBE PROFILIH RADIA PTUJIN YOUTUBE PROFILIH RADIA PTUJ

vsako
sredo

NAJBOLJ 
BRANA
slovenska 
tedenska 

revija

Na izbranih prodajnih mestih na voljo
v kompletu z revijo Jana, za samo 4,20 EUR,
v kompletu z revijo Nova, za samo 3,80 EUR

in v kompletu z revijo Vklop Stop, za samo 4,20 EUR.

www.salomongroup.si

VSESTRANSKI 40 LETNIK 

Nadarjen tudi
za francoske poljube

USODNI MEJNIK 

Pri 40 tih si kupuje motor

MARJANCA POLUTNIK

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu
Novice Svet24, za samo 2,99 EUR.

N

VEDNO
POLNA 
DOBRIH 

IDEJ

Vsak 
četrtek! 

16 STRANI RECEPTOV

VITKE IN ZDRAVE

OSEBA TEDNA: 
DEJAN GEBERT

 11 NASVETOV

www.salomongroup.si

+ TV SPORED
na 42 straneh

www.odkrito.si

prodaji

Na izbranih prodajnih mestih n
Novice Svet24, za samo 2,99 EUR

in v kompletu z revijo Lady, za samo yy 4,20 EUR.

na voljo v kompletu

www.salomongroup.si

Nadaljevanje zgodbe Tarasa Birse
in njegove ekipe iz Leninovega parka

SU POLLARD

PAMELA ANDERSON

KEREM BÜRSIN

SANREMO 2022
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Vse dosedanje 

oddaje si 

lahko ogledate 

na FB in YT 

Radia Ptuj

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Da-
nilo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovine  
iglavcev in listavcev, hrast, bukev, bor, 
smreka ... Možnost odkupa tudi na pa-
nju in spravilo lesa. Aleksander Šket, 
s. p., Irje 3d, 3250 Rogaška Slatina. Tel. 
041 785 318.

SERVIS gospodinjskih aparatov in elek-
tronskih naprav. Storitve na terenu Ljubo 
Jurič, s. p., Borovci 56b, 2281 Markov-
ci. Tel. 041 631 571.

BUKOVA drva prodam. Razreza-
na na 25, 33 ali 50 cm. Tel. 041 893 
305, e-mail: info@lesgrad.si, Lesgrad, 
d. o. o., Mlače 3, Loče.

PREVOZI – SELITVE – DOSTAVA: nudimo 
vam dostavo blaga, čiščenje prostorov, 
odvoz na deponijo. 041 868 018, Er-
-box, Dejan Erbus, s. p., www.prevozi-
-selitve-ptuj.com.

02 / 780 04 240

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž

www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO - STANOVANJE V 
GORIŠNICI, letnik 2000, v  izmeri 
97,20 m2. Cena: 111.780,00 EUR.
Kontakt:  
041 684 075 ali 
02/6208 816

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

KMETIJSTVO

NEPREMIČNINE

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,50 EUR z revijo Zvezde, cena izvoda v petek z revijo 
Stop je 1,50 EUR. Celoletna naročnina: 150,15 EUR, za tujino v torek 119,95 
EUR, v petek 129,95 EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne 
honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).
Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, ce-
pilnik za drva in drugo kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 923 197.

KUPIM luščilnik koruze, traktorski in za-
gorskega purana. Tel. 040 217 485.

KUPIM traktor v kompletu s priključki ali 
samo traktor. Tel. 041 680 684.

PRODAM luščilnik za koruzo na traktor-
ski pogon. Tel. 040 619 714.

PRODAM odojke in 250-kg svinjo. Tel. 
051 423 260.

NESNICE, rjave in bele, leghorn, že v 
začetku nesnosti, prodajamo, možna 
tudi dostava. Kmetija Rešek, Starše 23. 
Tel. 040 531 246.

PRODAM dva prašiča domače reje, 
cene po dogovoru. Tel. 041 462 171.

PRODAM okrogle bale sena in otave, 
silažne bale, suho koruzo, kosilnico Sip 
165 in škropilnico Rau 340 l, obe trak-
torski. Tel. 041 542 325 ali 02 793 66 
61.

29. i n 30. januarja 2022, sobota ob 21.00, nedelja 
ob 10.00: Odkrit temeljni kamen športnega objekta 
za potrebe delovanja Športnega društva Rogoznica. V Mestni hiši MO Ptuj je 
potekala novinarska konferenca pred letošnjim Kurentovanjem. Virtualno 62. 
Kurentovanje bo k ohranjanju tradicije nagovarjalo preko digitalnih vsebin. 
Osrednji program bo potekal od 19. 2. do 1. 3. 2022 pod sloganom – Zvesti 
tradiciji, zazrti v prihodnost. V Galeriji Mesta Ptuj je odprta razstava Umetnost 
nima spola. Ženska skupinska razstava predstavlja umetniška dela, ki se doti-
kajo ženskih tem in so narejena izpod rok ženskih umetnic. Dokumentarni fi lm 
Shranjena učenost predstavlja Knjižnico Ivana Potrča Ptuj, ki je ena najlepših 
knjižnic v Sloveniji. V njej so spravljene najbolj modre misli. Slovenska vojska v 
službi domovine vabi fante in dekleta v svoje vrste. Folklorna skupina Lancova 
vas predstavlja kulturno dediščino te vasi in okolice. Graška Gora poje in igra. 
Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

Prva žival na svetu
Ena usta, črevo in zadnjik – paleontologi potrebujejo res malo za

veselje. Omenjeni trije deli telesa so namreč pripadali 500 milijonov let
staremu organizmu, ki je najverjetneje prednik vseh živali.

Končno! 
Našli so domišljijo!

Z vedenjskimi poskusi in najsodobnejšo metodo skeniranja možganov 
so znanstveniki končno dognali, kako deluje domišljija in s tem tudi, 

kako jo ohraniti.

Računalnik bo znal prebrati naša čustva
»Slišati ste jezni. Želite ustaviti avtomobil?« Umetna inteligenca že zna 

prebrati naša čustva in to sposobnost bo uporabila, da nas obvaruje 
pred nevarnostmi. 

Revijo lahko naročite na: 080 4321ali na 
www.trafika24.si/narocanje/science-illustrated

DARILO
OB NAROČILU

prenosni 
bluetooth
zvočnik

ij l hk čit 0

Razpis za DIREKTOR/DIREKTORICA  ŠOLSKEGA CENTRA PTUJ (B017310)
Svet zavoda Šolskega centra Ptuj, Volkmerjeva cesta 19, 2250 Ptuj, 

na podlagi sklepa 3. redne seje Sveta zavoda Šolski center Ptuj, 
z dne 26. 1. 2022, 

razpisuje delovno mesto:

DIREKTOR/DIREKTORICA 
ŠOLSKEGA CENTRA PTUJ (B017310)

Za direktorja/direktorico je lahko imenovan, kdor poleg splošnih zakonskih 
pogojev izpolnjuje še pogoje v skladu s 55. členom Zakona o organizaciji in 
fi nanciranju vzgoje in izobraževanja (Uradni list RS, št. 16/07 – uradno prečiščeno 
besedilo, 36/08, 58/09, 64/09 – popr., 65/09 – popr., 20/11, 40/12 – 
ZUJF, 57/12 – ZPCP-2D, 47/15, 46/16, 49/16 – popr., 25/17 – 
ZVaj, 123/21 in 172/21), in sicer:

- kdor ima izobrazbo, pridobljeno po študijskih programih za pridobitev 
izobrazbe druge stopnje, oziroma raven izobrazbe, pridobljeno po 
študijskih programih, ki v skladu z zakonom ustreza izobrazbi druge 
stopnje,

- najmanj 5 let delovnih izkušenj in

- opravljen ravnateljski izpit.

K prijavi z dokazili o izpolnjevanju zakonskih pogojev naj kandidati 
priložijo tudi:

- kratek življenjepis na predlogi Europass CV,

- program vodenja zavoda za mandatno obdobje (58. člen ZOFVI),

- potrdilo o nekaznovanosti v skladu s 107. a-členom ZOFVI, ki ni starejše 
od 30 dni,

- potrdilo, da kandidat ni v kazenskem postopku, ki ni starejše od 30 dni.

Na razpis se lahko prijavijo tudi kandidati, ki nimajo opravljenega ravnateljskega 
izpita, morajo pa si ga pridobiti najkasneje v enem letu po začetku mandata. S 
kandidatom, ki bo izbran, bo podpisana pogodba za mandatno dobo petih (5) 
let, s predvidenim začetkom dela 18. 9. 2022.

Kandidati, ki izpolnjujejo pogoje, naj pošljejo prijave z zahtevanimi  dokazili in 
prilogami po klasični pošti v desetih (10) dneh po objavi razpisa na naslov: 
Šolski center Ptuj, Volkmerjeva cesta 19, 2250 Ptuj, s pripisom na kuverti 
»Ne odpiraj – Prijava na razpis za direktorja«.

Kandidati bodo o izidu razpisa obveščeni v zakonitem roku.
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Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina,
ki močno boli,
ker te več med nami ni.

SPOMIN
29. januarja mineva eno leto, ko si za vedno zaspal, naš dragi

Avgust Popošek
IZ ZABOVCEV 4A

Vedno boš ostal v naših srcih, naših mislih. Hvala vsem, ki z lepo 
mislijo postojite ob njegovem grobu in mu prižigate svečke.

Tvoji najdražji

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate 
bo večno ostal.

V SPOMIN
29. januarja minevajo štiri leta, odkar te ni 
več med nami, dragi mož, oče in dedi

Vili Pajenk st.
IZ JIRŠOVCEV 56A

Hvala vsem, ki se ga radi spominjate.
Vsi njegovi

Tiho teče našega
življenja reka,
tiho teče solza lepega spomina,
umre srce, a ostane bolečina.
V srcu dragega in večnega spomina.

SPOMIN
30. januarja bodo minila tri leta, ko se je od nas poslovil dragi mož, 
oče in dedek

Anton Jerenko
Vedno boš ostal v naših srcih.

Tvoja žena Elke, otroci Mirko, Christin in Karin z družinami

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, kraj in čas.
(M. Kačič)

OSMRTNICA
Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustila naša draga

Olga Stepanov
(rojena Cvetko)

Od nje smo se poslovili v ožjem družinskem krogu.

Mož in hčerki z družinama

Članicam in članom Manager kluba Ptuj ter vsem prijateljem kluba 
sporočamo žalostno vest, da nas je za vedno zapustil ustanovni član in 
prvi predsednik našega kluba, gospod Ferdinand Veingerl.
Ferdo, pod tem imenom smo ga poznali vsi prijatelji, je bil gonilna sila 
ustanovnega odbora Manager kluba Ptuj, ki je 12. 11. 1991 na Švabovem 
izpeljal ustanovno skupščino.
Klub je ob ustanovitvi štel 62 članov, prav Ferdu pa se lahko zahvalimo, 
da je že takrat dojel, da se moramo direktorji in drugi vodstveni delavci 
različnih ustanov in podjetij združevati, da bi lahko skupaj uspešneje vodili 
svoje organizacije ter prispevali k razvoju regije.
Ferdo je bil aktiven na mnogih področjih. Na gospodarskem je najprej 
deloval v okviru Upravne enote Ptuj, nato pa je v zahtevni gospodarski 
panogi uspel ohraniti in kasneje razviti Cestno podjetje Ptuj, d. d., med 
najboljša podjetja te panoge v Sloveniji.
Svoj odnos do poslovnih partnerjev in do lokalnega okolja ter do kulture in 
umetnosti je vsako leto izkazal s prireditvijo ob zaključku leta, med drugim 
vedno z izjemnim glasbeno-kulturnim programom.
Kot vodilni menedžer je imel izreden čut za kulturo in šport – ne samo kot 
obiskovalec kulturnih dogodkov, temveč tudi kot velik mecen društev in 
občinskih prireditev. Kot ustanovni član Golf kluba Ptuj pa je pomembno 
prispeval k umestitvi in izvedbi izjemno pomembne turistično-športne 
pridobitve v tem delu Slovenije – Golf igrišča Ptuj.
Bolezenske težave ga niso odvrnile od smelih načrtov, ki jih je še želel 
izpeljati. Med njimi načrt o luksuzno urejeni restavraciji na dravskem 
obrežju in vrhunskem parkirišču za avtodome, na parkirišču pri bivšem 
Eurospinu – oboje bi bila velika pridobitev za naše okolje. Ferdo je na vseh 
področjih videl izzive in priložnosti. Imel je pogum, da jih je tudi izpeljal. 
Vse dokler mu bolezen ni tega za vedno preprečila.
Dragi Ferdo, lansko jesen smo te zaradi tvojih zaslug pri ustanovitvi in delu 
Manager kluba Ptuj predlagali za prvega častnega člana le-tega. Naziv 
‚‘častni član‘‘ bi ti podelili v novembru 2021 na svečani Skupščini Manager 
kluba Ptuj, ob 30-letnici delovanja kluba, ki pa smo jo zaradi neugodnih 
epidemioloških razmer prestavili na letošnje leto. Z našo odločitvijo smo 
te seznanili in našega priznanja si se iskreno razveselil. Teža bolezni je 
prehitela priložnost, da ti priznanje izročimo, a to ostaja tvoje.
Člani Manager kluba Ptuj te ohranjamo v spominu kot velikega človeka, 
vizionarja in pogumnega podjetnika.
Ferdo, pogrešali te bomo!

Članice in člani Manager kluba Ptuj

In memoriam 
Ferdinandu Veingerlu

Z boleznijo si se pogumno
bojeval, na koncu tiho si
zaspal, a v srcih naših
boš ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega

Nikolaja Orenberga
20. 11. 1939–18. 1. 2022

IZ KUNGOTE PRI PTUJU

iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom, sodelavcem 
in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče ter svete 
maše in vsem, ki ste se poslovili od njega.
Hvala gospodu kaplanu Primožu za lepo opravljen pogreb.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

•
•
•

•

Dvakrat tedensko aktualni dogodki iz Spodnjega Podravja s
Prlekijo ter pregled dogajanja v Sloveniji in po svetu.

NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.

So vezi močnejše, brez pomena
so razdalje, kraj in čas.

(Mila Kačič)

SPOMIN
V teh zimskih dneh mineva leto, 

odkar sta se za vedno poslovila od nas mama in ata, 
tašča in tast, babica in dedek ter prababica in pradedek

Lizika                         Gustek
Starčič

S POLENŠAKA 50

Hvala vsem, ki mislite nanju, prižigate sveče ali pa samo tiho postojite ob njunem poslednjem domu.
Hvala vam!

Vajini domači

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
w
w
w
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Še nekaj dni in bomo tudi uradno vstopili v pustni čas 2022. Zaradi 
koronavirusa bo Kurentovanje 2022 že drugo leto zapored potekalo 
v spletni obliki. Največji navdušenci pa bodo tudi letos oblekli pustno 
oblačilo, opravili obredne in druge dogodke, sicer v manjši obliki, a še 
vedno dovolj glasno, da se tradiciji ne bodo izneverili. V domačih kuhi-
njah bo tako kot vsako leto zadišalo po pustnih dobrotah, peki krofov, 
fl ancatov in mišk. Ne bo pa jih manjkalo niti v gostilnah in podobnih ob-
ratih, še največ jih vsako leto spečejo v ptujski pekarni. Vabili bodo tudi 
pustni meniji, tudi kurentovo juho bo mogoče poskusiti, sicer nekoliko 
prilagojeno okusu današnje kuhinje.

Podjetja in fi zične osebe pa se bodo lahko tudi letos pomerila na do-
godku Turistično-gostinske zbornice Slovenije – Naj krof Slovenije 2022, 
ki so ga prvič izvedli v letu 2021, da bi vnesli vsaj malo optimizma v slo-
venski turizem. Strokovna komisija bo krofe ocenjevala 22. februarja na 
Centru kulinarike in turizma Kult316. Rezultate pa bodo razglasili 24. fe-
bruarja preko video prenosa. Ob tej priložnosti bo prof. dr. Janez Bogataj 
tudi predstavil etnološko izročilo peke krofov, fl ancatov in ocvrtih mišk 
v Sloveniji. Letošnji dogodek, več o njem si lahko zainteresirani prebere-
jo na spletni strani Turistično-gostinske zbornice Slovenije, bo potekal v 
dveh kategorijah: klasični krof in inovativni krof. Prijave bodo sprejemali 
do 17. februarja na e-naslovu rebeka.mezan@tgzs.si.

V Društvu regionalnih turističnih vodnikov Slovenije se že nekaj časa 
pripravljajo na praznovanje 21. februarja – mednarodnega dneva turistič-
nih vodnikov ter zainteresirane vabijo k sodelovanju. Letos bodo svoj dan 
praznovali pod geslom Turistični vodniki sodelujejo pri ponovnem zago-
nu turizma.

Ljubljana je med letošnjimi fi nalisti za najboljšo destinacijo Evrope. Jav-
no glasovanje poteka na spletni strani European Best Destinations do 10. 
februarja. Najnovejši članek CNN o Sloveniji pa opeva lepoto predjamske-
ga gradu, ki je po mnenju avtorja eden najznamenitejših gradov na svetu. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Katero po vrsti bo letošnje Kurentovanje, ki bo že drugo leto 

zapored v spletni obliki?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

Krofi  so najbolj znana slovenska pustna sladica.

Nagradno turistično vprašanje

nočitev so prispevali predvsem gostje iz Nemčije, Nizozemske, najbolj pa 
iz Češke republike, Poljske in Belgije. Manj prenočitev pa so ustvarili go-
stje iz Avstrije. Razen podaljšane možnosti unovčenja turističnih bonov 
za leti 2020 in 2021 ni v veljavi nobenega državnega ukrepa pomoči. Zato 
je Turistično-gostinska zbornica Slovenije naslovila zahtevo po takoj-
šnjem izplačilu že velikokrat obljubljenega dodatka za turizem. Prav tako 
pozivajo k ponovnemu sprejetju ukrepa skrajšanega delovnega časa. 

Slovenska turistična organizacija je predstavila drugo izdajo medna-
rodno nagrajenega turističnega tiskanega vodnika Slovenija na prostem 
– Moj način gibanja v naravi, v katerem so zbrani številni predlogi o aktiv-
nem oddihu v Sloveniji.

Najstarejše znano ime za hotel Mitra je Zlati noj. Tudi tokrat pravilnega 
odgovora nismo prejeli. Največ naših bralcev je napisalo, da je najstarejše 
znano ime za hotel Mitra – Kavarna Kipertz. Danes sprašujemo, katero 
po vrsti bo letošnje Kurentovanje, ki bo že drugo leto zapored potekalo 
v spletni obliki. Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v 
Termah Ptuj. Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, 
Osojnikova 3, do 4. februarja.

Tudi letos bodo izbrali naj krof SlovenijeTudi letos bodo izbrali naj krof Slovenije

Celo življenje je bil človek na mestu, a nikoli ob pravem času na 

Celo življenje je bil človek na mestu, a nikoli ob pravem času na 

pravem mestu.pravem mestu.

* * ** * *

Mene muči tako huda trema, da si še doma pred ženo 

Mene muči tako huda trema, da si še doma pred ženo 

ne upam nič na glas povedati.
ne upam nič na glas povedati.

* * ** * *

Bolj si v življenju prizemljen, kasneje boš podzemljen.

Bolj si v življenju prizemljen, kasneje boš podzemljen.

* * ** * *

Pri nas je lahko vse na psu, le bolham tega nihče ne privošči.

Pri nas je lahko vse na psu, le bolham tega nihče ne privošči.

* * ** * *

Ker se je star panj vnemal le pri mladi sosedi, ga je bila doma 
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prisiljena politi z bencinom in zažgati.
prisiljena politi z bencinom in zažgati.

* * ** * *

Čeprav mi je covid popolnoma vzel voh, mi delo še vedno 
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grozno smrdi.grozno smrdi.

AFORIZMI BY FREDI

„Ker se okužba s covidom-19 še 
vedno ne umirja oziroma je pred 
nami zelo zahtevno obdobje, saj 
imamo v Zavodu znova izbruh vi-
rusa, skušamo ves čas loviti ravno-
težje med ukrepi in vpeljevanjem 
novih sprememb. Zaradi širjenja 
virusa in velikega števila okuženih 
dosledno upoštevamo vsa navo-
dila in priporočila, ki se nanašajo 
na zajezitev in obvladovanje epi-
demije. Z upoštevanjem navodil 
skušamo obvarovati uporabnike in 
sodelavce ter družinske člane. Tru-
dimo se, da ažurno sledimo pripo-
ročilom, tudi spremembam glede 
napotitev v karanteno,“ je pove-
dala začasna direktorica ZUDV in 
v nadaljevanju navedla podatke o 
okužbah v zadnji četrtini lanskega 
leta. „Od oktobra do decembra je 
bilo največ okužb s covidom-19 no-
vembra (12 odstotkov vseh zapo-

slenih). Zaradi odrejene karantene 
je bilo oktobra z dela odsotnih 
okoli pet odstotkov sodelavcev, 
novembra trije odstotki in decem-
bra en odstotek. V tem času je bil 
en odstotek zaposlenih odsoten 
tudi zaradi višje sile, varstva otro-
ka.“

Po besedah Limonškove se v Za-
vodu v največji možni meri trudijo 
delovni proces organizirati nemo-
teno, za izvajanje rednih delovnih 
nalog. „Za zdaj zmoremo organizi-
rati delo, je pa res, da delo poteka 
v celodnevnih izmenah in se glede 
na potrebe kader med oddelki pre-
mešča. Zaposleni so na izbruhe 
dobro pripravljeni, v primeru po-
java okužbe se takoj aktivira krizni 
načrt ter zagotovi ločitev kadra za 
delo v sivi in rdeči coni. Seveda ne 
moremo predvidevati, kaj se bo 
dogajalo v prihodnje, si pa resnič-

no želimo, da bi se okužba umirila. 
Držimo se stališča, da zaposleni 
takoj ob pojavu katerih koli bole-
zenskih znakov ostanejo doma in 
na delovno mesto ne prihajajo. To 
je nujno potrebno do razjasnitve 
situacije zaradi ranljivosti popula-
cije. Navedeno ne velja samo za 
okužbo s covidom-19, temveč tudi 
za vsa ostala obolenja.“

MZ

Dornava � ZUDV v petem valu epidemije

Ponovno izbruh virusa
Vršilka dolžnosti (v. d.) direktorice Zavoda za usposabljanje, delo in varstvo (ZUDV) Dor-
nava Ivanka Limonšek je pojasnila, da se v zavodu ponovno srečujejo z izbruhom koro-
navirusne bolezni. »Zlasti med učenci tretjega iz-

obraževalnega obdobja je moč 
opaziti manj kakovostno pisavo, pri 
nekaterih učencih pa zasledimo, da 
so zaradi »nepisanja« in komodite-
te tipkanja celo pozabili oblikovati 
nekatere pisane črke. Na OŠ Cirku-
lane-Zavrč smo tako strokovni de-
lavci že v začetku šolskega leta skle-
nili, da se je treba osredotočiti na 
pisanje z roko. Pri vseh predmetih 
smo začeli uporabljati nalivna pe-
resa. S pisanjem namreč razvijamo 
tudi pravilno držo, fi no motoriko in 
orientacijo, zato je pomembno, da 
tovrstno orodje pisnega sporočanja 
ohranjamo. V letošnjem letu smo se 
vključili tudi v projekt Obudimo pi-
sanje pisem, v katerem si z učenci 
različnih šol med seboj dopisujemo 
pisma. Projekt Teden pisanja z roko 
smo letos komaj čakali. Osredoto-
čili smo se na lepopis. Prednosti pi-
sanja z roko so mnoge: krepijo spo-

min in dolgotrajnejšo pozornost, 
možgane pa ohranjamo v dobri 
formi ter vzbujamo kreativnost. 
Pisali smo pregovore, sporočila, pe-
smi in življenjske modrosti. Latinski 

pregovor pravi: »Quod scribit bis le-
git« in pomeni, da si zapisano bolje 
zapomnimo. Naj napisana beseda 
ostane med nami!

 OŠ Cirkulane-Zavrč

Cirkulane, Zavrč � Iz šolskih klopi

Pisanje z roko povezuje
Izobraževanje na daljavo je pustilo posledice tudi pri pisanju z roko oz. v pisavi. Ugotovili 
smo, da smo v dobi računalnikov in tipkanih pisnih vsebin na obrobje potisnili pisano besedo.

Foto: arhiv OŠ Cirkulane-Zavrč

Foto: Bobo/ M24

V ZUDV Dornava je bilo v zadnji četrtini lanskega leta največ odsotnosti z dela zaradi potrjenih kovidnih okužb v 
novembru, šlo je za 12 odstotkov vseh zaposlenih.

Poleg arhitekture je mogočna tudi sama zgodba o gradu.
Letošnje leto bo za slovenska naravna zdravilišča in terme nepredvi-

dljivo, ocenjujejo v Skupnosti naravnih zdravilišč Slovenije, kjer so zbrali 
podatke o poslovanju 13 naravnih zdravilišč in term v letu 2021. Njihovo 
poslovanje se je sicer izboljšalo, a še vedno zelo zaostaja za letom 2019. 
Lani jih je obiskalo 583.607 gostov, ki so skupaj ustvarili 2.200.306 preno-
čitev. Obisk se je povečal predvsem v drugi polovici leta, ko so terme in 
zdravilišča lahko sprejemala vse goste, ne le zdraviliške. Tujih gostov je 
bilo lani le 100.690, kar je 10,6 odstotka manj kot v letu 2020. Skupni delež 
prenočitev tujih gostov pa je znašal 18,9 odstotka. K boljšemu številu pre-
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